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محمد رضا موثقی نیا:

 حدود ۵ هزار معدن
  در کشور فعال 
و غیر فعال هستند

مهرداد بذرپاش:

 قیمت فولاد و سیمان
  در بورس کالا 
بالا می رود
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 صفحه 5
در بیمارستان های دولتی مابه التفاوت زیادی از 
بیماران در برابر خدمات ارائه شده دریافت نمی شود، 
کیفیت برای هر دو بیمه سلامت و تامین اجتماعی 
یکسان است. نمی توان ادعا کرد کاربرد بیمه سلامت 
مناسب نیست، در حال حاضر بسیاری از کارمندان 
دولت بیمه ســلامت دارند و پرداختی آن نسبت به 
بیمه تامین اجتماعی مناسب است. در کل با توجه 
به نوظهور بودن، بیمه سلامت عملکرد مثبتی داشته 
است امیدواریم که این بیمه بتواند به تعهدات خود 
عمل کند، بســیاری از افراد در کشور تحت پوشش 
هیچ گونه بیمه ای نبودند و بــا روی کار آمدن بیمه 
ســلامت اکثریت آنان مشــمول درمان این بیمه 
شــدند که به نوبه خود گام بلندی در حوزه سلامت 
بوده است. زمانی که بیمار با هر نوع بیمه ای)تامین 
اجتماعی و سلامت( برای درمان به بیمارستان های 
دولتی رجــوع می کند خدمات یکســانی دریافت 
می کنند، یعنی نــه در پرداختی بیمــاران و نه در 
دریافت خدمات تفاوتی وجود ندارد. در حال حاضر 
اکثر بیمه ها به یک میزان خدمات رسانی دارند یعنی 
بسیاری از خدمات بیمارستانهای خصوصی با تعرفه 
درمانی پرداخت می شــود که به سمت بیمه های 
مکمل پیش می روند. در بیمارســتان های دولتی 
مابه التفاوت زیادی از بیماران در برابر خدمات ارائه 
شده دریافت نمی شــود، کیفیت برای هر دو بیمه 
ســلامت و تامین اجتماعی یکسان اســت. امروز 
بسیاری از افراد جامعه از روستاییان گرفته تا اقشار 
ضعیف تحت پوشش همگانی بیمه سلامت هستند 
و حداقل های درمان را دریافت می کنند که همین 
مسئله در جای خود کار بزرگی در حوزه درمان است 
امیدواریم دولت حوزه سلامت را در اولویت قرار دهد 
تا کمتر در این حوزه شاهد خسارات سنگین باشیم...

آغاز ششمین دوره انتخابات پرستاری؛

پشت پرده  رد صلاحیت ها

 صفحه 2

 صفحه 4

 صفحه 2

امام جمعه موقت تهران:

 عامل وحدت مسلمانان محبت 
پیامبر، قبله و قرآن واحد است

وزیر صمت:
 رانت  در حوزه خودرو 

حذف می شود
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی: 

 جزایر سه گانه 
متعلق به ایران است

امام جمعه موقت تهران گفت: وجود ۳ عامل محبت رسول الله )ص( و قبله و قرآن واحد برای مسلمانان وحدت 
آفرین است. حجت الاسلام کاظم صدیقی امام جمعه موقت تهران در خطبه های نمازجمعه امروز ۷ مهر تهران 
با توصیه به تقوای الهی بیان کرد: ما بر مرکب شب و روز مسافریم و این مرکب ما را می برد و از این عالم به عالم 

دیگری منتقل می شویم در آن عالم توشه ای که زندگی آخرتی ما را تأمین می کند فقط تقواست...

بیمه سلامت 

 ادامه درصفحه 2
 صفحه 2

مولوی محمد اســحاق مدنــی گفت: 
وحدت در امت اســامی یک امر مسلم و 
پذیرفته شده اســت که پیامبر )ص( پس 
از هجرت به مدینه میان دو قوم این شــهر 

وحدت ایجاد کرد.
مولوی محمد اسحاق مدنی، رئیس شورای عالی 
مجمع جهانی تقریب مذاهب اسلامی به مناسبت 
هفته وحدت در سخنرانی قبل از خطبه های نماز 
جمعه امروز تهران با بیان اینکــه وحدت چیزی 
نیســت که بگوییم آن را داشته باشــیم یا نداشته 
باشــیم، گفت: وحدت در امت اســلامی یک امر 
مسلم و پذیرفته شده است که پیامبر )ص( هنگام 
هجرت خود میان دو قوم حاضر در مدینه وحدت 
ایجاد کرد. وی ادامه داد: پیامبر رحمت )ص( میان 
هر فرد مهاجر و هر فرد انصــار در مدینه یک برادر 
قرار داد، ولی برای علی )ع( کســی را بــرادر قرار 
نداد که علــی )ع( به رســول الله )ص( عرض کرد 
که برای من برادری تعیین نکرده اید که ایشــان 
فرمودند تو در دنیا و عقبی برادر منی. در قرآن هم 
آیه واعتصموا بحبل الله امر به وحدت کرده اســت. 
رئیس شورای عالی مجمع جهانی تقریب مذاهب 
اسلامی بیان کرد: این دوستان نادان مسلمانان و 

دشمنان دانای آنهاست که ما را دچار تفرقه کرده 
اند در صدر اســلام این چنین مشــکلاتی نبود، 
اما بعــد از رحلت پیامبر اســلام )ص( اختلافاتی 
ایجاد شــد؛ با این حال امروز می بینیم که برخی از 
مسلمانان یکدیگر را می کشند و اموال را می برند 
و همدیگر را تکفیر می کنند؛ چــرا؟ چون عده ای 
مسلمان نادان مسائل اساسی مسلمانان که عزت 
و شکوه جهان اســلام اســت را کنار گذاشته و به 
یک سری مسائل فرعی چسبیده و فکر می کنند 
که با این شیوه به مذهبشان کمک می کنند حال 
آنکه نمی دانند وقتی اســاس اسلام در خطر افتاد 
مذاهب هم در خطرند و وقتی اســلام نباشد، هیچ 
شیعه یا سنی نمی تواند مذهب خود را حفظ کند 

مولوی مدنی ادامه داد: بعد از انقلاب خیلی درباره 
وحدت مسلمانان بحث شــده، ولی عده ای هنوز 
نمی خواهند آن را باور کننــد و از کمک کردن به 
دشمن دســت بردارند؛ دو مســئله در میان اهل 
سنت از مسلمانان شایع شده یکی اینکه شیعه ها 
قرآن را قبول ندارند و قرآن شــیعه ها با اهل تسنن 
فرق دارد؛ معلوم اســت که اگر یک اهل سنت این 
گزاره را بپذیرد، به وحدت توجه نمی کند. وی اضافه 
کرد: مسئله دیگر اینکه در میان شیعه ها شایع شده 
که اهل تسنن محبت اهل بیت را ندارند حال آنکه 
این چنین نیست و قرآن شیعه و سنی یکی است؛ 
همچنین اگر شیعیان می خواهند به محبت اهل 
سنت به اهل بیت علیهم السلام پی ببرند، به کتب 
آن ها مراجعه کنند که در روایات مندرج در کتب 
آن ها آمده که پیامبر به علی فرمودند علی جز منافق 
با تو دشــمنی نمی کند و هیچ کس تو را دشــمن 
نمی دارد. وی خاطرنشان کرد: مسئله دیگری که 
بین اهل سنت است اینکه در جا هایی که اهل سنت 
خطبه می خوانند این است که سیدی شباب اهل 
جنت، الحسن و الحســین؛ یا روایت فاطمة بضعة 
منی یعنی فاطمه پاره تن من است کدام مسلمانی 

با پاره تن پیامبر دشمنی می کند؟

کنترل قیمت نهاده های ســاختمانی با 
توجه به اینکه بخش زیادی از افزایش قیمت 
مسکن به این بخش برمی گردد، از مهم ترین 
راهکارهایی اســت که در ماه های اخیر از 
سوی دولت با هدف ســاماندهی این بازار 

انجام شده است.
به گزارش ایرنــا، با توجه بــه تاثیرگذاری نرخ 
مصالح ساختمانی بر قیمت تمام شده مسکن، یکی 
از مواردی که دولت سیزدهم به دنبال اجرایی کردن 
آن اســت، کنترل قیمت ها در این بخش است. با 
توجه به تاثیرگذاری این حوزه در بازار مسکن، وزیر 
راه و شهرسازی در ســخنانی به این مهم پرداخت 
که خروج عرضه ســیمان و فولاد از بورس، موجب 

کاهش قیمت مسکن می شود.
»مهــرداد بذرپــاش« همچنین نظــارت و 
ساماندهی مشاوران املاک، کنترل بازار و مصالح 
و خروج مصالح ســیمان و فولاد از بورس کالا را در 
کنترل و کاهش قیمت مسکن امری مهم دانست 
و گفت: در چهار ماه گذشته رشد قیمت مسکن در 

بسیاری از شهرها منفی شده است.
وزیر راه و شهرسازی افزود: یکی دیگر از عوامل 
افزایش قیمت مسکن، گرانی مصالح ساختمانی 

اســت که این موضوع مهم در جلسه شورای عالی 
مســکن با حضور شــخص رئیس جمهور مورد 

بررسی و تصمیم گیری قرار خواهد گرفت.
به دنبال برگزاری جلسه شورای عالی مسکن، 
آیت الله سید ابراهیم رییسی، رییس جمهور نیز به 
این موضوع پرداخت و یکی از اقدامات بسیار مهم 
و ضروری برای موفقیت طرح نهضت ملی مسکن را 
کاهش قیمت تمام شده ساخت مسکن عنوان کرد. 
آیت الله رئیسی تاکید کرد: همه تلاش دستگاه های 
اجرایی مربوطه معطــوف به کاهش قیمت هزینه 
ساخت از فولاد و سیمان گرفته تا سایر تجهیزات 
ساختمانی باشد، زیرا هر چه قیمت ساخت کمتر 

باشد به نفع مردم است.

موضوع تاثیرگذاری مصالح ساختمانی بر قیمت 
تمام شده مسکن و لزوم خارج شدن سیمان و فولاد 
از بورس، از جمله مطالب مهم در حوزه مسکن بود 
که البته بازخوردهای زیادی داشت. در این زمینه، 
یک کارشــناس حوزه مســکن در گفــت وگوی 
اختصاصی با خبرنــگار اقتصــادی ایرنا، موضوع 
کاهش قیمت مسکن با کنترل مصالح ساختمانی 
را از جنبه  های گوناگونی مورد تحلیــل قرار داد و 
»مدیریت یکپارچه معدن تا مسکن« را به عنوان 
راهکار اصلی برای کاهش قیمت مصالح ساختمانی 
و قیمت تمام شده برشمرد. »فرشید ایلاتی« تاکید 
کرد: هرچه مدت زمان ساخت کاهش یابد، به همان 
میزان قیمت تمام شده مســکن نیز کمتر خواهد 
شد، بنابراین باید تمرکز را به این سمت و سو ببریم 
که پروژه ها را هر چه ســریعتر تمام کنیم تا شاهد 

تاثیرگذاری اثرات تورمی بر آنها نباشیم.
وی، تراکم زدایــی را از دیگر روش های کاهش 
قیمت تمام شــده مســکن عنوان کــرد و افزود: 
همچنین استفاده از فناوری های نوین و شیوه های 
جدید ساخت و ســاز و در کنار آن اقداماتی مانند 
خارج کردن سیمان و فولاد از بورس به این مساله 

کمک زیادی خواهد کرد.

رئیس شورای عالی مجمع تقریب:
دوستان نادان و دشمنان دانا باعث تفرقه میان مسلمانان شده اند

»مدیریت یکپارچه معدن تا مسکن«، راهکار کاهش قیمت تمام شده ساختمان

یادداشت
همایون سامه یح نجف آبادی

خزان اپوزیسیون در فاصله دو پاییز؛

اتوبوس هوس چپ کرد

محمدباقر قالیباف:

ایرانیان مقیم خارج از 
کشور باید در مجلس 
نماینده داشته باشند

آگهی تجدید فراخوان مزایده  عمومی  
نوبت دوم

شهرداری شهر قدس در نظر دارد نســبت به واگذاری بهره برداری از اماکن ورزشی ذیل به صورت اجاره یک ساله  به شرح ذیل از 
طریق مزایده  عمومی اقدام نماید:

1- قیمت کارشناسی :

مساحت موضوع مزایده       ردیف
متر مربع 

مبلغ کارشناسی
اجاره بها ماهیانه 

مبلغ کارشناسی
سپرده شرکت در مزایده اجاره بها سالیانه 

۳0/000/000 ریال 600/000/000 ریال 50/000/000 ریال 450اجاره سالن شهدای مدافع حرم  2

زمین چمن شماره 1 بوستان ۳
4۳2/000/000 ریال ۷20/000/000 ریال 60/000/000ریال 1000ولیعصر ) عج (

زمین چمن مصنوعی شهدای 4
6۳/000/000 ریال 1/260/000/000 ریال 105/000/000 ریال 1282/5کاووسیه 

زمین چمن مصنوعی شماره 2 5
۷2/000/000 ریال 1/440/000/000 ریال 120/000/000 ریال 1000بوستان حضرت ولیعصر ) عج(

   
2- مدت قرارداد:  12 ماه  می باشد.

3- تضمین شرکت در مزایده:
  5% مبلغ کارشناسی سالیانه مطابق جدول فوق

ارائه هر نوع چک اعم از بانکي یا تضمیني و یا سایر موارد مشابه به عنوان ضمانت نامه، به هیچ عنوان قابل قبول نمي باشد.
پرداخت تضمین شرکت در مزایده بصورت نقدي از طریق شماره حساب 0105۷08۳2۷00۳ نزد بانک ملی بنام شهرداری شهر قدس 

مزایده گران می بایستی ضمانتنامه شرکت در مزایده را پیش از پایان مدت تحویل پیشنهادات به امور قرارداد های شهرداری قدس تحویل نمایند. 
  4- قیمت اسناد و نحوه واریز وجه :

  قیمت اسناد مزایده ،8/000/000 ریال )هشت میلیون ریال( مي باشد که به حساب شماره 0105۷08298000 به نام شهرداری شهر قدس نزد 
بانک ملی و بصورت الکترونیکی از طریق سامانه تدارکات دولت به نشانی www.setadiran.ir  قابل پرداخت می باشد.

  5- مهلت خرید اسناد :
مهلت خرید اسناد مزایده از روز شنبه  مورخ  1402/0۷/08 بوده و  اســناد و مدارک مزایده  ظرف مهلت مندرج در سامانه تدارکات دولت به نشانی 

www.setadiran.ir  قابل دریافت می باشد.
 6- مهلت تحویل و مدت اعتبار پیشنهادات :

مهلت تحویل ضمانت نامه یا فیش واریزی تا ساعت 1۳ روز شــنبه مورخ 0۷/22/ 1402 و آخرین مهلت بارگذاری اسناد تا ساعت 1۷ همان روز و از 
طریق بارگذاری در سامانه تدارکات دولت به نشانی www.setadiran.ir  می باشد.

  7- شرایط مورد نیاز جهت شرکت در مزایده :
  اشخاص حقیقی و حقوقی  دارای شرایط ذیل :

اولویت با شهروندان بومی شهرستان قدس می باشد .
اهلیت و مشــهوریت ورزشی بایستی به تایید ســه نماینده متشکل از نماینده محترم شــورای اسلامی شهر ، نماینده شــهردار ، نماینده سازمان 

فرهنگی ورزشی برسد .
از هر مجموعه ورزشی 14 سانس در هفته در اختیار سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری با تاییدیه کمیسیون فرهنگی ورزشی 

شورای اسلامی شهر قرار می گیرد .
شرکت کنندگان در مزایده مجاز به شرکت در همه مزایده ها میباشند ولی در صورت برنده شــدن در بیش از یک مزایده فقط در یک مورد قرارداد 

منعقد میگردد .
افرادی که در مزایده قبلی انصراف داده اند  مجاز به شرکت در این مزایده نمی باشند 

  8- پرداخت هزینه آگهی مزایده بعهده برنده می باشد .
  9- شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است .

10- سایر شرایط در اسناد مزایده قید شده است.
تاریخ چاپ نوبت اول: 1402/0۷/01
روابط عمومی شهرداری شهر قدستاریخ چاپ نوبت دوم: 1402/0۷/08



2  شماره  385سیاسی
شنبه   8    مهر 1402

  سال دوم

رئیس جمهور گفت: شــروع فاز دوم پروژه انتقال 
آب دریای عمان به استان اصفهان نشان می دهد که 

تصمیمی که دولت گرفته با قوت دنبال می شود.
به گزارش ایسنا، ســید ابراهیم رئیسی که امروز جمعه به 
منظور بازدید و افتتاح چند پروژه و حضور در آیین افتتاحیه 

پنجمیــن دوره جایزه بین المللی مصطفی)ص( به اســتان 
اصفهان سفر کرده است ، در مراســم آغاز به کار مرحله دوم 
خط انتقال آب دریای عمان به اســتان اصفهــان گفت: به 
سامان رســیدن 50 درصد کار و شــروع فاز دوم این پروژه 
نشــان می دهد که مشــکل مالی و موانع دیگــر و تملک ها 

هیچ کدام مانع نشــده و تصمیمی که دولــت گرفته با قوت 
دنبال می شود.

رئیس جمهور ادامــه داد: این ها خبرهــای خیلی خوبی 
است که مردم بدانند کار دچار مشکل نشده و با سرعت ادامه 

دارد و ان شاءالله زودتر هم به سامان خواهد رسید.

رئیس جمهور: تصمیمی که دولت گرفته با قوت دنبال می شود

کاسبان خون مردم و ویرانی طلبانی 
که با انواع ائتافها و منشــورها به دنبال 
آشوب و جنگ در کشــور بودند، امروز 
درپی شکســت فراخوان هــا و انقاب 
کارتونی خود با هشتگ های رسوایی به 

جان یکدیگر افتاده اند.
به گزارش مهر، اگر کســی در پاییز ســال 
گذشــته می گفت یک ســال بعد و در سالگرد 
اغتشاشــات، آن اتوبوس براندازی که به گفته 
رضا پهلــوی بلیط اش مجانی بود و سرتاســر 
غرب از این کشور به آن کشور حرکت می کرد 
تا تنور اعتراضات علیه جمهوری اســلامی را 
داغ نگه دارد، چــپ می کند و به ته دره می رود 
و انــواع ائتلاف ها و شــوراها و منشــورهای 
همبستگی به جنگ و دشــمنی و گسستگی 
تبدیل می شــود، باور آن برای خام اندیشــان 
سخت بود. اما واقعیت آن است که شکنندگی 
اپوزیســیون و منافع شــخصی اعضــای آن، 
پیش بینی را برای آینده سیاســی آنها سخت 
کرد و تیغ فروپاشی حالا بر گردن همبستگی 

معاندان است.
مســیح علینژاد کاســب کار سیاســی که 
همواره بــه نام مردم ایــران اما بــه کام خود 
علیه جمهوری اســلامی تبلیغ کرده اســت و 
همچنان جیب خود را در ینگه دنیا پر می کند، 
نقاب از چهره اش افتاده و کار به جایی رسیده 
که حتــی همراهــان و همدســتان علی نژاد، 
پرده از شــیادی های او برمی دارند و هشتگ 
 MasihAlinejad کاســب_خون یــا #
blood اdealer را ترنــد می کننــد. هــر 
چند این اولین باری نیســت کــه چهره های 
اپوزیســیون این گونه خود بــا یکدیگر دچار 
چالش می شوند و به افشــاگری علیه یکدیگر 
دست می زنند. از سوی دیگر براندازان مجازی 

که در جریان اغتشاشات کمپین »من وکالت 
می دهم« را راه انداختند تا رضــا پهلوی را به 
عنوان نماینده خود در جایــگاه هدایت گری 
کاریزماتیک در این آشوب بنشانند، اما امروز 
با هشتگ »من وکالتم را پس می گیرم« پایان 

عمر سیاسی وی را رقم زدند.
بــا شکســت فراخوان ها و بی ســرانجامی 
نمایش هــای اپوزیســیون بــرای مقابلــه با 
جمهوری اســلامی، حالا بی وطنــان به جان 
هم افتاده اند و ســعی دارنــد تقصیرهای این 
شکست سنگین را به گردن یکدیگر بیندازند. 
غافل از آنکه ایــن مردم بودند کــه در مقابل 
فراخوان ها، بــا آگاهی و بصیــرت خود »نه« 
بزرگی به ویرانی طلبان گفتند و برای همیشه 
آنان را به زبالــه دان تاریخ فرســتادند. امروز 
اتوبوس اپوزیســیون نه تنها ایســتاده، بلکه 
دنده عقب به ســمت نا کجا آباد سیاســی در 
حرکت اســت. به گونه ای که حتی بسیار عقب 
تر از مواضع ظاهراً فتح شــده ســال خود قرار 
گرفته و حالا دیگر اعضای این اتوبوس یا از آن 

پیاده شــده و یا خود با سنگ و کلوخ و هشتگ 
رســوایی به جان هم افتادند، تا پشت پرده ها 

هویدا شود.
در جریان فوت مرحوم مهسا امینی، جریان 
اپوزیسیون که احســاس می کرد شرایط ویژه 
ای برای رســیدن به آرزوهای محالش، مهیا 
شــد، با پمپاژ و انتشــار اخبار دروغ و هیجان 
ســازی کاذب برای اثر گذاری بر احساســات 
و عواطف مــردم و جریحه دار کــردن وجدان 
جامعه، اقدام کرد. ویرانی طلبان، با مانورهای 
رســانه ای بر روی ادعای خشونت در نیروهای 
انتظامی کشور، شــروع به مدیریت آشوب ها 
و جهت دهی بــه آن برای افزایــش میزان اثر 

تخریب آن کردند.
اما در ادامه این اعتراضات که به اغتشاشات 
تبدیل شــد با وقوع جنایت هایــی نظیر چادر 
کشیدن از ســر زن ها، فحاشــی ناموسی در 
دانشــگاه، به شــهادت رســاندن آرمان علی 
وردی و روح الله عجمیان، آتــش زدن مأمور 
نیروی انتظامــی، اهانت بــه روحانیت، قتل 

کیــان پیرفلــک و حادثه تروریســتی شــاه 
چراغ باعث شــد، مردم معتــرض راه خود را 
از مدعیان جــدا کنند و خیابان هــای تهران 
و چند شــهر دیگر پس از چنــدی به آرامش و 
امنیت برسد. مخالفین نظام اسلامی در حالی 
که با تبلیغات نمایشی توانســته بودند اندک 
جایگاهی نزد برخی ســاده اندیشان به دست 
آورند به دلیل عملکرد سطحی شان آن اندک 
وجهه ساختگی را هم از دست دادند و سال ها 
در میان افــکار عمومی مردم ایــران به عقب 
رانده شــدند. البته این شکست و سرخوردگی 
اپوزیسیون حقیقتی اســت که خود آنها نیز بر 
آن باور دارند تا جایی که با گذشــت یکســال 
از ماجراهای مهرماه ســال گذشته، »حسین 
باســتانی« تحلیلگر بی بی سی فارسی در نقد 
عملکرد اپوزیســیون در ســال گذشته به این 
نکته مهم اذعان کرده که اپوزیسیون نتوانسته 
از فرصت اغتشاشــات بعد از ماجــرای فوت 
مرحوم امینی موفق عمل کند و شــعارهایی 
که می داده تحقــق نیافته اســت. وی یکی از 
دلایل شکست اپوزیســیون را ساده پنداشتن 
براندازی در ایران می داند. اینگونه که باستانی 
گفته همین ســاده پنداشــتن باعث شــده 
برنامه ریزی هــای ســنگین و درازمدت برای 
براندازی نیز صورت نگیرد. می توان گفت این 
یک ســال که با همه تلخی های خود گذشت 
اما چهره واقعی کاسب کاران برای مردم ایران 
نمایان شــد. پیمانکاران وطــن فروش که در 
مناقصه های خیانت علیــه ملت ایران، خود را 
به کمترین بها به دشــمنان کشور فروختند تا 
جایی که امروز از آنان می خواهند هویت خود 
را تغییر دهند و پنهانــی زندگی کنند، چراکه 
تاریخ مصرفشــان برای کارفرمایان چشم آبی 

آنان تمام شده است.

خزان اپوزیسیون در فاصله دو پاییز؛

اتوبوس هوس چپ کرد

قالیباف در نشست با فعالان اقتصادی ایرانی مقیم آفریقای جنوبی:

ایرانیان مقیم خارج از کشور باید در مجلس نماینده داشته باشند

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی: 

جزایر سه گانه متعلق به ایران است

رئیس مجلس شورای اســامی با بیان اینکه وقتی 
توقع داریم در هر شــرایطی ایرانیــان مقیم خارج از 
کشور تبادل اقتصادی داشته باشــند، لازمه آن این 
اســت که نماینده آنها در مجلس حضور داشته باشد 
و موضوعات مربوط به آن هــا را دنبال و حل کند گفت: 
همواره به دنبال موضوعات مرتبط بــا ایرانیان مقیم 
خارج از کشــور بوده ایم و این موضوع را در جلسه با 

سفرای جمهوری اسامی ایران نیز مطرح کرده ایم. 
به گــزارش خانــه ملــت، صبح امــروز جمعــی از فعالان 
اقتصــادی ایرانــی مقیم آفریقــای جنوبی بــا رئیس مجلس 

شورای اسلامی در ژوهانسبورگ دیدار کردند.
در ابتدای این نشســت تعدادی از فعــالان اقتصادی مقیم 
آفریقــای جنوبی کــه در حوزه های مختلف معــدن، صنعت، 
طراحی داخلی، تجــارت فــرش و... فعالیت داشــتند، نکته 
نظرات خودشان را پیرامون مســائل و مشکلات موجود بر سر 
راه فعالیت های اقتصادی و تجــاری، محدویت های تحریمی، 
ضرورت اســتفاده از ظرفیت ایرانی های مقیم در جهت رشــد 
و توســعه اقتصادی، موانع انتقــال کالا از طریق مســیرهای 

دریایی و هوایی، مطرح کردند.
در ادامه محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای اسلامی، 
گفت: از ســال اول شــروع مجلس یازدهم همــواره به دنبال 
موضوعات مرتبط بــا ایرانیان مقیم خارج از کشــور بوده ایم و 
این موضوع را در جلسه با ســفرای جمهوری اسلامی ایران نیز 

مطرح کرده ایم. 
رئیس مجلس شورای اســلامی عنوان کرد: باید به این نکته 
توجه کنیم کــه ایرانی خوب و بد نداریم، نباید آنها را تقســیم 

بندی کنیم چرا که این کار منصفانه نیســت. البته آنهایی که 
برای براندازی جمهوری اســلامی تلاش می کننــد را در این 

مجموعه قرار نمی دهیم.
وی با بیان اینکه هم اکنون 5 نماینــده از اقلیت های دینی 
در مجلس شــورای اســلامی حضور دارند گفت: چــرا نباید 
مطابق با قوانین و مقررات جمهوری اســلامی بــرای ایرانیان 
خارج از کشور، فرصتی فراهم شــود که نمایندگانی در مجلس 
شورای اســلامی داشــته باشــند به گونه ای که مثلًا ایرانیان 
مقیم در آفریقای جنوبی یا ســایر مناطق در یک کار ستادی، 
انتخابات برگــزار کرده و نمایندگانی بــرای حضور در مجلس 
شورای اسلامی انتخاب کنند تا مســائل مرتبط با آنها را دنبال 

کنند.
وی عنوان کرد: وقتی توقع داریم در هر شــرایطی ایرانیان 
مقیم خارج از کشــور تبادل اقتصادی داشته باشند، لازمه آن 
این اســت که نماینده آنها در مجلس نیز حضور داشته باشد و 

موضوعات مربوط به آن ها را دنبال و حل کند.
وی با بیان اینکه فارغ از موضــوع تحریم ها، فرهنگ تجارت 
در کشــور به گونه ای اســت که صادرکننده بــزرگ در بخش 
خصوصی نداریم و عمده صادر کننده های بزرگ در حوزه های 
پتروشــیمی و فولاد به نوعی دولت زده هســتند، عنوان کرد: 
البتــه در حــوزه دانش بنیان در دهــه اخیر به صــورت مجزا 
کارهایــی خوبی انجام شــده و این امر به لحــاظ حجم پولی، 
مالی و حجم صادرات متفاوت اســت، اما به  عنــوان مثال در 
حوزه صادرات میوه و ســیفی جات، بســته بندی، حمل و نقل 
و مباحث پولــی و مالی حتــی در زمانی که تحریــم نبودیم، 
انسجام درستی نداشتیم و نمی توانســتیم در بازار خارجی به 

صورت سیستماتیک وارد شویم.
رئیس قوه مقننه کشورمان اضافه کرد: نیازمندیم یک هاب 
لجســتیکی و هاب پولی و مالــی با حمایت دولــت و مجلس 
در ایران و مدیریــت و کارگزاری بخش خصوصی هســتیم تا 

بتوانیم تجار خُرد را کمک کنیم.
وی در توضیح ایــن موضوع تصریح کــرد: بدین صورت که 
یک مجموعه مســئولیت پکینگ و انتقال محصولات به مقصد 
و مباحــث مالی و پولی را برعهده داشــته باشــد و انتقال پول 
را گارانتی کند؛ لذا بایــد چنین تدارکی را بــرای تجار فراهم 
کنیــم در غیر این صورت بــا وجود همه زحمــات و تلاش ها، 
تجارت کوچک باقی خواهد ماند و ممکن اســت خســارت و 

ورشکستگی و دلزدگی برای تجار ایجاد کند.
قالیبــاف تاکید کرد: البتــه تاکید دارم این امــر با حمایت 
دولت و مجلس ایجاد شــود امــا مدیریت آن بــر عهده بخش 
خصوصی باشــد تا پس از یک مدت هاب لجستیکی قوی برای 

تجارت در اختیار داشته باشیم.

سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اســامی با تاکید بر اینکه طبق اسناد 
متقن تاریخی جزایر تنب کوچک، تنب بزرگ و بوموسی 
متعلق به ایران اســت، گفت: از لحاظ حقوقی اگر امارات 
درباره جزایر ســه گانه شــکایتی کند، به سرانجامی 

نخواهد رسید.
ابوالفضل عمویی در گفت وگو با ایسنا، در واکنش به ادعاهای 
تکراری اخیر امــارات درباره جزایر ســه گانه در مجمع عمومی 
سازمان ملل گفت: براساس اسناد متقن تاریخی سه جزیره تنب 
کوچک، تنب بزرگ و ابوموســی متعلق به ایران اســت و در این 
زمینه کشــورمان از حقوق مردم ایران با حفــظ حقوق تمامیت 

ارضی شان دفاع کامل می کند.
وی ادامه داد: ادعای طرف اماراتی مسبوق نیست چون اسناد 
متقن تاریخی تاییــد می کند این جزایر متعلق بــه ایران بوده و 

ایران نیز در مراحلی این اسناد را در سازمان ملل به ثبت رسانده 
که نقشــه های تاریخی آن وجود دارد و نشان می دهد این جزایر 

در دوره های مختلف تعلقی به ایران داشته است.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 

شورای اسلامی تاکید کرد: تکرار یک ادعا در رسانه ها و جلسات 
بین المللی نمی تواند برای آن مبنای حقوقی بسازد، لذا به طرف 
اماراتی تاکید می کنیم از فضای حسن رابطه برای تقویت منافع 
مشترک اســتفاده کند. تمرکز بر این موضوع کمکی به پیشبرد 

روابط دوجانبه نمی کند.
عمویی همچنین اظهار کرد: از لحاظ حقوقی نیز ادعای طرف 
اماراتی مســبوق نیســت چرا که دیوان بین المللی کیفری در 
صورتی یک ادعا را مورد بررسی قرار می دهد که آن موضوع را هر 
دو طرف به دیوان ارجاع داده باشند. با توجه به این که جمهوری 
اسلامی ایران جزایر را متعلق به خود می داند، این موضوع را قابل 
مذاکره و بررسی بین المللی نمی داند، لذا اگر امارات شکایت هم 
کند شــکایت آنها از نظر حقوقی سرانجامی نخواهد داشت چون 
دیوان صلاحیت رســیدگی به این موضوعات را ندارد و ایران هم 

اسناد متقنی داشته که جزایر برای خودش است.

امام جمعه موقت تهران:
 عامل وحدت مسلمانان محبت 
پیامبر، قبله و قرآن واحد است

امام جمعه موقت تهران گفت: وجود ۳ عامل 
محبت رسول الله )ص( و قبله و قرآن واحد برای 

مسلمانان وحدت آفرین است.
به گــزارش ایرنــا، حجت الاســلام کاظم 
صدیقی امام جمعه موقت تهران در خطبه های 
نمازجمعه امروز ۷ مهر تهران با توصیه به تقوای 
الهی بیان کرد: ما بر مرکب شب و روز مسافریم 
و این مرکب ما را می برد و از ایــن عالم به عالم 
دیگری منتقل می شــویم در آن عالم توشه ای 
که زندگــی آخرتی ما را تأمیــن می کند فقط 

تقواست.
وی ادامه داد: خدادوســتی و خدامحوری را 
از یاد نبریم در قرآن فرموده إنّ خیر الزّاد القوی؛ 
مسافران آخرت دســت خالی نروید زندگی در 
پیش دارید که برای آن زندگی پاکدستی، پاک 
نیتی، پاک چشمی، درآمد پاک، هزینه پاک و 
تطبیق دادن ســبک زندگی بر اساس حلال و 

حرام و شریعت است.
وی با اشاره ســوره توحید در قرآن کریم که 
لقمه هر روز ما در نمازهاســت خدا ما را دعوت 
کرده و در نمازمان قرائت این سوره جزو واجبات 
بدل ناپذیر است، گفت: در این سوره می گوییم 
خدایا ما را به صراط مستقیم رهنمون باش ما را 
در صراط مستقیم نگه دار ما را در صراط مستقیم 
از انحراف و لغــزش ها حفظ کــن این صراط 
مستقیم، یعنی شاهراه و جاده وسطی است که 
انسان را به مقصد می رساند این راه برای حرکت 
است اگر بنا شود کســی راه نرود، راهسازی و 
ریل گذار ی برای چیست؟ لذا خداوند منان ما 
را مأمور کرده است آدرس خداوند متعال و تخلق 
به اخلاق الهی را فرابگیریم و از جاده ای که ما را 
به بهشت می رساند و از آلام دور می کند در این 

جاده بلندقامت و سرافراز حرکت کنیم.
صدیقی گفت: در برابر مستقیم هم اعوجاج 
داریم و هم انحراف؛ در قرآن آمده آیا کســی که 
موقع راه رفتن به رو افتــاده و خوابیده حرکت 
می کند و به زمین چســبیده ، رهیافته است یا 
کسی که حرکتش مستقیم و منطبق بر صراط 
مستقیم است؟ یعنی قدبرافراشته و سربلند و 

سرافراز است.
وی ادامه داد: کسانی که شیدای جاذبه های 
زودگذر دنیا هستند زمینی اند و زمین با جاذبه 
ای که دارد هر موجودی کــه بخواهد از آن جدا 
بشود را به خودش می کشد انسان مقام و شهرت 
و پول پرست بر صراط مستقیم نیست مستوی 
القامة نیســت بلکه به رو افتاده و با شکم خود را 
روی زمین می کشد لذا این صراط مستقیمی 
که هر روز در نمازهایمان از سوره توحید از خدا 
التماس می کنیم که ما را در صراط مســتقیم 
هادی باش، در آیه بعد توضیح داده شده است 
که صراط مســتقیم، صراط رهروان رهیافته 
است؛ صراط مستقیم صراط ســالکان واصل 
است، صراط مستقیم صراط مهاجران به مقصد 
رسیده است؛ کیانند؟ کسانی که خدا آنها را سر 

سفره نعمت خودش نشانده است.
وی افوزد: خداوند به عده ای رحمت خاص 
دارد خدا دل آنها را بــه ایمان مجذوب می کند 
خدا ایمان را در دل شــما نهادینه و دلپذیر کرد 
ایمان برایتان شیرین است فاصلخه گرفتن از 
ایمان برایتان تلخ و کریه است؛ یک مسیر برای 
شما محبوب و مسیر دیگری برای شما منفور 
شــد و از آن اکراه دارید؛ آن مسیری که اولیای 
الهی غم نمی بینند و نگرانی نمی بینند را طی 
می کنند، بر مرکب عشق سوار شده اند عاشق 
سرشار از امید و مملو از عشق به وصال است لذا 
خداوند عده ای را که تحت عنوان معنم علیهم 
نام برده، صراط مستقیم برای آنها مشخص می 
شود که صراط مســتقیم خودش پویاست هم 

راهنماست هم راهبر است.
صدیقی ادامه داد: برای تقســیر این منعم 
علیهم بر اساس روایات و تفاسیر آمده که فردی 
از انصار خدمت پیامبر اسلام )ص( آمد و عرضه 
داشت یا رسول الله دل به شما داده و فراق شما 
برای من قابل تحمل نیست در منزل که نشسته 
ام بی قرار می شوم و کار خود را با شوق شما ترک 
می کنم در مسیر شــما می ایستم تا شما عبور 
کنید و شما را تماشا کنم و دلم آرام گیرد نگرانی 
ام این است که خداوند شــما را وارد بهشت می 
کند و در اعلی علیین هستید من نگرانم که شما 
را در آنجا نتوانم ببینم و از بهره گرفتن از جمل 
و کمال شما محروم شــوم؛ این سوز و گداز این 
مؤمن را روز بــه روز آب می کــرد؛ پیامبر دلبر 
همه است اما همه دل ندارند تا با این دلبر انس 
بگیرند و این لیاقت را داشــته باشند که پیامبر 
در آن دل خانه کند؛ اگــر ما هم به مقام معرفت 
مقام رســول الله )ص( که در ایام ولادت ایشان 
هســتیم پی ببریم و نور جاذبه پیامبر )ص( از 
همه زمان ها و مکان ها عبور کــرد و در دل هر 
مؤمنی نفوذ کرد و آن دل را به یک زندگی پایدار 
سالم و سعادتمندانه دعوت می کند، ما هم باید 
مانند آن انصاری متحول شــویم و این محبت 
ما را از جهالت به بینش و رکود به پویایی تغییر 
وضع بدهیم تا جاذبه جهانی پیامبر که رحمة 

للعالمین است ما را هم مجذوب کند.

وزیر اطلاعات:
تلاش برای ترور زنجیره ای 

چند مولوی، قاضی و پاسدار 
در کشور خنثی شد

وزیر اطلاعات از تلاش برای ترور زنجیره ای 
در کشــور خبر داد و تاکید کرد این عملیات ها 

خنثی شده اند.
اسماعیل خطیب  گفت:  ترور زنجیره ای چند 
مولوی، قاضی و پاسدار در کشور خنثی شده که 
این ترور ها قرار بود هشــتم مهر انجام بگیرد تا 
طرف های مختلف یکدیگر را مقصر کنند و به 

اختلافات قومی و مذهبی دامن بزنند.
وی گفت: دشــمنان به دنبال ناامن کردن 
مرز های شــرقی کشور هســتند و لازم است 
علمای شیعه، اهل ســنت و مسئولان هوشیار 

باشند.

فرمانده کل سپاه:
 دشمن کم جان و افسرده شده است

ســردار ســلامی گفت: دشــمن سست، 
کم جان و افســرده شده اســت و دیگر دشمن 

سال های دور نیست.
سردار ســلامی فرمانده کل سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی در جمع پیشکسوتان سپاه با 
بیان اینکه حاضرین این جلســه 4۳ سال قبل 
در چنین روز هایی عازم سفری بودند که کسی 
نمی دانست بازمی گردند یا نه، اظهار کرد: همه 
جوان بودید، اما امــروز چین و چروک صورت و 
مو های سفید شما راز خوشبختی است و شما 
هنوز در میدان هســتید و اجازه ندادید دشمن 
به هدفش برسد. شما شاهد به زباله دان رفتن 
طاغوت ها و ناکام شدن شــیاطین و دشمنان 

ایران و اسلام هستید.
وی با اشــاره به ایثار و فداکاری رزمندگان 
دفاع مقدس، ادامه داد: شما مردان پیکار سخت 
هستید. شما بر ســلاح ها، موشک ها، توپ ها و 
تانک ها غلبه کردید. دشــمن می گفت از من 
بترسید، چون من صاحب سلاح های مختلفی 
هستم، اما ایمان شما افزوده شد. دفاع مقدس 
فقط یک حماســه نبود بلکه انتقام عاشورا بود. 
شــما آمدید تا امام در محراب مســجد کوفه 

ضربت نخورد.
فرمانده کل سپاه افزود: شما تاریخ را تغییر 
دادید. شما بی توقع، شیرین ترین حماسه های 
اسلام را آفریدید. شما به دنیا دل نبستید و دنیا 
را بر دوســتی خدا ترجیح ندادید. الان هم در 
میدان هستید و هنوز دشمن از شما می ترسد. 
اغتشاش که می شود، شــما هستید، مراجعه 
می کنید، سازماندهی می شود و می روید. این 
45 سال سرشار از بغض دشمن از صلابت شما و 
فرزندان شما بوده است. دشمن شکست خورده، 
اما دوباره از زاویه دیگری آمده است، ولی سست، 
کم جان و افســرده شده اســت و دیگر دشمن 
سال های دور نیست. وی ادامه داد: ما امروز به نام 
اسلام و ایران، ماهواره به فضا می فرستیم. ببینید 
از کجا به کجا رسیده ایم. ما تحت رهبری ولایت، 
سیر صعودی داشته ایم. هرجا دشمن علیه ما 
فتنه کرد، ما موفق شدیم. خون شهدا همیشه 
جاری است و هیچگاه خشک نمی شود. ببینید 
حاج قاسم چگونه دشــمن را تعقیب می کرد. 
کشــور هم در تحریم، فشــار سیاســی و انزوا 
ساخته شد. نفوذ سیاسی ما در منطقه و جهان 
قابل حذف شدن نیســت. دشمن می خواهد و 
نمی تواند، در مقابل ما می خواهیم و می توانیم. 
من شعار نمی دهم، چون صحنه واضح است. ما 
عملیات روانی نمی کنیــم ما حرف های واقعی 
می زنیم و به حرف خود وفادار هستیم. سلامی با 
بیان اینکه دشمنان به ذهن جوانان یورش بردند 
تا آن هــا را از نماز، حجاب، عفــت، پاکدامنی و 
محبت اهل بیت جدا کنند، تصریح کرد: اما تمام 
تلاش های شــیطانی آن ها نابود شد. دشمن با 
دروغ و جنجال می خواهد ما را شکســت دهد، 
اما ما با صداقت و حریت بــا او مبارزه می کنیم 
و پیروزی از آن حقیقت اســت. وعده الهی این 
است که سرانجام حقیقت پیروز می شود. سال 
گذشته دیدید دشمن چگونه غوغا به پا کرد و چه 
توهمی داشتند و به شایعه ها دل خوش بودند، 
اما امسال را ببینید که چگونه در جیوش شیطان 
و ائمه کفار چه تفرقه، آشــفتگی، ذلتی و یاسی 
ایجاد شــده است. فرمانده کل ســپاه در پایان 
گفت: ما مشکلات را می دانیم و تلاش می کنیم 
تا مشکلات حل شود. ما بهتر از شما رزمندگان 
دوران دفاع مقدس نداریم. شــما به تعبیر امام 
)ره( بهتر از اصحاب صدر اســلام هســتید. ما 
برای شما آرزوی ســلامتی و دل خوش داریم و 

همیشه عزیز و در سلامت باشید.

خبرخبر

یادداشت
ادامه  از صفحه1

... اگر بیمه سلامت جزو دسته بندی بیماران 
خاص باشد که بالطبع هست، تعرفه و فرانشیز 
بیماران بسیار کم اســت، بیمه سلامت شامل 
دسته بندی مختلف از بیمه روستاییان تا اقشار 
ضعیف جامعه می شود اما برای بیماران خاص 
رایگان اســت اگر هم مشمول پرداخت مبلغی 

می شوند درصد بسیار پایینی است.
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وزیر راه وشهرسازی با اشاره به آسیب شناسی صورت 
گرفته در حوزه صنعت ساخت و ســاز گفت: یکی از این 
آسیب شناسی ها در فولاد به طور خاص و بعد از آن سیمان 

بود که عرضه این کالاها در بورس قیمت آنها را بالا می برد.
به گزارش ایرنا، مهرداد بذرپاش روز پنجشنبه در حاشیه آیین 
افتتاح و بهره برداری 10 هزار واحد مســکن مهر پردیس در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: در حوزه تامین سیمان و فولاد مذاکراتی 
با وزارت صمت داشــتیم که خود وزارت صمت نیز مســوول این 
پروژه شد که ســیمان و فولاد را با قیمت مناسب تر در اختیار کل 

پروژه نهضت ملی مســکن در سراسر کشــور قرار بدهیم که اثر 
مناسبی در قیمت داشته باشد.

وی اضافه کرد: یکی از آسیب شناســی هایی که صورت گرفت 
این بود که عرضه فولاد به طور خاص و بعد از آن سیمان در بورس 
کالا قیمت آنها را بالا می برد، حالا اینکه سهامداران بورس کالا چه 
کسانی بوده و چگونه تشکیل شــده بعدها در این رابطه صحبت 

خواهم کرد.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: اما کسانی که سهامداران بورس 
کالا هســتند و این بورس را تشــکیل داده و کالا را در آن عرضه 

می کنند در حالت طبیعی میلی به کاهش قیمت در بورس ندارد 
اما ما نمی توانیم سرنوشت مردم را به آنها رقم بزنیم.

بذرپاش افزود: البته برخی از دوســتان نیــز گفتند که بورس 
کالا اگر هم باشــد قیمت پایه آن باید مدیریت شود و باید از الگوی 

مناسبی تبعیت کند .
وی ادامه داد: اما به گفته همین دوســتان در برخی از مقاطع 
کالا 40 درصــد گرانتــر عرضه می شــود این چیزی اســت که 
خودشــان می گویند و البته بررســی های کارشناسی نیز نشان 

می دهد.

بذرپاش: قیمت فولاد و سیمان در بورس کالا بالا می رود
با توجه به اهتمام دولت سیزدهم 

جهت توسعه حمل ونقل ریلی؛
۱۰۰ دستگاه لکوموتیو به 

ظرفیت ناوگان ریلی کشور 
اضافه می شود

همزمان با برگــزاری دهمین نمایشــگاه 
حمل و نقل ریلی تفاهم نامه سرمایه گذاری به 
منظور تامین 100 لکوموتیو و 2500 دستگاه 
واگن باری بیــن راه آهن جمهوری اســلامی 
ایران و شــرکت هلدینــگ حمل ونقل ریلی 

بنیادمستضعفان به امضا رسید.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، شــرکت 
راه آهن در 2 ســال اخیر با هدف جبران کمبود 
ناوگان بــاری، مســافری و لکوموتیو با تلاش 
برای ایجاد زیر ســاخت مالــی درصدد جذب 
سرمایه گذاری است تا کمبود بلیت مسافری و 

لکوموتیو را در این حوزه جبران کند.
در همین راستا تفاهم نامه سرمایه گذاری 
جهت تامین 100 دستگاه لکوموتیو و 2هزار و 
500 دســتگاه واگن باری در حاشیه دهمین 
نمایشــگاه حمل و نقــل ریلی بیــن راه آهن 
جمهوری اسلامی و بنیاد مستضعفان منعقد 

شد.
»میعــاد صالحــی«، مدیرعامــل راه آهن 
در مراســم امضای تفاهم نامــه تصریح کرد: با 
توجه به اهتمام دولت ســیزدهم جهت توسعه 
حمل ونقل ریلی، از ابتدای شروع به کار دولت، 
پیگیری ها جهت مشــارکت بــا بخش های 
دولتی، خصوصی و نهادهای انقلابی آغاز شــد 
و طی یکسال گذشته، با توجه به مذاکراتی که 
با ریاســت بنیادمســتضعفان انجام پذیرفت، 
از ســرمایه گذاری در حوزه حمل و نقل ریلی 

استقبال کردند.
معاون وزیر راه و شهرســازی خاطرنشــان 
کرد: با تلاش بنیاد مســتضعفان بــرای ایجاد 
ســاختار جدید، هلدینگ جدید حمل و نقل 
ریلی بنیاد مســتضعفان راه اندازی و اکنون به 
مرحله امضای تفاهم نامه جهت سرمایه گذاری 
به منظور تامین 100 دستگاه لکوموتیو و 2500 
دستگاه واگن باری انجامیده است که امیدواریم 
با امضای ایــن تفاهم نامه جهشــی در عبور از 
گلوگاه هــا در حوزه حمل ونقل ریلی داشــته 

باشیم.
مدیرعامل شــرکت هلدینگ حمل و نقل 
ریلی بنیاد مســتضعفان نیز بعد از امضای این 
تفاهم نامه گفته است: حوزه  حمل ونقل ریلی 
از جمله حوزه هایی اســت که درصد بازده آن 
نسبت به سایر حوزه ها بالا نیست و نیاز است تا 

در آن سرمایه گذاری صورت پذیرد.
وی گفت: اکنــون نواقصی درحــوزه ریلی 
وجود دارد، از جملــه اتصال بنــدر چابهار به 
زاهدان و چندین پروژه دیگر که نیاز اســت در 
آن سرمایه گذاری انجام شود.طی جلسه ای که 
اخیرا با بذرپاش، وزیر راه و شهرســازی برگزار 
شد و موضوع آن حوزه حمل و نقل ریلی است، 
موضوعات بسیار خوبی مطرح شد که به زودی 

در خصوص آن، اطلاع رسانی می شود.

وصول ۳۴۴ همت درآمد 
مالیاتی در ۶ ماه امسال

رییس گروه برنامه ریزی و آمارهای سازمان 
مالیاتی کشــور اعلام کرد: در 6 ماه نخســت 
امسال بیش از ۳44 هزار میلیارد تومان درآمد 
مالیاتی در منابع مالیات های مستقیم و کالاها 
و خدمات وصول شــده که معادل با وصول کل 

مالیات در سال 1400 بوده است.
»مجتبی امیــری« در گفت وگو با خبرنگار 
اقتصادی ایرنا اظهار داشــت: در ســال 1400 
حــدود ۳05 هزار میلیارد تومــان درآمدهای 
مالیاتی وصول شد که اکنون تنها در نیمه اول 
امسال شاهد وصول ۳44 هزار میلیارد تومانی 

هستیم.
وی افــزود: درآمدهای مالیاتی نســبت به 
مدت مشابه ســال گذشته رشــد 49 درصد و 
نســبت به رقم مصوب قانون بودجه تحقق 92 

درصدی را نشان می دهد.
رییس گروه برنامه ریزی و آمارهای سازمان 
مالیاتی کشور با بیان اینکه 225 هزار میلیارد 
تومان از مجموع وصولی درآمدهای مالیاتی به 
مالیات های مستقیم اختصاص دارد گفت: این 
آمار نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 52 

درصدی دارد.
امیری ادامه داد: 118 هــزار میلیارد تومان 
از مجموع وصولی درآمدهــا مربوط به کالاها و 
خدمات )با ۷8 درصد تحقق نســبت به بودجه 
و 45 درصد رشد نســبت به مدت مشابه سال 
گذشــته( اســت. رییس گروه برنامه ریزی و 
آمارهای سازمان مالیاتی کشور با اشاره به اینکه 
سهم مالیات مشاغل از کل مالیات وصولی حدود 
هشــت درصد اســت گفت: مالیات کارکنان 
بخش خصوصی و عمومی حــدود 10 درصد 
از کل این مالیات اســت. امیــری تاکید کرد: 
بیشترین سهم مالیات به مالیات های مستقیم 
بر می گردد که شــامل مالیات بر اشــخاص، 

مالیات بر درآمد و مالیات بر ثروت است.

انتصاب سرپرست دفتر بازرسی 
صندوق بازنشستگی فولاد

به گزارش روز پنجشنبه ایرنا از روابط عمومی 
صندوق بازنشستگی فولاد، مدیرعامل صندوق 
در حکمی، علیرضا جوقه دوســت را به عنوان 
سرپرســت دفتر بازرســی، ارزیابی عملکرد و 
پاسخگویی به شــکایات صندوق بازنشستگی 

فولاد منصوب کرد.
موسســه صندوق حمایت و بازنشستگی 
کارکنان فولاد در راســتای ارتقــای کرامت 
انســانی و جایگاه اجتماعی، بهبود معیشــت 
و ســلامت بازنشستگان در ســال 1۳54 امور 
بازنشســتگی برای رســیدگی بــه وضعیت 
بازنشســتگان تأسیس شد، ســپس در سال 
1۳۷5 بــه موسســه صندوق بازنشســتگی 
کارکنان فولاد تغییر نام یافت و زیر نظر شرکت 

ملی فولاد اداره می شود.
این موسســه در ســال 1۳۷5 بــه عنوان 
موسســه صنــدوق حمایت و بازنشســتگی 
کارکنان فولاد تحت شماره 9511 ثبت و در 16 
خرداد ۷6 تغییر نام یافت و دارای هیأت امنای 
جدید )۷ عضو هیأت امنا (مدیران عامل ذوب 
آهن اصفهان- فولاد مبارکه- فولاد خوزستان 
معاون امور اجتماعی و نیروی انسانی و بالاترین 
مقام مسئول معدنی شرکت ملی فولاد و 2 نفر با 
انتخاب رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل محترم 

شرکت ملی فولاد است.
این صندوق در ســال 91 به اســتناد قانون 
ســاختار رفــاه و تأمین اجتماعــی وتصویب 
نامه هیأت وزیران به وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی منتقل شد. منابع مورد نیاز صندوق 
تا سال1۳90، از طریق وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و سازمان ها و شرکت های تابعه تأمین 
و نسبت به پرداخت مســتمری و هزینه های 

قانونی اقدام می شد.
با اجرای قانون ســاختار نظام جامع رفاه و 
تأمین اجتماعی، صندوق به وزارت تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی منتقل شد و مطالبات در قالب” 
رد دیون دولت” براساس اکچوئری جهت ادامه 
حیات پرداخت می شــود. گســترده فعالیت 
صندوق در 15 استان کشور است که اصفهان با 

50 درصد فراوانی بیشترین سهم را دارد.

قیمت سکه به ۲۷ میلیون و 
۴۰۰ هزار تومان رسید

هر قطعه ســکه بهار آزادی طــرح جدید 
امروز)پنجشنبه، ششــم مهر 1402( در بازار 
تهران، 2۷ میلیــون و 400 هزار تومان معامله 
شد که نسبت به روز گذشــته 200 هزار تومان 

افزایش قیمت داشت.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، امروز هر 
قطعه سکه بهار آزادی طرح جدید بر اساس نرخ 
اعلامی اتحادیه صنف فروشندگان و سازندگان 
طلا، جواهر، نقره و ســکه تهران، 2۷ میلیون و 

400 هزار تومان معامله شد.
هر قطعه ســکه بهار آزادی طــرح قدیم با 
200 هزار تومان افزایش قیمت، نسبت به روز 
گذشته 24 میلیون و 600 هزار تومان داد و ستد 

شد.

عرضه ۱۶۲ میلیون دلار به 
صورت حواله

بانک مرکزی اعلام کرد، مجموع ارز عرضه 
شده به صورت حواله در روز چهارشنبه پنجم 

مهرماه به معادل 162 میلیون دلار رسید.
به گــزارش روز پنجشــنبه ایرنــا از بانک 
مرکزی، مجموع عرضه ارز به صورت حواله در 
سامانه نیما، روز چهارشنبه پنجم مهرماه 1402 

معادل 162 میلیون دلار بوده است.

استفاده از منابع ارزی منتقل 
شده به ۶ بانک ایرانی در قطر 

وارد مرحله عملیاتی شد
در چارچوب توافقات مســولان بانک های 
مرکزی ایــران و قطر، ظهر امروز پنجشــنبه 
جلسه تخصصی مســولان دو بانک قطری و 6 
بانک ایرانی در دوحه برگزار و بر اساس دستور 
کار مشخص، اســتفاده از منابع ارزی منتقل 
شده به حساب 6 بانک ایرانی در قطر وارد مرحله 

عملیاتی شد.
به گزارش ایرنــا از بانک مرکزی، ریاســت 
هیئت فنی ایــران را محمــد آرام معاون ارزی 
بانک مرکزی و ریاســت گروه هیات قطری را 
حمد الملا معاون نظارتی بانک مرکزی قطر بر 

عهده دارند.
بر اســاس این گزارش، در دیدار مشــترک 
دیــروز محمدرضــا فرزین رییــس کل بانک 
مرکزی کشورمان و شــیخ بندر بن محمد آل 
ثانی رییس بانک مرکزی قطــر، توافقات لازم 
در خصوص شــروع عملیات بانکی به منظور 
اســتفاده از منابع ارزی منتقل شده به 6 بانک 

ایرانی در قطر به عمل آمد.

رئیس  پورابراهیمــی«  »محمدرضــا 
کمیســیون اقتصادی مجلس در نامه ای 
خطاب به رئیس جمهور خواستار تذکر جدی 
به مسئولان بانک مرکزی و اباغ مصوبات 
کمیته ارزی دولت جهت گره گشــایی از 
مشــکات صادرات محصولات کشاورزی 
برای بهبود تراز منفی تجاری کشــور شد؛ 
این در حالی اســت که بانــک مرکزی در 
دوران طایی ایجاد ثبات و آرامش در بازار 
ارز، کنترل تورم، کاهش رشــد نقدینگی و 
ســاماندهی بانک ها قرار دارد؛ البته برخی 
اخبار حاکی از این اســت که کمیســیون 
اقتصادی مجلس به بهانه غیبت رئیس کل 
بانک مرکزی در جلســه این کمیسیون به 

دولت انتقاد کرده است.
حال این ســوال به ذهن متبادر می شــود که 
سیاست های ارزی و پولی کشور باید در کمیسیون 
اقتصادی مجلس تعیین شود یا در بانک مرکزی؟ 
در این زمینــه گفت وگویی با »اصغر بالســینی« 
کارشناس مسائل ارزی داشتیم و نظر وی را جویا 

شدیم.
ایجاد ثبات و آرامش در بازار ارز

وی گفــت: بانــک مرکــزی در دوره تصدی 
»فرزین« یکی از دوران هــای مدیریت کارآمد، با 
قاعده و مبتنی بر اصول علمی و تجــارب آزموده 
شــده جهانی را طی می کند و مجموع این مسائل 
شــرایطی را به وجــود آورده که بــازار ارز که در 
سال های گذشــته متلاطم بود شــرایط ثبات و 

آرامش برسد.
بالسینی ادامه داد: ثبات و آرامش موجود در بازار 
ارز به شدت بر پیش بینی پذیری اقتصاد تاثیر داشته 

اســت و امکان برنامه ریزی برای فعالان اقتصادی 
برای کسب منافع فراهم کرده است.

وی تاکید کرد: در چنین شــرایطی فضاسازی 
بی مــورد و مبتنی بــر منافع صنفــی و گروهی و 
انتقادهای غیر کارشناسی از عملکرد بانک مرکزی 
اقدام اشتباهی است و ادامه این شرایط، انتقادهای 
غیرکارشناســی و فشــارهای بی مــورد به بانک 
مرکزی از مراکز مختلف می تواند خطر بی ثباتی در 

بازار ارز را به دنبال داشته باشد.
همه از ثبــات بازار ارز منفعت کســب 

می کنند
این کارشــناس ارزی با بیــان اینکه هم اکنون 
عموم مردم از ثبات بازار ارز منفعت کسب می کنند، 
افزود: در این شرایط هر فردی به هر نیتی به دنبال 
ایجاد چالش و برهم زدن بازار ارز باشــد؛ در واقع به 
دنبال برهم زدن ثباتی اســت که عموم مردم از آن 

منفعت می برند.
وی تصریح کرد: طبق آمارهــای واقعی بانک 
مرکزی در دوران تصــدی فرزین وضعیت با ثبات 

و خوبی داشــته اســت. بالســینی اظهار داشت: 
باید به این نکته توجه داشــته باشیم که نرخ ارز در 
گذشته نوسانات ســینوس گونه ای داشت و این 
مساله امنیت روانی و اقتصادی جامعه را برهم زده 
بود، اما هم اکنون نرخ ارز به ثبات رسیده و نگرانی 

رفتارهای سینوسی وجود ندارد.
رکود از بین رفته و تورم هم کاهشی شده 

است
وی ادامه داد: با مدیریت کارآمد بانک مرکزی و 
اجرای سیاست تثبیت اقتصادی که سیاست دقیق، 
علمی و آزموده شده بین المللی است؛ هم شرایط 
ارز تثبیت شده اســت و هم به دلیل تثبیت نرخ ارز 
متغیرهای کلیدی پولی در اقتصاد با ثبات شده و 

وضعیت رو به کاهشی داشته است.
این کارشناس ارزی بیان کرد: فراموش نکنیم 
که نرخ رشد نقدینگی اقتصاد کشور در سال های 
گذشــته 4۳ درصد بود و در مردادمــاه به زیر 2۷ 
درصد رسیده است و نرخ رشــد اقتصادی در بهار 
امسال به روایت بانک مرکزی 6.2 درصد و به روایت 

مرکز آمار ۷.9 درصد است و این رشد بالایی است.
وی اضافه کرد: مطابق آمارهایی که اعلام کردم 
اقتصاد ایران شرایط رکود تورمی را که در گذشته با 
آن دست به گریبان بود را پشت سر گذاشته است و 
در کنار رشد اقتصادی، رکود از بین رفته و تورم هم 

کاهش یافته و نرخ ارز کنترل شده است.
بانک مرکزی به دنبال ایجــاد ثبات در 

اقتصاد است
بالسینی تاکید کرد: در شرایط موجود اقداماتی 
همچون نامه نگاری رئیس کمیســیون اقتصادی 
به رئیس جمهــور و انتقادهای غیر کارشناســی، 
بی مــورد و خــارج از چارچوب وظایــف نماینده 
مجلس، بایســتی ســوی نمایندگان مجلس با 
جدیت پیگیری شود که چرا باید فضایی به وجود 
بیاید که به دنبال برهم زدن ثبات بازار ارز باشــد. 
وی گفت: بانک مرکزی در حــوزه وظایف خود به 
دنبال ایجاد ثبات در اقتصاد است، ثبات اقتصاد از 
ثبات در نرخ ارز و تورم حاصل می شود. بنابراین در 
چنین فضایی هر قلم، هر سخنوری و هر سخنرانی 
که به بهانه برخی مسائل جزئی به دنبال زیر سوال 
بردن این عملکرد و ثبات در بازار ارز باشد قطعاً در 
راســتای منافع مردم حرکت نکردیم. کارشناس 
بازار ارز بیان کرد: تخصیص ارز 28500 برای کالای 
اساسی و مدیریت کارآمد بانک مرکزی در بازار ارز 
از طریق ایجاد و گسترش مرکز مبادله ارز و طلای 
ایران، همه وضعیتــی به وجــود آورده که انتظار 
داریم اقتصاد ایران کمتر از ناحیه نوسانات نرخ ارز 
دچار مشکل شود و این گام بزرگی است که بانک 
مرکزی برداشته و باید از این شیوه بانک مرکزی در 
حوزه های دیگر الگوبرداری شود و باید همه بانک 

مرکزی کمک کنیم.

دخالت در بازار ارز برهم زدن ثباتی است که عموم مردم از آن نفع می برند؛

ایجاد ثبات و آرامش در بازار ارز

خاندوزی:

تاسیس شرکت های سهامی عام پروژه در بخش دانش بنیان در دستور کار است

معاون وزیر راه و شهرسازی: 

تحویل ۱۰ هزار واحد مسکن مهر پردیس حاصل کار جهادی و انقلابی است

وزیر اقتصاد و دارایی تمرکز بر کیفیت رشــد اقتصادی را 
لازمه دستیابی به اقتصاد دانش بنیان دانست و گفت: تاسیس 
شــرکت های ســهامی عام پروژه در بخش دانش بنیان در 

دستورکار قرار گرفته است.
به گزارش ایرنا، سید احسان خاندوزی روز پنجشنبه در نخستین 
رویداد ملی صنعــت دانش بنیان با بیان اینکــه دگرگونی در اقتصاد 
و حرکت به ســمت اقتصاد دانش بنیان، نیازمند تمرکز مســتمر بر 
کیفیت رشد اقتصادی اســت، افزود: به همین منظور از سوی وزارت 
اقتصاد ودارایی اقداماتی در حوزه دانش بنیان از جمله افزایش سرمایه 
صندوق های پژوهش و فناوری و تسهیلات شرکت های دانش بنیان 

انجام شده است.
وی با تاکید بر اینکه این وزارتخانه برای رسیدن به این مهم تمام عیار 
پای کار ایستاده است و همکاری لازم را با سایر نهادها خواهد داشت، 
تصریح کرد: پس از اینکه در دهه 90 در یک تله رشــد پایین و کاهش 
سرمایه گذاری نزدیک صفر قرار گرفتیم، تلاش دو سال اول دولت این 
بود که با ورود به سال های 1400 و 1401 از این دو تله خارج شویم که 
تاکنون نیز اقدامات صورت گرفته در این بخش قابل قبول بوده است. 
با این وجود نیاز است روی عنصر کیفیت رشد اقتصادی به عنوان یک 

عنصر جدید تمرکز کنیم.
وزیر اقتصاد و دارایی همچنین از افزایش تامین مالی برای شرکت 
های دانش بنیان از 160 درصد که ســال گذشــته انجام شد به 260 
درصد در پنج ماهه اول امسال خبر داد و گفت: هدف گذاری ها باید به 
این سمت و سو باشد که چرخش از سمت منتفعان سابق غیر مولد به 

سمت منتفعان واقعی دانش بنیان تولید گرا و مولد داشته باشیم.
خاندوزی ادامه داد: البته گاهی منظــور از دانش بنیان یک فضای 

زیست بوم فناورانه با حضور شرکت های خوب و فعالیت های مثبت 
است، اما وقتی سخن از رشد اقتصادی کشور برای تحولات ساختاری 
است، در این مسیر نیازمند تغییرات ساختاری و افزایش کیفیت رشد 

اقتصادی هستیم.
وزیر اقتصاد و دارایی افزود:در وزارت اقتصاد در این بخش به سهم 
خود در حال فراهم کردن زمینه برای چرخش و دگرگونی از یک مدل 
مألوف و معمولی رایج رشد اقتصادی آســیب پذیر، خام فروش و تک 
محصولی به ســمت یک مدل جدید که روی کاغذ نماند، هســتیم. 
خاندوزی افزود: بخشــی از اثرگذاری وزارت اقتصاد به مسأله تامین 
مالی دانش بنیان ها مربوط است که برای رشــد این روند به بهترین 
شکل ممکن، باید جریان نقدینگی و تامین مالی را به نحوی اختصاص 
دهیم که با گذشته تفاوت اساســی داشته باشــد . وی افزود: در این 
بخش امسال اقدام مثبت مربوط به صندوق های فناوری و پژوهشی 
با ۳00  میلیارد تومان تامین مالی انجام شــد که آمادگی افزایش این 
مبلغ را هم در ذیل تبصره 18 بودجه داشتیم، اما به دلیل محدودیت 
هایی از سوی سهامداران خصوصی امکانپذیر نشد. خاندوزی ادامه داد: 
در کنار این مسأله دو عنصر تضمین و وثایق برای شرکت های دانش 
بنیان نیز حائز اهمیت است که توسعه دامنه وثایق و ایجاد زیرساخت 
وثایق را در سامانه ستاره انجام دادیم که برای توسعه دامنه این وثایق و 
افزایش اعداد آن، همه کمک کنند.  وی تاکید کرد: برای بزرگتر شدن 
موسسات تضمین نیز نیازمند کمک هستیم. در این خصوص با نگاهی 
به روند دانش بنیان در کشورهای دیگر مانند کره جنوبی، از  این دست 
ابزارها نه بیشــتر از نظام بانکی اما کم هم استفاده نمی کنند که سهم 
بالایی برای تامین مالی زیســت بوم ها دارند. وزیر اقتصاد عنوان کرد: 
از سوی دیگر در آیین نامه موسســات تضمین که با تاخیر هم تعیین 

تکلیف شد، تلاش کردیم گام موثر دیگری با  تصویب قانون جدیدی 
در مجلس در حوزه تامین مالی برداریم. خاندوزی افزود: گام موثر دیگر 
ابلاغ دستورالعمل ارزش گذاری دارایی های نامشهود بود که موسسات 
دانش بنیان توجهی به این موضوع نداشتند؛ چرا که اساسا وزن دانش و 
شبکه های اقتصادی در این حوزه را نمی دانستند. وی ادامه داد: محور 
دیگــر در وزارت اقتصاد و دارایی برای حمایــت از صنعت ملی دانش 
بنیان، افزایش تسهیلات 160 درصدی در این بخش در سال گذشته 
به 260 درصد در پنج ماه اول امسال بود که برای نظارت بر این روند یک 
معاونت در وزارت اقتصاد را به نظــارت و ارایه گزارش اختصاص دادیم 
که مرتب در این خصــوص گزارش تهیه و ارائه کنــد. خاندوزی بیان 
کرد: موضوع تغییر نظام سیاست های پولی در کشور در همه زمینه ها 
اثرگذار است. در این خصوص باید بدانیم هدف تورمی و رشد اقتصادی 
را باید هماهنگ با هم پیگیری کنیم و مسیر دیگری در اقتصاد نداریم؛ 
یعنی نمی توانیم به بهانه ناترازی تولید را متوقف یا به بهانه حمایت از 

تولید ولنگاری مالی داشته باشیم.

معاون وزیر راه و شهر ســازی گفت: شعار دولت مردمی 
سیزدهم کار انقابی و جهادی است و با افتخار اعام می کنم 
که تحویل این واحدها حاصل کار جهادی همه نهادها امروز 

به ثمر نشست.
به گزارش ایرنا، علیرضا جعفری در آیین افتتاح و بهره برداری 10 
هزار واحد مســکن مهر پردیس، در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
متقاضیانی که بیش از 10 ســال در انتظار دریافت واحدهای خود 
بودند امروز به برکت اقدام جهادی دولت مردمی سیزدهم واحدهای 
خود را دریافت می کنند. وی ادامه داد: تاکید مســئولان بر تکمیل 
کامل واحدها برای واگذاری به مالکان و متقاضیان اســت و مالکان 
واحدهای تکمیل شــده خود را تحویل می گیرند. معاون وزیر راه و 
شهر سازی ادامه داد: زحمات و تلاشــها ی پیمانکارانی که در هفت 
ماه گذشته با وجود مطالبات زیادی که داشتند با ما همکاری کردند 
قابل تقدیر است و موضوعات و مشکلات آنها را دنبال خواهیم کرد. 
جعفری با بیان اینکه بــا روحیه جهادی و رویکرد بســیجی واری 

که در این مجموعــه دیدم کارها به خوبی پیــش رفته، توضیح داد: 
با برنامه ریزی انجام شــده ، شــرایط زندگی به سمتی خواهد رفت 
که کیفیت زندگی برای ساکنان شــهرهای جدید ارتقا پیدا خواهد 
کرد با همکاری نهادها و دستگاهها در فضای حمایتی تکمیل پروژه 
های مسکن مهر در دست اقدام و اجرا است. این مسئول یادآور شد: 

پردیس به سکونت گاه تبدیل شــده و تامین خدمات روبنایی و زیر 
بنایی در دســتور کار ما هست و کســریها هایی که در حوزه سرانه 
آموزشــی خدماتی بهداشــتی و مذهبی در فاز 11 هست تکمیل 
خواهد شد. امام جمعه شهرستان پردیس گفت: مسکن مهر پردیس 
به عنوان بزرگترین پروژه در کشور مشکلات زیادی  دارد که با توجه 
ویژه دولت برطرف خواهد شد.  حجت الاسلام سید حسین حسینی 
در آیین افتتاح 10 هزار واحد مســکن مهر پردیــس به خبرنگاران 
گفت: متقاضیان ســالهای ســال در انتظار تحویل واحدهای خود 
بودند و امروز با تلاش شــبانه روزی و جهادی مســئولان شــاهد 
افتتاح و بهره برداری 10 هزار واحد تکمیل شده در فازهای پردیس 
هســتیم. وی ضمن تقدیر از زحمات خلیل محبت خواه سرپرست 
شرکت عمران شهر جدید پردیس گفت: مسئولان گذشته زحمات 
زیادی کشیدند  و در شرایط ســخت تلاش کردند و با زحمات شبانه 
روزی تیم جدید شاهد به ثمر نشستن زحمات گذشتگان و نیروهای 

جهادی امروز هستیم.

خبرخبر
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  سال دوم

راه آهن قزاقزستان )KTZ( از رشد 86 درصدی در 7 ماه 
نخست سال 2023 نسبت به مدت مشابه در سال گذشته 
خبر داده و بندر پوتی نیز شاهد افزایش 80 درصدی محموله 
های کانتینری به مقصد شرق بوده است. نوروزبایف، مدیر 
مرکز تحول کســب و کار در KTZ، ضمن تجریه رشد در 
کریدور میانی از لحاظ حمل کانتینری و بارهای فله، اعام 
کرد که صادرات قزاقزســتان به ترکیــه، 5 برابر و واردات 

قزاقزستان از ترکیه، 25.2 درصد افزایش داشته است.
زمان و هزینه همچنــان مانع اصلی در این کریــدور به ویژه بین 
چین و اروپا محسوب می شود که اروپایی ها را با تردید رو به رو کرده 
 RTSB است. دیمیتری هاسنکمپف، مدیر کل فروش در شرکت
)شرکت حمل و نقل ریلی که در بازار اوراسیا فعالیت می کند(، اظهار 
کرده که شرکت او می تواند زمان ترانزیت کریدور میانی را از 45 تا ۷0 
روز بین چین و اروپا ارائه دهد که به نوعی مشابه حمل و نقل دریایی 

است، اما تفاوت قیمت ها بسیار زیاد است. 
انتقال کالا به چین از طریق کریدور میانی برای مشتریان اروپایی 
منطقی نیســت و این موضوع باعث شده اســت که  کریدور میانی 
عمدتاً به بازار محلی با تمرکز بر آســیای مرکزی به جای حجم بین 
چین و اروپا تبدیل گردد که در سخنان نوروزبایف مبنی بر توجه به 
کشورهای دخیل در کریدور میانی به جای تمرکز بر تجارت چین و 

اروپا، آشکار است.

نا امیدی از عملکرد کریدور میانی به عنوان یک شاهراه بین قاره ای 

عراق تصمیم گرفتــه دلار را از تجارت 
داخلی خود حذف کند؛ این سیاست اگرچه 
به منزله دلارزدایی در بازار این کشور است 
اما اثراتی را بر روابط تجاری ایران و عراق می 

گذارد.
به گزارش مهر، بانک مرکزی عراق اعلام کرد که 
از ابتدای سال آینده تمام تراکنش های پولی در این 
کشور فقط به دینار انجام خواهد شد. این سیاست با 
هدف کمک به کنترل بیشتر بر نرخ ارز در بازار آزاد 

این کشور انجام می شود.
تصمیم مذکور پس از دیدار علی العلق، رئیس 
کل بانــک مرکزی عــراق و رؤســای بانک های 
خصوصی این کشور اعلام شــد و قرار شده دیگر 
تراکنش های پولی در این کشور به دلار انجام نشود. 
العلق طی بیانیه ای اعلام کرد که بانک مرکزی این 
کشور از این پس هر گونه تراکنش پولی خارجی یا 
توسط بانک های خصوصی در این کشور را مسدود 
خواهد کرد در این بیانیه آمده است؛ با بانک مرکزی 
فدرال آمریکا هم در این زمینه توافق شده؛ چراکه 
اصلی ترین نقش بانک مرکزی نظارت بر عملکرد 
نظام بانکی است. بانک مرکزی عراق همچنین به 
دنبال آن اســت تا تجارت خارجی این کشور را به 
ارزهایی غیر از دلار از جمله یورو، درهم امارات، لیر 

ترکیه و روپیه هند انجام دهد.
اگرچه بانک مرکزی عراق توانســته بود از سال 
2004 به بعد به یک ثبات نســبی در کنترل بازار 
ارز برسد، اما از سال گذشته و با تنگ تر شدن حلقه 
نظارتی آمریکا علیه این کشور ارزش دینار در برابر 
دلار در بازار آزاد عراق تا حدود زیادی کاهش یافته 

است.
ایران 10  میلیارد دلاری به عراق در سال 1401 
صادرات داشــته که عمــده آن محصولات نهایی 
اســت و نزدیک به 20 درصد مجمــوع صادرات 
ایران را شامل می شود همچنین در 5 ماهه ابتدای 
امسال میزان صادرات ایران به این کشور معادل ۳.5 
میلیارد دلار محاسبه شده که رشد 18.5 درصدی را 

نسبت به مدت مشابه سال گذشته نشان می دهد.
بنابراین این آمارها به روشــنی نشــان دهنده 
اهمیت استراتژیک کشــور عراق در نقشه تجارت 
ایران اســت. البته صادرات به عــراق از یک جهت 
دیگر نیز اهمیت دارد. برخلاف صــادرات ایران به 
کشورهایی همچون چین که عمدتاً شامل نفت، 
مشــتقات نفتی و مواد اولیه است، بیشتر صادرات 
ایران به عراق محصولات نهایی است، با این وجود 
تغییرات در ساختار اقتصادی عراق می تواند اثراتی 

را بر روابط تجاری ایران بگذارد.
دلار از چه زمانی پول رایج در عراق شد؟

در این رابطه جهانبخش ســنجابی شــیرازی 
دبیرکل اتاق مشــترک بازرگانی ایران و عراق در 
گفت و گو با خبرنگار مهر در مورد اینکه از چه زمانی 
دلار به عنوان پول رایج در عراق مورد استفاده قرار 
گرفت؟ اظهار داشت: تقریباً از قبل از سقوط صدام، 
به صورت نانوشته و غیررســمی در کنار پول ملی، 
دلار آمریکا هم به عنوان پول رایج و مصرفی مردم 
عراق، مورد استفاده قرار می گرفت وقیمت بسیاری 
از کالاهای پردوام مصرفی و سرمایه ای بر پایه دلار 
تعیین می شد. عملًا دولت های مرکزی در تقریباً 
بیش از 20 سال گذشته چندان متعرض این مساله 
نمی شــدند؛ یعنی شما می توانســتید در کشور 
عراق به عنوان مثال در هنگام مراجعه به رستوران 
هزینه ها را با دلار پرداخت کنید و بدون هیچ گونه 
محدودیت، آن واحد صنفی یا خدماتی مابقی پول 

را به دلار یا دینار پرداخت کند.
وی افزود: بنابراین در تمام این ســال ها دلار در 
کنار دینار به عنوان یک پول رســمی در مبادلات 
مختلف از جمله خرید و فروش حتی در حوزه های 
صنفی و خدماتی، به راحتی مورد اســتفاده قرار 
گرفت و هیچ گونه اعتراضی هم نسبت به این رویه 
در این کشور وجود نداشت. در واقع این طور به نظر 
می رسید که دلار نیز مانند دینار یک پول رایج در 
این کشــور اســت و مردم برای پرداخت برخی از 

هزینه های خود از این پول استفاده می کنند.
سیاست انقباضی دولت عراق در عرضه 

دلار
سنجابی در پاسخ به این سوال که بعد از این همه 
سال، چه شد که دولت عراق تصمیم گرفت دلار را 
از تراکنش های پولی خود حــذف کند؟ گفت: از 
ابتدای دولت آقای السودانی با توجه به مداخلات 
فدرال رزرو آمریکا و البته جهت گیری دولت عراق 
برای نهادینه کردن پــول ملی و تثبیت ارزش پول 
ملی، سعی کردند پول رایج و ملی را به عنوان ملاک 
معاملات داخلی قرار دهند و محدودیت هایی را در 

عرضه دلار ایجاد کنند؛ از جمله اینکه در ماه های 
گذشته میزان فروش دلار بانک مرکزی به شبکه 
بانکی و صرافی عراقی از حدود 200 میلیون دلار به 
کمتر از 50 میلیون دلار کاهش دادند که حتی این 
تصمیمات در یک دوره ای تأثیرات منفی در نقل و 
انتقال پول داشــت و آثارش در بازار داخل هر چند 

جزئی، اما دیدیم.
وی افزود: آنچه که اخیراً ابلاغ شــده این است 
که دولــت عراق اعلام کــرده که از ابتدای ســال 
2024، جدیت دارد که پول رایج دلار در معاملات 
داخلی حــذف شــود و قیمت همــه کالاها چه 
کالاهای مصرفی پردوام و چه کالاهای سرمایه ای 
بر اســاس ارزش پول ملی و واحد پول ملی یعنی 
دینار تعیین و معاملات انجام شــود. دبیرکل اتاق 
مشــترک بازرگانی ایران و عراق ادامه داد: معنای 
این سیاست این است که قاعدتاً عرضه فیزیکی دلار 
در بازار عراق کاهش خواهد یافت و دولت مرکزی 
هم دست و دلبازی برای فروش دلار در بازار حتی 
برای خریداران مختلف نخواهد داشــت و احتمالاً 

سیاست انقباضی را در پیش خواهد گرفت.
وی در پاسخ به این ســوال که این محدودیت 
صرفاً برای تجارت داخلی عراق است؟ تصریح کرد: 
بله؛ این محدودیت ها ناظر بر تجارت داخلی است و 
همچنان در حوزه تجارت خارجی برای واردکننده 
عراقی، ارز تخصیص داده خواهد شــد که البته به 

مقصد ایران محدودیت هایی را دارند.
اثر سیاست جدید عراق بر روابط تجاری 

ایران
سنجابی در مورد اینکه این سیاست چه تأثیری 
بر روابط تجاری ایران می گــذارد؟ گفت: اگر این 
اتفاق بیفتد قاعدتاً ما متأثر از این سیاســت دولت 
عراق خواهیم شد؛ زیرا مجبور هستیم که یا با توجه 
به تحریم هایی که داریم همچنان اصرار کنیم که 
معاملات با عراقی ها به صورت دلاری انجام دهیم 
که تأثیر مثبتــی بر ما خواهد داشــت یا برعکس 

ممکن است عراقی ها به دلیل کاهش عرضه دلار، بر 
صادرکنندگان ایرانی تحمیل کنند که معاملاتشان 
را بر اســاس دینار انجام دهند که بــا توجه به ما به 
التفاوت نــرخ ارز آزاد و ارز رســمی در درون عراق 
که بعضاً بین ۳ تا 10 درصد در نوسان است ممکن 
اســت تأثیرات منفی را بر حجم تجارت ما داشته 
باشد. وی اضافه کرد: در کل این سیاست عراقی ها 
مستقیماً چندان تأثیر چشم گیری بر روابط تجاری 
ما ندارد منوط بر اینکه یا سیاست پولی و مالی را در 
حوزه تجارت با عراق متناسب با این تحولات، تغییر 
دهیم و یا اگر دولت با این تغییرات و تحولات خود را 
هماهنگ نکند لازم است بخش خصوصی خودش 
را با ایــن تغییرات هماهنگ کنــد و پروفرماهای 
دلاری )پیش فاکتور( صادر کنــد تا تأثیر منفی از 
این سیاســت داخلی عراقی ها متوجه تجارتش 

نشود.
سنجابی تصریح کرد: پیشــنهاد من این است 
که صادرکننــدگان ما دو کار انجــام دهند حتماً 
پروفرمایی که صادر می کنند یا قراردادی با طرف 
عراقی منعقد می کنند بر پایــه ارزی غیر از دینار 
باشد زیرا دینار نشان داده که نوسان دارد هر چند 
این نوسان ناچیز است اما بالاخره نوسان دارد و در 

تجارت این درصدها خود را نشان می دهد.
وی افــزود: همچنیــن مادامی کــه ما تحت 
تحریم های یک طرفه آمریکا هســتیم بهتر است 
که پروفرما یا قراردادهایی که صادر می کنیم مقصد 
انتقال پول از شــبکه صرافی عراقی را جایی غیر از 
ایران قرار دهیم و سعی کنیم از دفاتر خارجی مان 

برای وصول صادرات مان به عراق استفاده کنیم
تجارت مبتنی بر عــرف بین الملل رونق 

می گیرد
دبیرکل اتاق مشــترک بازرگانی ایران و عراق 
اضافه کرد: بنابراین اگر این دو سیاســت را داشته 
باشیم، سیاســت جدید دولت عراق تأثیر منفی بر 
تجارت و صادرات ایران نخواهد گذاشت و چه بسا 
حتی تأثیر مثبت هــم دارد. وی تصریح کرد: این 
سیاســت تا حدی تجارت پیله وری )مبادلات در 
بازارچه ها بین پیله وران ایران و عراقی( را با چالش 
مواجه می کند اما توجه کنید که راهبرد ما رسمیت 
بخشیدن به تجارت است؛ یعنی باید از تجارت پیله 
وری به ســمت تجارت مبتنی بر عرف بین الملل 
حرکت کنیم که به نفع تجــار و بخش خصوصی و 

افزایش صادرات به عراق است.
سنجابی گفت: این سیاست عراقی ها که دلار را 
از تجارت داخلی خود حذف می کنند، به این راهبرد 
ما کمک می کند و باعث می شود تجارت پیله وری 

به تجارت رسمی سوق داده شود.

اثرات حذف دلار از بازار عراق؛

دلار از چه زمانی پول رایج عراق شد؟

وزیر صمت:

رانت  در حوزه خودرو حذف می شود

وزیر صنعت، معدن و تجارت با بیــان اینکه تمام رانت ها 
در حوزه خودرو حذف می شــود، افزود: خودروسازان باید 
روی پاهای خود بایســتند، البته دولت تعرفه هایی را برای 
اینکه خودروسازها بتوانند با دیگر کشورها رقابت کنند قرار 
می دهد، اما این تعرفه ها زمان و حد مشخص بر اساس منطق 

است و دیگر از تعرفه 150 درصد خبری نیست.
به گزارش ایرنا، عباس علی آبادی روز پنجشنبه در نخستین رویداد 
ملی صنعت دانش بنیان اظهار داشت: تمرکزها را به سمت خودرو برده 
اند، چرا باید به چند خودروســاز رانت داده شــود و بعد حساب کشی 

کنیم.
وی با بیان اینکه خودرو برقی در دنیا تبدیل به ماشــین روز شده و 
دیگر ماشین آینده نیست و به زودی ماشین هایی وارد بازار می شوند 
که با هیدروژن کار می کنند، افزود: سالی دو میلیون خودرو در کشور 
افزوده می شــود، اگر به هر کدام روزانه 5 لیتر بنزین بدهیم روزی 10 
میلیون لیتر می شــود، 2۳0 تا 240 میلیون لیتــر گازوییل و بنزین 
روزانه تامین می شود، یعنی 240 میلیون دلار روزانه می سوزد. علی 
آبادی ادامه داد: در حالی می توان انرژی ها را با بهره گیری از خورشید 
و باد تامین کرد و در واقع به منابع تامین ســوخت تنوع داد. با توجه به 
اینکه امروز دنیا روی این موضوع به صــورت جدی در حال کار کردن 
است ما نیز باید بر روی آن تمرکز کنیم که در این بخش نیاز به حضور 
شــرکت های دانش بنیان داریم. وی اســتفاده از سوخت های پاک و 

تجدید پذیر را از دیگر راهکارها عنوان کرد و گفت: برخی در ایران گاز 
را به عنوان خوراک مصرف می کنند چون گاز اکسید آهن را از طریق 
متان احیا می کنیم؛ این در حالی است که دنیا به این سمت رفته که با 
هیدروژن این کار را انجام دهد و شرکت های دانش بنیان می توانند در 

این رابطه به خوبی ایفای نقش کنند.
علی آبادی با تاکید بر نقش شــرکت های بزرگ در کاهش ریسک 
وپیشــران بودن در اقتصاد، تصریح کرد: این شــرکت ها مانند ایدرو، 
ایمیدرو و شهرک های صنعتی بیشــترین نقش را در توسعه دارند و 
جایگاه  آنها در زمینه کاهش ریســک های ســرمایه گذاری و توسعه 

اقتصادی حائز اهمیت است.
وزیر صمت در خصوص آمار ارتقا و راندمان روبه رشد شرکت های 
دانش بنیان بیان کرد: تمرکز سیاســت گذاری های کشور باید روی 
شرکت های دانش بنیان باشد. در این زمینه، هم افزایی دستگاه های 
اجرایی در مسیر رونق تولید و حمایت از شــرکت های دانش بنیان و 
نوآور ضرورت دارد. البته تمرکز کشور به گونه ای بوده که شرکت های 

دانش بنیان کوچک مقیاس توسعه پیدا کرده اند.
علی آبادی با تاکید بر اینکه امسال مقام معظم رهبری شعار سال را 
رشد تولید و مهار تورم اعلام کردند و رییس جمهور بر این موضوع تاکید 
دارد، خاطرنشــان کرد: همه ما به عنوان وزارتخانه ها و مجموعه های 
تاثیرگذار در صنعت و معدن کشور، باید در این راستا اقدامات مناسبی 

انجام دهیم تا به اهداف ترسیمی دست یابیم.
وی با بیان اینکه نخستین چالش های تولید را احصا و راهبردارها 
و سیاست های پیشــرانی را برای آن در نظر گرفتیم، افزود: با بررسی 
چالش های موجود در حوزه تولید، شــاخص هایی را درنظر گرفتیم 
که کاهش ارزبری و عدم خام فروشــی، اصلاح نظــام قیمت گذاری 
دستوری، ایجاد ثبات در مدیریت کسب و کار، بازبینی سازوکارهای 

نظارتی و بازرسی، تعهد به محیط زیست از جمله این اقدامات است.
وزیر صمت، ارتباط گیری دانش بنیان ها با شــرکت های بزرگ را 
ضروری دانســت و افزود: راهبردها و حوزه های تمرکزی را مشخص 
کرده ایم. تامین مالــی، تحول دیجیتال، تمرکز روی ابرشــرکت ها، 
احیای واحدها، توجه به زیرســاخت ها و.... برخــی از این راهبردها 

هستند.
وی درباره برخی پروژه های پیشران نیز بیان کرد: احیا و فعال سازی، 
توسعه پلتفرم شــهرک های صنعتی، تامین آب صنایع، جایگزینی 
خودروهای برقی و... برخی از این پیشران ها هستند که در این زمینه 
فراخوان مشارکت برای شرکت های دانش بنیان و اندیشکده ها را ارائه 

کرده ایم.
علی آبادی در ادامه تصریــح کرد: احیا و فعال ســازی و تکمیل و 
افزایش ظرفیت در طرح های واجد شــرایط صنعتی و معدنی )راکد و 
نیمه تمام( را دنبال می کنیم و توسعه پلتفرم شهرک های صنعتی از 
طریق ایجاد خوشه های بزرگ مقیاس، پارک های یکپارچه صنعتی 
و معدنی و شهرک های نوآوری و تخصصی با نگاه به ملاحظات آمایش 

صنعتی را در دستور کار قرار داده ایم.
وی با تاکید بر ضرورت حضور شرکت های دانش بنیان برای اجرای 
این اهداف، در کنار شرکت های بزرگ برای رفع شکلات موجود، یادآور 
شد: احیای واحدهای راکد از اهداف اساســی وزارت صمت است. در 
حال حاضر حدود 9 هزار مجموعه و واحد راکد در کشور وجود دارد که 

برای بازگشت آنها به عرصه تولید باید اقدامات لازم را انجام داد.
وزیر صمت سهم هزینه دولت در تحقیق و توســعه را ۳8 درصد و 
در بخش دانشــگاهی 29 درصد اعلام کرد و افزود: بسیاری از شرکت 
های راکد در حوزه دانش بنیان بودند که بنا داریم توسعه شهرک های 

صنعتی را در دستور کار قرار دهیم.
علی آبادی با بیــان اینکه به جای واردات و مونتاژکاری به ســمت 
نوآوری صادرات محور برویم، تاکید کرد: سیاســت ما کاهش ارزبری 

و جلوگری از خام فروشی است.
نخســتین رویداد ملی صنعت دانش بنیان صبــح امروز با حضور 
روح الله دهقانی فیروزآبادی معاون علمی، فنــاوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاست جمهوری، عباس علی آبادی وزیر صمت، سیداحسان 
خاندوزی وزیر اقتصــاد و دارایی، محمدعلی زلفــی گل وزیر علوم، 
تحقیقات و فــن آوری، مدیران عامل شــرکت های بزرگ صنعتی و 
معدنی و بیش از 150 شــرکت دانش بنیــان در مرکز همایش های 

سازمان اسناد و کتابخانه ملی ایران گشایش یافت.

معاون وزیر صمت:
حدود ۵ هزار معدن در کشور 

فعال و غیر فعال هستند
معاون وزیر صنعت معدن و تجارت و رئیس 
هیات عامل ایمیدرو گفت: حدود 5 هزار معدن 
در کشور فعال و غیر فعال هستند که استخراج 
سالانه این تعداد معدن به 650 میلیون تن می 

رسد.
به گزارش ایرنا، محمد رضــا موثقی نیا روز 
پنجشــنبه در پنل تخصصی نخستین رویداد 
صنعت دانش بنیان که با هــدف ارایه نیازهای 
فناورانه معــدن و صنایع معدنی برگزار شــد، 
افزود: این میزان برداشت و تولیدات زنجیره آن، 
سهم حدود ۷ درصدی در تولید ناخالص داخلی 
را در پی داشــته اســت که رقم قابل توجهی 

نیست.
وی با بیان اینکــه ایمیدرو در ســه محور، 
نوآوری و اســتفاده از دانش روز را پیگیری می 
کند، افزود: که شامل تســهیل و بهبود فضای 
کســب و کار محصولات دانش بنیان، تکمیل 
زنجیره ارزش در تولیدات نــوآور و فناور و نیز 

توسعه دانش و فناوری های نوین است.
معاون وزیر صمت برگزاری رویداد صنعت 
دانش بنیان را ســرآغاز افزایــش همکاری و 
مشــارکت بخش معدن و صنایــع معدنی با 
شــرکت های نوآور و دانش بنیان عنوان کرد و 
بیان داشــت: برخی از محورهایی که ایمیدرو 
طی امسال و سال های آینده پیگیری می کند 
مواردی همچــون اقتصاد چرخشــی و حفظ 
حداکثری مــواد و عمر آن ها، اقتصــاد و بهره 
وری سبز و حرکت به ســمت معدنکاری سبز، 
استفاده از انرژی های پاک، اکتشاف و استخراج 
با اســتفاده از دانش روز، تکمیل زنجیره تولید 
فلزات و الیاژها، استفاده از اینترنت اشیا و هوش 
مصنوعی و توسعه تولید و کاربرد مواد معدنی 

استراتژیک و حیاتی است.
نخســتین رویداد ملی صنعت دانش بنیان 
روز پنجشنبه با حضور وزرای صمت، اقتصاد و 
دارایی، علوم، تحقیقات و فناوری و معاون علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری، 
در محل مرکز همایش های ســازمان اسناد و 
کتابخانه ملی ایران برگزار شد. در این همایش، 

چهار تفاهم نامه امضا شد.

گوشت، شکر و روغن در صدر 
اخبار کشاورزی

به گزارش ایســنا، یکــی از خبرهای مهم 
منتشــر شــده در هفته جاری تعیین قیمت 
خرید تضمینی گندم بــود. رئیس بنیاد ملی 
گندمکاران گفت که شــورای قیمت گذاری 
محصولات اساسی کشــاورزی قیمت خرید 
تضمینی گنــدم را 19 هــزار و 500 تومان 
تعیین کــرده اســت. البته ایــن تبصره نیز 
گذاشته شده که اگر تورم تغییر کرد، قیمت 

محصولات هم باید بر اساس آن اصلاح شود.
خبر منتشر شده دیگر در بخش کشاورزی 
ثابت ماندن قیمت گوشت بود. رئیس اتحادیه 
گوشــت گوســفندی اعلام کرد که قیمت 
گوشــت در هفته های اخیر نوسانی نداشته و 
تغییری نکرده است و حتی برخی مغازه ها به 
دلیل کاهش تقاضا  گوشت  را ارزان تر عرضه 

می کنند.
»مصوبه ای در خصوص واردات خودرو با 
ارز خشــکبار وجود ندارد« تیتر یکی دیگر از 
خبرهای کشاورزی در هفته جاری بود. قائم 
مقام وزیر جهادکشاورزی اعلام کرد که هیچ 
جلسه ای در دولت با حضور معاون اول رئیس 
جمهوری درباره تخصیص ارز کشــاورزی به 

واردات خودرو تشکیل نشده است.
یکــی  از مهمتریــن خبرهــای بخــش 
کشــاورزی در هفته جاری آغاز سال زراعی 
1402_140۳ و خرید تضمینی گندم بود. 
معاون امور زراعت وزارت جهادکشــاورزی 
اعلام کــرد که خرید تضمینــی گندم از مرز 

10میلیون و ۳40 هزارتن گذشت.
خبر پیشــنهاد صنایع لبنی بــرای توزیع 
شــیر رایگان در مدارس مناطــق محروم از 
محل مالیات بر ارزش افزوده و توزیع این شیر 
در برخی مدارس نیز در هفته جاری منتشــر 

شد.
 یکی دیگر از خبرهای هفته جاری افزایش 
تولید گوشــت قرمز بــود. قائم مقــام وزیر 
جهادکشــاورزی گفت که تولید قراردادی و 
افزایش ظرفیت تولید گوشت قرمز به عنوان 
محورهای اصلی در حوزه کاری وزارت جهاد 
دنبال می شــود که تقریبا سه الی چهار هفته 
آینده هم اولین نتایج این فرآیند مشــخص 

خواهد شد.
آخرین خبر بخش کشــاورزی نیز مربوط 
به تعیین قیمت شــکر و روغن بــود. وزارت 
جهادکشاورزی طی نامه ای قیمت این اقلام 
غذایی را برای مصرف کننده اعلام کرد. براین 
اســاس قیمت یک کیلو شــکر فله 28 هزار 
تومان و یک بطــری 810 گرمی روغن مایع 
آفتابگــردان 48 هــزار و 200 تومان تعیین 

شد.

معاون وزیر صمت: 
 سامانه یکپارچه خودرو 

حذف شد
معاون صنایــع حمل و نقــل وزیر صنعت، 
معدن و تجارت از تغییــر روش فروش خودرو 
و حذف ســامانه یکپارچه تخصیــص خودرو 
خبر داد و گفت: عرضه مستقیم خودرو توسط 
خودروسازان انجام و عرضه جدید از هشتم مهر 

ماه شروع می شود.
به گزارش ایرنا، منوچهــر منطقی در گفت  
وگوی خبری تصریح کرد: روش فروش خودرو 
تغییراتی داشته و سومین ســامانه یکپارچه 

فروش خودرو برگزار نمی شود.
وی افزود: با توجه به افزایش عرضه خودروها 
و آغــاز واردات، بــازار خودرو به یــک تعادلی 
می رسد و دیگر نیاز نیســت تا فروش خودرو به 
روش قبل اجرا شــود و روش عرضه به صورت 

فروش مستقیم و از کارخانه خواهد بود.
معاون وزیــر صمت گفــت: عرضه جدید 
خودرو از هشــتم مهر ماه شروع می شود. روش 
عرضه به صورت فروش مســتقیم و از کارخانه 

است و در سامانه ثبت خواهد شد.

بازگشت ۱۲۴ هزار نیروی کار 
با احیای ۵۷۰۰ واحد تولیدی 

در دولت سیزدهم
دولت ســیزدهم با احیای پنج هزار و ۷00 
واحد صنعتی خرد، متوسط و بزرگ راکد و نیمه 
تعطیل در کشور، بیش از 124 هزار کارگر بیکار 

شده را به رونق چرخه تولید بازگرداند.
به گزارش ایرنا، نهضت احیــای واحدهای 
اقتصادی یکی از راهبردهای دولت ســیزدهم 
بود که در این زمینه نهادهای مختلف دست به 
کار شــدند تا با رفع موانع پنج هزار و ۷00 واحد 
صنعتی که با سرمایه  بیش از 1۳5 هزار میلیارد 
تومان دچار تعطیلی و رکود شــده بود، را فعال 

کنند.
دولت سیزدهم با اختصاص 41 هزار میلیارد 
تومان تامین منابع از محل تسهیلات و ابزارهای 
مالی از طریق صندوق احیا و زنجیره تامین برای 
بنگاه های مساله دار در کمتر از 2 سال فعالیت 
خود نه تنها به بخش تولید کمــک کرد، بلکه 
اشتغال نیروی کار را تامین کرد و باری از دوش 
کارگران بیکار شده را برداشت و آنها را به محیط 

کاری بازگرداند.
دبیرخانه نهضت احیای واحدهای اقتصادی 
در جهت حمایت از تولیدکنندگان و نیروی کار 
اقدامات مختلفی از جمله ایجاد و ســاماندهی 
شبکه احیاگران ســه هزار و 200 نفری، حل 
پرونده های حقوقی و بانکی بنگاه های اقتصادی، 
تهیه و تدوین بســته های جامع ظرفیت های 
سیاستی و حمایتی دولت، طراحی اولین پارک 
و پردیس احیای واحدهای اقتصادی، شناسایی 
واحدهای غیرفعال، نیمه فعال، روبه افول، طرح 
نیمه تمام و طرح های زیــر ظرفیت اقتصادی، 
رصد و پایش واحدهای اقتصــادی و برگزاری 

تورهای احیا را انجام داد.
طبق گزارش این دبیرخانه، بیش از 4۷ هزار 
واحد نیمه فعال در کشور شناسایی شد که در 
حدود 2 سال فعالیت این دولت پنج هزار و ۷00 

واحد احیا شده است.
واحدهای احیا شده به سه دسته واحدهای 
نیمه فعال احیا شده، واحدهای غیرفعال احیا 
شــده و واحدهای رفع موانع پیــش روی آنها 
طبقه بندی شــدند طبق گــزارش دبیرخانه 
نهضت احیای واحدهــای اقتصادی 44 درصد 
واحدهای احیا شده در زمره نیمه فعال ها، 10 
درصد جزو رفع موانــع و 46 درصد واحدهای 
صنعتی غیرفعال هســتند که به چرخه رونق 

تولید و اقتصادی کشور بازگشتند.
واحدهای احیا شده در بخش های مختلف 
اقتصادی از جمله صنعتی، معدنی، کشاورزی، 
گردشگری و سایر موارد بودند. بیشترین تعداد 
واحدهای احیا شده به شهرک های صنعتی در 

کشور باز می گردد.
بیشــترین درصد واحدهای احیا شــده در 
استان های خراسان شمالی و البرز با ۳8 درصد، 
تهران با 24 درصد، قم با 2۳ درصد و مرکزی با 

14 درصد است.
دولت ســیزدهم رفع موانع تولید و احیای 
بنگاه های صنعتی و تولیدی را جزو اولویت های 
خود قرار داد بــر این اســاس در کنار تکمیل 
پروژه های نیمه تمام، در بازگرداندن واحدهای 
تولیدی و صنعتی راکد به چرخه تولید اقدامات 
شایسته ای انجام داد چراکه احیای واحدهای 
تولیدی نه تنها به رشــد و رونق اقتصاد منجر 
می شــود بلکه باعث امیــد در نیــروی کار و 
بازگشت فرصت های شــغلی از دست رفته در 
کشور می شود که این امر با اهتمام و عزم جدی 

دولتمردان پیگیری می شود.
ضمن اینکه آمارهای مراکز رسمی نشان از 
رشــد اقتصادی، افزایش اشتغال و کاهش نرخ 
بیکاری مهر تاییدی بر حمایت و پشتیبانی های 
دولت سیزدهم در جهت رونق تولید و اشتغال 

در کشور است.

خبرخبر
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زاکانی گفت: خانه دار کردن خانواده بزرگ شــهرداری 
تهران مانند آتش نشانان، برنامه ماست.

یین جشن بزرگ روز آتش نشان با حضور علیرضا زاکانی، جمعی 
از معاونیــن و مدیران شــهری و خانواده بزرگ کارکنان ســازمان 

آتش نشانی و خدمات ایمنی شهر تهران برگزار شد.
زاکانی در این آیین با تقدیر از فداکاری آتش نشانان در نجات جان 
شــهروندان گفت: بنابر آموزه های قرآن تلاش برای نجات جان یک 
نفر ارزشی همسان با نجات جان تمامی انسان ها دارد و باید به خاطر 

چنین ارزشی به جایگاه آتش نشانان تعظیم کرد.
وی افزود: سازمان آتش نشــانی تهران با قدمتی 100 ساله، 61 

شهید و 1200 جانباز تقدیم مردم کرده و کارنامه درخشانی در عرصه 
فداکاری دارد. مایه خوشحالی ماســت که از سال گذشته نیز بانوان 
تهرانی هم به جمع 5۳00 پرسنل سازمان آتش نشانی پیوسته اند و 

ما در عرصه خدمت رسانی آتش نشان زن نیز داریم.
زاکانی ادامه داد: شــهرداری تهران نســبت به تجهیز امکانات و 
افزایش نیرو های آتش نشان اهتمام ویژه ای دارد؛ در کنار این موارد 
بهره گیری از علم روز دنیا نیز جزو اهداف ماست تا در نتیجه آن روز به 

روز بر توان مندی آتش نشانان افزوده شود.
گفتنی است در پایان مراســم، به صورت ویدیو کنفرانس آیین 
کلنگ زنی و آغاز احداث پروژه مسکن کارکنان سازمان آتش نشانی 

و خدمات ایمنی شهر تهران با دستور زاکانی برگزار شد.
شهردار تهران پس از این آیین با اشاره به وعده ی شهرداری مبنی 
بر خانه دار شدن کارکنان ســازمان آتش نشانی گفت: سال گذشته 
در همین مراســم با حضور رییس جمهور وعده داده شــد به زودی 
آتش نشانان فداکار صاحب مسکن در تهران می شوند و امروز به وعده 

خود عمل کردیم.
زاکانی در این مراســم از خبر خوش دیگری برای سایر کارکنان 
شــهرداری تهران نیز داشــت و گفت: وعده می دهیم به زودی جز 
آتش نشانان، ســایر کارکنان خانواده بزرگ شهرداری را نیز صاحب 

مسکن بکنیم.

آتش نشانان به زودی صاحب مسکن می شوند
معاون وزیر آموزش و پرورش 

خبر داد:
اعطای امتیازات به دانشجو 

 معلمان شرکت کننده 
در تدریس مدارس

معــاون برنامه ریــزی و توســعه منابع 
وزارت آموزش و پــرورش از اعطای امتیازات 
تشویقی به دانشــجو معلمانی که در تدریس 

مدارس مشارکت کنند، خبر داد.
به گزارش ایرنا از وزارت آموزش و پرورش، 
علی فرهادی با اشاره به ســاماندهی نیروی 
انسانی در ســال تحصیلی جدید اظهار کرد: 
دانشجو معلمان دانشگاه فرهنگیان که سال 
تحصیلی جاری در تدریس مدارس مشارکت 
کنند در سنوات آینده از گزینه های تشویقی 
از جمله اعطای امتیازات در انتخاب مدرسه 
مورد نظر در شــهر/ منطقه خود و همچنین 
امتیــازات مربوط به ارتقــای مرتبه و عوامل 
امتیــازآور در رتبــه بندی از جملــه تقدیر 

مدیران و... برخوردار خواهند بود.
وی تاکید کرد: با توجه به محدودیت های 
ایجاد شده در پذیرش دانشگاه  فرهنگیان در 
هشت سال گذشته و بازنشستگی قابل توجه 
در سال های اخیر، امســال به صورت موقتی 
با کمبود معلم در برخی نقاط کشــور مواجه 

هستیم.
فرهادی گفت: امیداســت با ســاماندهی 
نیروی انســانی و اعلام نتایج تکمیل ظرفیت 
آزمون اســتخدامی آمــوزگاری و همچنین 
آزمون اســتخدام دبیری و هنرآموز، کمبود 
نیروی انسانی امســال که موقتی است، رفع 

شود.
به گزارش ایرنا، وزیر آمــوزش و پرورش 
پنجــم مهر مــاه در جمــع خبرنــگاران به 
کلاس های درس بدون معلــم بویژه در دوره 
ابتدایی اشــاره کرد و گفت: باتوجه به اینکه 
همه ظرفیت های آزمون اســتخدامی کامل 
نشده اســت، تعدادی از کلاس ها بدون معلم 
مانده که تــا نیمه های مهر بــرای آنها معلم 

تامین خواهد شد.
رضامــراد صحرایــی دربــاره تعــداد 
کلاس های درس بدون معلم اظهار داشــت: 
آمار دقیق در این زمینه در دست نیست ولی 
تعداد خیلی کم و به تعداد ظرفیت باقی مانده 

آزمون استخدامی است.

اجرای عملیاتی تخصیص سهام 
 ارزش مالکانه به فرهنگیان 

تا ۲ هفته آینده
مدیرعامــل موسســه صنــدوق ذخیره 
فرهنگیــان گفــت: ســهام ارزش مالکانه 
در قالب بخشی از سهام شــرکت سهند تا 2 
هفته آینده به فرهنگیان عرضه می شــود و 
اکنون عملیات اجرایی این موضوع و مراحل 

اجرایی این کار در حال انجام است.
به گزارش ایرنا از موسسه صندوق ذخیره 
فرهنگیان، حمیدرضا نجف پــور کردی روز 
پنجشــنبه در چهل و دومین جلسه رسمی 
کمیته ارزش مالکانه با مــرور اقدامات انجام 
شــده به ویژه در 6 ماه گذشــته و با بررسی 
گــزارش هلدینگ هــا با توجه بــه مصوبات 
کمیتــه ارزش مالکانه و میــزان تحقق آن، 
اظهار داشت: برای پیشــبرد گام های بعدی 
عملیاتی شــدن طرح ارزش مالکانه اقدامات 
مربوط به انتقال ســهام برخی شــرکت های 
موسسه به شرکت ســهند و تخصیص سهام 
آن به این شــرکت به طور جدی در دســتور 
کار قرار دارد و فرایند افزایش سرمایه و ثبت 

شرکت ها بزودی پایان می یابد.
وی ادامــه داد: طــرح ارزش مالکانــه 
موضوعی برگشت ناپذیر است و در دوره های 
گذشته کارهای خوبی برای اجرای آن شد و 
در دوره مدیریتی جدید عزم جدی و جهادی 
موجب شد ریل گذاری از گذشــته امروز به 
طور شفاف شــود و کار در مسیر اجرایی قرار 

گیرد.
مدیرعامــل موسســه صنــدوق ذخیره 
فرهنگیــان تصریح کــرد: اگر دســتگاه ها 
نســبت به اولویت های راهبــردی مجموعه 
برنامه ریزی، ظرفیت ســازی و عزم همگانی 
داشته باشــند هیچ کاری زمین نخواهد بود 
و بر این قاعده به ظرفیت ســازی برای تحقق 
ارزش مالکانــه به عنــوان مطالبــه دیرینه 

فرهنگیان مکلف هستیم.
نجف پور کردی با اشاره به اهمیت اجرای 
طرح ارزش مالکانه و با تاکید بر نقش آفرینی 
اعضای صندوق و معلمان در تحقق این هدف 
مهم، امروز در حکمی محمدحســن صدقی 
معلم سرشــناس،  برجســته و منتخب عضو 
صنــدوق ذخیره فرهنگیان و عضو باســابقه 
کمیته عالی ارزش مالکانــه را به عنوان دبیر 
کمیته منصوب و ابراز امیــدواری کرد همه 
دســت اندرکاران این طرح عظیم با جدیت و 
سرعت جهت اجرای صحیح طرح همکاری و 

مشارکت  کنند.

جذب ۱۰ هزار و ۷۸۰ 
آموزگار در مرحله تکمیل 
ظرفیت آزمون استخدامی

معــاون برنامه ریزی و توســعه منابع وزیر 
آموزش و پــرورش گفت: آمــوزش و پرورش، 
10 هزار و ۷80 نفــر در مرحله تکمیل ظرفیت 
آموزگار می پذیرد. به گزارش ایرنا، علی فرهادی 
در گفت وگویی با بیــان اینکه دفترچه تکمیل 
ظرفیت اســتخدام آموزگاری هفته دوم مهر 
1402 منتشــر می شــود، افزود: کسانیکه در 
مرحله اول آزمون پذیرفته شــده انــد، اما در 
مصاحبه تخصصی امتیــاز لازم را نیاورده اند 
می توانند انتخاب شهر دیگری در استان خود 
کنند. به گزارش ایرنا، سجاد صدیقی مشاور وزیر 
و مدیر پروژه های استخدامی وزارت آموزش و 
پرورش ضمن تشــریح کامل فرآیند ارزیابی 
تکمیلی پذیرفته شــدگان گفــت: در آزمون 
استخدام آموزگاری 28 هزار نفر قرار بود جذب 
شوند اما بیش از 11 هزار و ۳00 ظرفیت، خالی 
مانده و بیــش از 59 هزار نفری کــه در مرحله 
اول و چند برابر ظرفیت، پذیرفته شده اند برای 
حدود 18 هزار شــغل محل با یکدیگر رقابت 
می کنند. در این راستا، وزیر آموزش و پرورش 
پنجم مهر ماه در جمع خبرنگاران به کلاس های 
درس بدون معلم بویژه در دوره ابتدایی اشــاره 
کرد و گفت: باتوجه به اینکه همه ظرفیت های 
آزمون استخدامی کامل نشده است، تعدادی 
از کلاس ها بدون معلم مانــده که تا نیمه های 
مهر برای آنها معلم تامین خواهد شد. رضامراد 
صحرایی درباره تعداد کلاس های درس بدون 
معلم اظهار داشت: آمار دقیق در این زمینه در 
دست نیســت ولی تعداد خیلی کم و به تعداد 

ظرفیت باقی مانده آزمون استخدامی است.

معاون وزیر آموزش و پرورش 
خبر داد:

مجوز جذب ۲۵ هزار مربی 
پرورشی صادر شد

معاون پرورشــی و فرهنگی وزیر آموزش و 
پرورش از صدور مجوز جــذب 25 هزار نیروی 
پرورشی برای ســال تحصیلی 140۳-1402 
خبر داد و گفت: تعداد بسیاری از این افراد در امور 
تربیتی فعالیت خواهند کرد. اصغر باقرزاده روز 
پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگار گروه جامعه 
ایرنا درباره جذب مربی پرورشــی در مدارس 
اظهار داشــت: به طور کلی در استخدامی های 
جدید معلمان، 25 هزار نفر در حوزه پرورشــی 
هستند. وی افزود: از میان 25 هزار نفر که قرار 
است در حوزه پرورشی جذب شوند، حدود 20 
هزار نفر از آنها در حوزه امور تربیتی، ســه هزار 
نفر مشاوره و حدود 2 هزار نفر آنها نیز در زمینه 
مشاور سلامت جذب می شوند. معاون پرورشی 
و فرهنگی وزیر آموزش و پــرورش اضافه کرد: 
این میزان جذب برای استخدامی های امسال 
اســت و هنوز تایید نهایی برای فعالیت آنها در 
هر حوزه ها مشخص نیست و این موارد در حال 
بررسی است. به گزارش ایرنا، معاون پرورشی و 
فرهنگی وزیر آموزش و پرورش پیش  از این در 
تاریخ 15 شهریور به ایرنا گفته بود: از 118 هزار 
مدرسه، 4۷ هزار مدرسه، مربی پرورشی دارد و 
با وجود جذب نیرو امسال اکنون حدود 60 هزار 
کمبود نیرو داریم. باقرزاده درباره کمبود معلم 
پرورشی در مدارس اظهارداشــت: از 4۷ هزار 
نفر معلم پرورشی حاضر در مدارس، هشت هزار 
معلم بازنشسته می شــوند که براساس مجوز 

کسب شده، 11 هزار نفر جذب می شوند.

توضیحات سخنگوی آتش نشانی 
درباره آتش سوزی در انبارهای 

وزارت دفاع
سخنگوی ســازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شــهرداری تهران توضیحاتی را درباره 
وقوع آتش سوزی در ساعت 15:۳4 دقیقه امروز 
پنجشنبه در پایتخت ارائه داد و گفت: یک مورد 
آتش سوزی در انباری پس از میدان نوبنیاد به 
این سازمان اعلام شد که به همین منظور پنج 
ایستگاه آتش نشانی در محل حادثه حضور پیدا 

کردند.
به گــزارش خبرنــگار ایرنا، جــلال ملکی 
درباره وقوع این آتش سوزی اظهار داشت: این 
انبار با وجود لوازم پلاســتیکی، فروشگاهی و 
پالت های چوبی 10 تا 15 روز پیش دوباره دچار 
آتش سوزی شده بود، آن زمان بخش زیادی از 
انبار دچار آتش سوزی شــد و سقف ها تخریب 

شده بود.
وی اظهار داشت: به همین منظور کارگران 
مشغول تخریب سقف ها و برش کاری بودند تا 
این مکان را از ضایعات آتش سوزی جمع آوری 
کنند اما با بی احتیاطی کارگران، پیش از اینکه 
مواد ســوخته را جمع آوری کننــد و با توجه 
به اینکه مقادیــری از آن باقی مانــده و کامل 
تخلیه نشــده بود، به دلیل انجام برش کاری و 
ریختن مواد مذاب حاصل از برش کاری، باعث 

شعله وری دوباره اجناس سوخته شده است.

ششمین دوره انتخابات هیأت مدیره های 
نظام پرستاری، در حالی برگزار می شود که 
رد صاحیت برخی داوطلبان با شائبه هایی 

همراه بوده است.
به گزارش مهر، ســازمان نظام پرســتاری به 
عنوان خانه صنفی پرســتاران شناخته می شود 
کــه در ادوار مختلف محل منازعــات و دعواهای 
صنفی بوده است. به طوری که در یک دوره شاهد 
نزدیکی و تعامل سازمان با وزارت بهداشت بوده ایم 
و در دوره ای دیگر، به شدت در مقابل سیاست های 
وزارتخانه ایســتادگی کرده اند. جامعه پرستاری 
همواره در صف اول خدمت به مردم و بیماران قرار 
داشته، اما هنوز نتوانسته به جایگاهی که استحقاق 
آن را دارد، نرسیده است و دلیل آن نیز، اختلافات 
درون خانواده ای بوده است. درست در نقطه مقابل 
سازمان نظام پزشکی که همواره توانسته با اجماع 
لازم، تا حدود زیادی بر مشــکلات مبتلا به جامعه 
پزشکی فائق آید؛ متأسفانه سازمان نظام پرستاری، 
از این ویژگی برخــوردار نبوده و همواره شــاهد 
دعواهای درون خانوادگی بوده ایم شــاید همین 
اختلافات درون خانوادگی باعث شــده تا موضوع 
رد صلاحیت برخی از داوطلبــان انتخابات نظام 
پرستاری، مورد توجه گروه های رقیب قرار نگیرد 
و چه بســا، از رد صلاحیت ها، خوشحال هم شده 

باشند.
روند برگزاری انتخابات

ســعید کریمی رئیس ســتاد اجرایی مرکزی 
ششــمین دوره انتخابــات هیأت مدیــره های 
شهرســتان ها و شــورای عالــی ســازمان نظام 
پرستاری، با اشــاره به آمادگی دانشگاه های علوم 
پزشکی کشــور جهت برگزاری ششــمین دوره 
انتخابات هیأت مدیره های سازمان نظام پرستاری 
گفت: همکاران دارای شناســه عضویت سازمان 
نظام پرســتاری می توانند روز جمعه هفتم مهر از 
ساعت ۷ لغایت 20 با حضور در شعب اخذ رأی در 
انتخابات شرکت کنند. وی افزود: ملاک اخذ رأی 
ارائه اصل کارت عضویت ســازمان نظام پرستاری 
بدون نیاز بــه تاریخ معتبر و ارائه شــماره کد ملی 
است. معاون درمان وزارت بهداشت گفت: مجموعاً 
655 صندوق اخذ رأی در کشــور شــامل 41۷ 
صندوق ثابت و 2۳8 صندوق سیار جهت برگزاری 

انتخابات توزیع شده است.
وی افزود: انتخابــات به صورت حضوری برگزار 
می شود و همراه داشــتن کارت ملی و کارت نظام 

پرستاری برای رأی دهندگان ضروری است.
کنترل الکترونیکی فرآیند رأی گیری

ســیدرضا مظهری رئیس مرکز مدیریت آمار 
و فناوری اطلاعــات وزارت بهداشــت، از کنترل 
الکترونیکــی فرآیند رأی گیری ششــمین دوره 

انتخابات نظام پرســتاری در سه مرحله و آمادگی 
برای برگزاری کامل الکترونیکی هفتمین دوره این 
انتخابات خبر داد و گفت: فرآیند کنترل و نظارت بر 
رأی گیری ششمین دوره انتخابات نظام پرستاری 
به صورت الکترونیکی انجام می شــود. هرچند ما 
اعلام آمادگی کرده بودیــم کل فرآیند انتخابات را 
الکترونیکی برگزار کنیم. وی با اشــاره به اینکه در 
نهایت تصمیم بر این شد که فرآیند کنترل و نظارت 
الکترونیکی باشــد، افزود: 655 رئیس صندوق در 
سراسر کشور داریم که ناظر صندوق نیز هستند و در 
هر صندوق، نمایندگان سازمان نظام پرستاری هم 
حضور دارند. مظهری ادامه داد: افرادی که برای رأی 
دادن به صندوق ها مراجعه می کنند توسط رئیس 
صندوق که دسترســی الکترونیکی تحت وب در 

اختیار او گذاشته شده، کنترل می شوند
رئیس مرکز مدیریت آمــار و فناوری اطلاعات 
وزارت بهداشــت گفت: رئیس صنــدوق کد ملی 
پرستار را وارد سیستم می کند و سه مرحله کنترل 
را انجام می دهد. اول با اســتعلام از ســازمان ثبت 
احوال بررســی می کند که آیا کد ملی رأی دهنده 
و تاریخ تولدش در ســازمان ثبت احوال ثبت شده 
اســت یا خیر و آیا کد ملی واقعی هست یا خیر؟ در 
این مرحله اطلاعات فرد مورد نظر با کارت ملی او 
باید منطبق باشــد مظهری در ادامــه اظهار کرد: 
کنترل دوم در رابطه با این اســت که فرد فقط یک 
بار رأی دهد. زیرا اگر رأی دهنده در هر جای کشور 
رأی داده باشد سیستم مشخص می کند در کجا و 
چه صندوقــی رأی داده، بنابراین در هیچ صندوق 

دیگری نمی تواند رأی دهد.
وی بــا ابــراز داشــت: کنترل ســوم تطبیق 
مشخصات فرد با فهرستی است که سازمان نظام 
پرســتاری از حدود 260 هزار پرســتار در اختیار 
ما قرار داده اســت که قبلًا در این سازمان ثبت نام 
کرده اند. این فهرست در سیستم سامانه ما وجود 

دارد
مظهری ادامه داد: کنترل ســوم نشان می دهد 
که نام فرد رأی دهنده در فهرست نظام پرستاری 

وجود دارد یــا خیر. البته چون ممکن اســت این 
فهرست کامل نباشــد و بعضی از پرستاران واجد 
شــرایط رأی دهی باشند ولی اسمشــان در این 
فهرست نباشد، لذا کنترل ســوم را به عنوان یک 
تذکر، اعلام یا هشدار به رئیس صندوق و سازمان 

نظام پرستاری قرار داده ایم.
رئیس مرکز مدیریت آمــار و فناوری اطلاعات 
وزارت بهداشــت تصریح کرد: بنابرایــن در این 
حالت جلوی رأی دادن فــرد را نمی گیرند بلکه در 
صورتجلسه، خود فرد تعهد می دهد که عضو نظام 
پرستاری است و شماره نظام پرستاری و کد ملی 
خود را ذکر می کند و به استحضار نماینده سازمان 
نظام پرســتاری می رسد و صورتجلســه را امضا 

می کنند
وی اضافه کرد: در پایــان رأی گیری برگه های 
اظهارنامه برای وزارت بهداشت ارسال می شود تا 
بعداً بررسی شود که آیا فرد مورد نظر پرستار بوده 
یا خیر، که اگر چنین نباشد تبعات قانونی برای رأی 

دهنده و نماینده نظام پرستاری خواهد داشت.
مظهری خاطرنشان کرد: کنترل بعدی در این 
دوره این است که تعداد افرادی که رأی می دهند با 

تعداد آرای صندوق ها باید برابر باشد.
وی تاکید کرد: برای دوره هــای بعدِ انتخابات 
نظام پرســتاری اعــلام آمادگــی می کنیم که 
می توانیم کل فرآینــد رأی گیــری را به صورت 

الکترونیکی برگزار کنیم.
مظهــری افــزود: در انتخابــات الکترونیکی، 
پرستاران می توانند با مراجعه به شعب رأی گیری و 
به صورت الکترونیکی رأی خود را ثبت کنند و حتی 
به صورت پیشرفته تر فرد می تواند بدون مراجعه به 
شعب به صورت الکترونیکی در زمان رأی گیری با 
اکانت خود از هر کجا وارد سیستم شده و رأی خود 

را ثبت کند.
تمهیدات وزارت بهداشت برای انتخابات

در همین حال، علیرضا رحیم نیا رئیس هیأت 
نظارت مرکزی انتخابات ســازمان نظام پرستاری 
گفت: بر حســب وظیفه و قانون، به منظور تأمین 

حقوق یکایک افــراد در انتخابات ســازمان نظام 
پرستاری، تمهیداتی در نظر گرفته شده است.

وی با بیان اینکه جامعه پرستاری افراد فرهیخته 
و قانون مداری هســتند، اظهار داشت: بر حسب 
وظیفه و قانون، جهت جلوگیری از پایمال شــدن 
حق و حقوق تک تک افراد در انتخابات، تمهیداتی 

در نظر گرفته ایم.
رحیم نیا گفت: بر همین اساس با همکاری مرکز 
مدیریت آمار و فناوری اطلاعات وزارت بهداشت، 
ســامانه کنترل صحت رأی به صورت کشوری راه 
اندازی شده و در تمامی شــعبه های سیار و ثابت، 
افراد بر اســاس کد ملی، تاریخ تولد و شماره تلفن 
می توانند رأی دهند و مشــخصات آنها حین رأی 
گیری، بررسی و هر فردی در هر نقطه از کشور رأی 
داده باشد مشــخصات او به صورت کامل نمایش 

داده خواهد شد
رئیس هیأت نظارت مرکزی ششــمین دوره 
انتخابات سازمان نظام پرســتاری افزود: سازمان 
نظام پرســتاری اطلاعاتــی را در اختیــار وزارت 
بهداشــت قــرار داده و در صــورت عــدم تطابق 
مشخصات، بر اساس شماره کارت نظام پرستاری و 
فرم تعهدی که از فرد گرفته خواهد شد، رأی گیری 

از وی انجام خواهد شد تا مشکلی پدید نیاید.
جزئیات رد صاحیت ها

موضــوع رد صلاحیــت برخــی از داوطلبان 
انتخابات نظام پرســتاری، محل مناقشه جامعه 
پرستاری و وزارت بهداشت بوده است. زیرا، برخی 
از داوطلبان رد صلاحیت شــده، از طیف منتقدان 
سیاســت های وزارت بهداشــت بوده اند و همین 

موضوع به شائبه ها، بیشتر دامن زده است.
علیرضا رحیم نیا رئیس هیأت نظارت مرکزی 
ششــمین دوره انتخابات نظام پرستاری، با عنوان 
این مطلب که استقبال در این دوره نسبت به دوره 
قبل بیشتر بوده و تعداد ثبت نام کنندگان نسبت 
به دوره قبــل افزایش 15 درصدی یافته و شــمار 
نامزدهای تأیید صلاحیت شده 4005 نفر است، 
گفت: صلاحیت 105 نفر احراز نشــد. از این تعداد 
98 نفر به عدم احــراز صلاحیت خــود اعتراض 
کردند و اعتراض آنها در هیأت مرکزی نظارت مورد 
رســیدگی قرار گرفت که در نتیجه این رسیدگی، 
صلاحیــت 45 نفــر از 98 نامزد یاد شــده پس از 

بازنگری به تأیید رسید.
وی افزود: وزارت بهداشت و دانشگاه های علوم 
پزشــکی در احراز یا عدم احراز صلاحیت نامزدها 
نقشــی نداشــته، بلکه این امر به عهــده مراجع 
ذی صلاح پنج گانه در خارج از این وزارتخانه بوده 
است. وزارت بهداشت به عنوان مجری انتخابات، 
دخالتی در امور مربوط به نامزدها و حمایت یا اعمال 

محدودیت برای آنها نخواهد داشت.

آغاز ششمین دوره انتخابات پرستاری؛

پشت پرده  رد صلاحیت ها

رئیس دستگاه قضا مطرح کرد؛

عملیاتی شدن ۹۰ درصد مصوبات سفر هیئت عالی قضایی به کردستان

رئیس دستگاه قضا گفت: مطابق آمار ارائه شده بیش از ۹0 
درصد از مصوبات سفر استانی هیئت عالی قضایی به استان 

کردستان، عملیاتی یا تکمیل شده است.
به گزارش مرکز رســانه قوه قضائیه، جلسه پیگیری اجرایی شدن 
مصوبات سفر اردیبهشت ماه هیئت عالی قضائی به استان کردستان، با 

حضور حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای برگزار شد.
رئیس دســتگاه قضا طی ســخنانی در این نشست ضمن تبریک 
و تهنیت ایام ماه پــر خیر و برکت ربیــع الاول و در پیش بودن ولادت 
باســعادت حضرت ختمی مرتبــت محمد مصطفــی )ص( و هفته 
وحدت، اظهار کرد: دنیای استکبار و دشمنان کشور و نظام ما درصدد 
ایجاد اختلاف و افتراق میان مردم ایران اسلامی هستند؛ آن ها به ایجاد 
نزاع میان طوایف مختلف و شیعه و سنی دل بسته اند؛ لذا همه ما باید 
بیش از پیش بر وحدت و همگرایی در جهت منافع امت اسلام و منافع 

ملی اهتمام بورزیم و یک وحدت مثال زدنی را به منصه ظهور برسانیم.
رئیس عدلیه در همین راســتا به مقامات قضائی استان کردستان 
دستور داد تا در آســتانه هفته وحدت و میلاد نبی اکرم )ص( هر آنچه 

که در توان دارند و در چارچوب اختیارات قانونی شان است را در راستای 
گسترش و بسط امور وحدت بخش به کار گیرند و در این جهت از ارائه 
هرگونه کمک و مساعدتی به سایر بخش ها و علما و روحانیون شیعه و 

سنی مضایقه نکنند.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به ایثارگری ها و رشادت های مردم استان 
کردستان در دفاع از اســلام و ایران در برابر اجانب و ضدانقلاب، گفت: 
مردم استان کردستان در طول 4 دهه گذشته در دفاع از مرزهای ایران 
اسلامی و مقابله با عناصر ضدانقلاب، مجاهدت های فراوانی کردند و 

همواره دشمنان را ناکام گذاشتند.
رئیس دستگاه قضا با اشــاره به اهمیت بســیار بالای دو مقوله ی 
»امنیت« و »رفاه و معیشــت« مردم اظهار داشــت: اگر چه اقدامات 
و خدمات شــایان توجهی از ناحیه نظام جمهوری اســلامی به مردم 
غیور استان کردستان شده است، اما اعتقاد داریم که هنوز تا رسیدن 
به نقطه مطلوب و ارائه خدماتی که شایســته این مردم عزیز باشــد، 
فاصله داریم لذا مسئولان قضائی استان کردستان در راستای کمک 
به سایر مسئولان اســتانی در جهت رشــد تولید و اقتصاد اقدامات 
مقتضی را ترتیب دهند و در راســتای رفع موانع تولید، تأمین امنیت 
سرمایه گذاری و حمایت از آن دسته از فعالان اقتصادی که هدفشان 

فعالیت اقتصادی سالم است، نهایت اهتمام و مساعی را به خرج دهند.
رئیس عدلیه در همین راستا مشــخصاً به رفع مسائل و مشکلات 
شرکت تولیدی نساجی شین بافت سنندج و مجتمع تولیدی آگرین در 

نتیجه ورود و پیگیری های دستگاه قضائی اشاره کرد.
دقت نظر رئیس قوه قضائیه در پاسخ به ارائه یک گزارش مهم

رئیس قوه قضائیه با اشــاره به مصوبات سفر اردیبهشت ماه هیئت 
عالی قضائی به استان کردستان گفت: اینکه در این جلسه عنوان شد 
مطابق آمار ارائه شده بالغ بر 90 درصد از مصوبات سفر استانی هیئت 

عالی قضائی به استان کردستان، عملیاتی یا تکمیل شده است، اگر این 
طور است موضوع بسیار خوشــایند و شایسته تقدیری است، اما بنده 
تردید دارم که این طور باشد احتمالاً منظور این است که روند اجرایی 
90 درصد مصوبات آغاز شده است در این گونه موارد باید هر آنچه گفته 

می شود و وعده می دهیم محقق شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای ضمن اشاره به دیدارها و 
نشست های خود با اقشار مختلف مردم استان کردستان، بیان داشت: 
دیدار و گفتگو با روحانیون و علمای اهل سنت و شیعه استان کردستان 
و همچنین دانشجویان این اســتان، بسیار مسرت بخش و مفید بود و 

نقطه نظرات و مطالب سازنده ای در جریان این نشست ها طرح گردید.
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه بازگشایی و رونق بازارچه های مرزی 
و ساماندهی کولبران از جمله اقدامات و تدابیری است که می تواند به 
بهبود وضعیت معیشت و اقتصاد مردم اســتان کردستان بینجامد، 
گفت: اقدامات و تدابیری که در جهت بازگشایی و رونق بازارچه مرزی 
بانه اتخاذ شده است باید در سطح اســتان کردستان گسترش یابد و 
تقویت شود چرا که در شــرایط تحریم های ظالمانه تحمیلی به مردم 

کشور ما، این قبیل اقدامات و تدابیر راهگشاست.
رئیس دستگاه قضا در این نشســت نیز وعده داد که همچنان در 
مجامع و جلسات سران قوا، پیگیر امور مربوط به رونق اقتصادی استان 
کردستان از طریق اتخاذ تدابیر ناظر بر بازگشایی و رونق بازارچه های 

مرزی و ساماندهی کولبران باشد.
رئیس عدلیه در همین راســتا به مقامات قضائی استان کردستان 
دســتور داد تا در چارچوب اختیارات قانونی شــان، تمامی اقدامات و 
مساعدت های مقتضی را در جهت رونق اقتصادی استان به کار گیرند 
و در صورت نیاز برای تفویض اختیارات بیشتر، نامه نگاری های مربوطه 

را در اسرع وقت انجام دهند.

خبرخبر
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  سال دوم

 رئیس جمهور در آئین راه اندازی فاز اول نیروگاه شهید حاج احمد کاظمی

سرمایه  گذاری در صنعت به ویژه در فولاد امری ضروری است

معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتاندار بوشهر گفت: از 
فرمانداران استان خواسته شده که از ظرفیت بسیج برای ساماندهی 
سواحل و کمک به ناجیان غریق استفاده شود.اکبر پورات در نشست 
ستاد ساماندهی سواحل استان بوشهر و تجلیل از ناجیان غریق استان 
بوشهر اظهار کرد: متولی سواحل و ســاماندهی آن در کشور، وزارت 
کشور است و در اســتان هم اســتانداران و فرمانداران رئیس ستاد 
ساماندهی سواحل و هماهنگ کننده دستگاه های متولی هستند 

و فرمانداران موظفند با همکاری سایر دستگاه های متولی سواحل 
استان بوشهر را ســاماندهی کنند.وی افزود: اعتبار لازم در اختیار 
فرمانداری ها برای کمک به حقوق ناجیان غریق قرار داده می گیرد.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی اســتاندار بوشهر تصریح کرد: 
آموزش نجات غریق در سطح شهرستان های ساحلی استان جدی 
گرفته شــود و برای ایام نوروز هم تدابیر ویژه اتخاذ شود.پورات ادامه 
داد:نیاز اســت نقاط کور و شــناگاه های مجاز و غیرمجاز در سطح 

سواحل استان شناسایی شوند.وی بیان کرد: کمیته عمرانی جهت 
تأمین زیرساخت های ســواحل با همکاری شهرداری و دهیاری ها 
و دستگاه های مربوطه اقدامات لازم را انجام دهند.معاون سیاسی، 
امنیتی و اجتماعی استاندار بوشهر بیان کرد: ناجیان غریق با آگاهی 
کامل از اینکه ممکن است در جریان انجام وظیفه جان خود را از دست 
بدهند فداکاری می کنند و رفتار و فرهنگ جوانمردی و ایثار ترویج 

می دهند.

استفاده از ظرفیت بسیج برای ساماندهی سواحل استان بوشهر

رئیس جمهور در آئین راه اندازی فاز اول 
نیروگاه شــهید حاج احمد کاظمی فولاد 
مبارکه از حس ایمان، امید و امنیت در فولاد 
مبارکه تقدیر کرد و گفــت: پیام کارکنان 
فولاد مبارکه برای رهبر معظم انقاب تاش 

برای آینده درخشان ایران است.
به گزارش پول و ارز به نقل از ایراسین،       آیت الله 
سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور کشورمان ظهر 
جمعه در آئین راه اندازی فاز اول نیروگاه شهید حاج 
احمد کاظمی فولاد مبارکه اظهار داشت: در آستانه 
ولادت با سعادت پیامبر عظیم الشأن اسلام )ص( 
و امام جعفر صادق )ع( هســتیم این دو مناسبت 
فرخنده را به همــه مردم ایــران و کارکنان فولاد 

مبارکه تبریک می گویم.
وی گفت: برای بنده توفیق ارزشمندی بود در 
جمع کارکنان، مهندســان ،کارگران، مشاوران و 
مدیران فولاد مبارکه حاضر شوم و شایسته است از 
زحمات مدیرعامل فولاد مبارکه و سایر مدیران و 
کارکنان پرتلاش و مخلص این مجموعه قدردانی 

کنم.
رشد تولید، تولید قدرت می کند

آیت الله رئیسی گفت: رشد تولید، تولید قدرت 
می کند، کشور ما را در اقتصاد توانمند می کند و در 

برابر تکانه ها ضرری به ما وارد نمی شود.
وی با بیان اینکه دشــمن فکر می کند می تواند 

تولید را دچار توقف و عقب گرد کند، ادامه داد: تمام 
تلاش دشمن این اســت که کشور رشد اقتصادی 
نداشته باشد و این در حالی است که رشد اقتصادی 
ما در بهار امسال به 6.۷ درصد رسیده و این دشمن را 
گیج می کند، مگر می شود کشوری در حال تحریم و 

تهدید این میزان رشد داشته باشد.
رئیس جمهور کشورمان با بیان اینکه دلیل باور 
نداشتن دشمن به ایران به دلیل عدم شناخت آنها از 
مردم ایران است، ابراز داشت: اگر دشمن می دانست 
مردم اصفهان در هر کوی و برزن برای کشور مایه 
می گذارند باور داشت که نمی تواند ایران را تهدید 

کند.

وی با اشاره به اینکه ایران مقتدر امروز سرمایه 
خون مطهر شهیدان بزرگ است، افزود: ما مردمی 
داریم کــه در هر کوی و بــرزن برای اجــرای امر 
ولی و امام مســلمین و برای ایجــاد آرامش در دل 
مردم تلاش می کنند و اســتقلال و آزادی و نظام 
جمهوری اســلامی را حفظ کرده و سرافرازانه سر 

خود را بلند می کنند.
امید و امنیت را در فولاد مبارکه شاهدیم

آیت الله رئیســی با بیان اینکه در بازدید کوتاه 
برخــی از بخش های فــولاد مبارکــه و اظهارات 
کارگران به این نتیجه رسیدیم که برای سربلندی 
ایران و ایجاد حس امنیــت و امید در بدنه صنعت 

عزمی راسخ وجود دارد، گفت: کارگردان می گویند 
رشــد تولید را به جایی خواهیم رســاند که مردم 
احســاس امید و امنیت کنند، این پیــام عزیزان 
و کارگران فولاد مبارکه اســت که با عــزم و اراده 

پولادین، عزم قوی و امید به آینده اتفاق می افتد.
وی اضافه کرد: کارها در فــولاد مبارکه کاملا با 
برنامه ریزی دقیق پیش می رود، هدف گذاری های 
خوبی شده اســت، این مجموعه با برنامه، هدف، 
ایمان قوی، گام های اســتوار بر می دارد و حتما به 

جایگاهی در شان خود خواهد رسید.
وی افــزود: اگــر مســئولان فــولاد مبارکه 
می خواستند به آنچه در ۳0 ســال قبل بوده اکتفا 
کنند نباید این توســعه را می دیدم، برنامه داشتن 
برای خود تامینی، اســتقلال و حرکــت و به قول 
فولادی ها از سنگ تا رنگ و بیشتر از سنگ تا رنگ 
و همه تبدیل هایی کــه در زندگی مردم اتفاق می 

افتد، ایجاد امید است.
رئیس جمهور ادامه داد: مقام معظم رهبری به 
همه ما فرمودند که شرط اساسی موفقیت ایمان و 
امید به آینده است و این دو شرط را در فولاد مبارکه 
شاهد هستیم و کارکنان این شرکت آینده را بسیار 
درخشان می بینند و آینده بسیار درخشانی را رقم 
خواهند زد و عزیزان در این صنعت گام هایی که بر 
می دارند در جهت رفع مشــکلات منطقه اطراف 

صنعت فولاد موثر باشد.

پایه ریزی برای احداث اولین پل روگذر در شهر هشتگرد 

نخستین رویداد ملی صنعت دانش بنیان با حضور شرکت فولاد خوزستان برگزار شد

پتروشیمی جم حامی زیست آهوی جبیر شد

البرز_ واشــقانی _ خبرنگار پول وارز:جلسه کمیته فنی 
و ترافیک شهرداری هشتگرد به ریاســت مهندس جواد 
فاحتکار عضو شــورای اسامی شــهر در سالن جلسات 

شهرداری تشکیل شد.
فلاحتکار با اشــاره به اقدامات خوب مدیریت شــهری در اصلاح 
هندسی معابر و رفع ترافیک بلوار امام )ره( از رویکرد جدید کمیسیون 

حمل و نقل و ترافیک در رفع اساسی مشکلات سخن گفت .
وی بیان کرد : همزمان با انجام تشریفات قانونی برای عقد قرارداد با 
مشاورین ذیصلاح در راستای تهیه طرح تفصیلی مطالعات ترافیکی 
شهر ، کارشناسان حوزه ترافیک نسبت به بررسی نقاط حادثه خیز و 

ارایه راهکارهای کارشناسی برای رفع مشکل تکاپو می نمایند .
وی افزود : ایجاد مســیرهای کمربندی ، یک طرفه سازی معابر ، 
جانمایی و جابجایی ایستگاههای تاکســی ، محدودیتهای ترافیکی 
، اســتفاده از دوربینهای کنترلی و تعامل با راهنمایی و رانندگی برای 
حضور بیشتر مامورین در معابر اصلی در ساعات پیک ترافیک از جمله 
اقداماتی است که بصورت جدی و هدفمند در دستور کار قرار داشته و 

تا حدودی موثر بوده است .
رییس کمیسیون حمل و نقل و ترافیک شورا ، یکی از نقاط حادثه 
خیز و بحرانی را مبدأ ورودی شــهر و میدان صنعت دانست که مکرراً  
شاهد تصادف خودروها در حاشیه این میدان بوده ایم لذا راهکارهای 
مطرح شده در کمیته فنی و ترافیک بررسی و بهترین راهکار برای اجرا 

به شهرداری اعلام خواهد شد .
فلاحتکار گفت : یکی از راهکارهای ارایه شده احداث پل روگذر در 
این مقطع است که با توجه به هزینه بالا ، اجرای طرح منوط به بررسی 

بیشتر و تخصیص بودجه لازم دارد .
وی اظهار امیدواری کرد که با توجه به رویه حاکم در مدیریت شهری 
مبنی بر انجام پروژه های بزرگ ، با همکاری و همراهی اعضای محترم 
شورا و تلاش شهردار و کارکنان شهرداری زمینه برای احداث اولین پل 

رو گذر در این شهر فراهم گردد .

نخســتین رویداد ملی صنعت دانش بنیان با مشارکت 
شرکت فولاد خوزستان، امروز پنج شنبه 6 مهرماه 1402 در 

سالن همایش های کتابخانه ملی تهران، تالار قلم برگزار شد.
به گزارش پول و ارز به نقل از خبرنگار روابط عمومی فولاد خوزستان 
، این رویداد با حضور معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس 
جمهور، وزرای صمت، علوم، تحقیقات و فنــاوری، اقتصاد و دارایی، 
رئیس هیات عامل ایمیدرو، مدیرعامل شــرکت فولاد خوزســتان، 
مدیران عامل شــرکت های بزرگ صنعتی و معدنــی و بیش از 150 
شــرکت دانش بنیان با حمایت وزارت صنعت، معــدن و تجارت و به 
منظور هم افزایی بین نهاد ها و وزارتخانه ها و در نتیجه رفع موانع رشد 
شرکت های دانش بنیان، اتصال شــرکت های دانش بنیان به مسائل 
راهبردی و شناخت این شرکت ها درباره نیاز های شرکت های بزرگ 
با تمرکز بر فناوری های موردنیاز صنایع خودرو و بخش معدن و صنایع 

معدنی برگزار شد.
معاون علمی و فنــاوری رئیس جمهــور و وزرای علوم، تحقیقات 
و فناوری، صنعت، معدن و تجارت و اقتصاد و دارایی ســخنرانان ویژه 
این همایش بودند. دو پنل جداگانه با عناوین معادن و صنایع معدنی 

و همچنین پنل خودرو برقی بــا موضوعات مختلف و تخصصی مورد 
بررســی قرار گرفت. در پنل نیازهای فناورانه حــوزه معدن و صنایع 
معدنی که با حضور موثقی نیا معاون وزیر صمت و رئیس هیات عامل 
ایمیدرو و مدیران عامل شرکت های: فولادخوزستان، فولاد مبارکه، 
گل گهر، چادرملو و صنایع مس ایــران برگزار گردید، امین ابراهیمی 
مدیرعامل فولاد خوزستان در سخنرانی خود، ضمن معرفی ظرفیت 
ها و بسترهای موجود در شــرکت فولاد خوزســتان از بومی سازی 

1560 قطعه اســتراتژیک در ســال هــای 1400 و 1401 در گروه 
فولاد خوزستان با همکاری شــرکت های دانش بنیان، انعقاد قرارداد 
فروسیلیکومنگنز به ارزش ۷200 میلیارد ریال، ساخت دستگاه اندازه 
گیری آهن کل و آهن فلزی در آهن اســفنجی برای نخستین بار در 

جهان و ساخت روغن ضد آتش اشاره کرد.
ابراهیمی همچنین در حاشــیه صحبت های خــود چالش های 
موجود در صنعت فولاد نظیر: کاهش سنگ آهن و مخاطرات آن بر روی 
زنجیره تامین و کمبود فناوری به کارگیری و تغلیظ ســنگ های کم 

عیار و هماتیتی در تولید فولاد میانی را یادآور شد.
مدیرعامل فولاد خوزستان در پایان به نیازهای فناورانه در صنعت 
فولاد کشور پرداخت و بهینه سازی نرخ مصرف انرژی، توسعه انقلاب 
صنعتی چهارم و توسعه دیجیتال در فرآیندهای تولید فولاد، بهبود 
شــاخص های کیفیت محصول و بازیافت ضایعات تولید در صنعت 

فولاد را نیاز مبرم دانست.
گزارش خبرنگار ما حاکی است، در حاشــیه این همایش، تفاهم 
نامه هایی میان دستگاه های حاضر در این همایش به امضا رسید و از 

بسته امتیازات ویژه شرکت های دانش بنیان رونمایی شد.

نشســت امضای تفاهم نامه راهبری سایت جبیر پارک ملّی 
دریایی نای بند، مابین اداره کل حفاظت محیط زیســت استان 
بوشهر و شرکت پتروشیمی جم در راســتای تحقق اهداف و 
چشم انداز تعریف شده مسئولیت  اجتماعی، حفاظت از محیط 
زیست منطقه و کمک به توسعه پایدار و ارتقای فعالیت ها، روز 
سه شــنبه 4 مهرماه 1402 در مجتمع پتروشیمی جم واقع در 

عسلویه برگزار شد.
به گزارش پول و ارز به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل پتروشیمی 
جم؛ در این جلسه مشترک که با حضور مهندس “عبدالرحیم قنبریان”، 
مدیرعامل پتروشیمی جم و جمعی از مدیران این شرکت، “عبدالرحمن 
مرادزاده”، مدیرکل محیط زیست استان بوشــهر و “مصطفی موذنی”، 
رئیس محیط زیست عسلویه همراه بود، تفاهم نامه راهبری سایت جبیر 
با محور راهبری ســایت احیاء و بازســازی جمعیت جبیر و همکاری در 
بهینه سازی زیستگاه جبیر واقع در پارک ملیّ دریایی نای بند به امضای 
طرفین رسید. راهبری ســایت جبیر پارک ملیّ دریایی نای بند به عنوان 
یک اقــدام داوطلبانه پیرو تعهد این شــرکت به انجام مســئولیت های 

اجتماعی مطابق با اصل 50 قانون اساسی جمهوری اسلامی ایران، با هدف 
مشارکت و تعامل اثربخش شرکت پتروشــیمی جم و اداره کل حفاظت 
محیط زیســت به منظور حفاظت از گونه آهوی جبیــر و بهره مندی از 
توانایی های علمی-تخصصی طرفین در چهارچوب تفاهم نامه و مقررات 
و ضوابط جاری سازمان حفاظت محیط زیست و پتروشیمی جم و به مدت 
دو سال انجام می شود. بر اســاس این تفاهم نامه، شرکت پتروشیمی جم 
علاوه بر عمل به تعهدات و الزامات قانونی زیست محیطی، حمایت از آهوی 
جبیر در پارک ملّی نای بند و احیاء زیستگاه این گونه را به مدت دو سال بر 
عهده گرفته است. به منظور پیشبرد اجرای این تفاهم نامه کمیته “راهبری 
سایت جبیر” متشــکل از دو نماینده از اداره کل حفاظت محیط زیست و 
دو نماینده از پتروشیمی جم برای نظارت، پیگیری و فعال سازی مفاد آن 
تشکیل می گردد. جِبیر یکی از انواع آهوی بومی شبه قاره هند و ایران است 
که بیشتر در مناطق بیابانی و گرم زندگی می کند و شباهت زیادی به آهوی 
ایرانــی )Gazella subgutturosa( دارد با این تفــاوت  که  اندازه ای 
کوچک تر و بدن ظریف تر و لاغرتری دارد. محــل زندگی جبیر در نقاط 
جنوبی ایران از جمله خلیج حفاظت شده نای بند در عسلویه است. شایان 

ذکر است پتروشیمی جم همواره اتخاذ تصمیمات و اقدامات مسئولانه در 
قبال جامعه و محیط زیست و توجه متوازن به حقوق و انتظارات ذی نفعان 
را سرلوحه خود قرار داده و در راستای تحقق نقش اثرگذار خود در توسعه 
پایدار و پایبندی به تقویت اقتصاد ملّی و منطقه ای، تلاش دارد مولفه های 
راهبردی، اهــداف و برنامه های عملیاتی و فرایندهــای کاری خود را در 

انطباق حداکثری با اصول و موضوعات مسئولیت اجتماعی قرار دهد.

مدیر بین الملل دانشگاه علوم 
پزشکی مازندران؛

 با ارائه خدمات تخصصی و 
تعرفه رقابتی بدنبال جذب 

گردشگران خارجی در حوزه 
سلامت هستیم

دکتر محسن رمضانی مدیر بین الملل دانشگاه علوم 
پزشکی مازندران در حاشیه برگزاری نمایشگاه رویداد 
ملی گردشگری مازندران که از امروز با حضور مهمانان 
خارجی از کشــورهای حوزه cis و همچنین جمعی 
از مسئولان کشــوری و اســتانی نمایندگان مجلس، 
مدیران دستگاه های اجرایی و فعالان حوزه گردشگری 
برپا شد، ضمن اظهار خرسندی در خصوص لغو روادید 
گردشگری میان کشورهای روســیه و ایران افزود: از 
محورهای مهم این همایش موضوع گردشگری سلامت 
اســت که متولی آن دانشگاه علوم پزشــکی مازندران 
است و ما آمادگی کامل برای پذیرش بیماران خارجی 

را داریم. 

اهدای خون توسط پرسنل 
شرکت پتروشیمی لردگان

به مناســبت آغاز هفته دفاع مقدس پویش اهدای 
خون توســط پرسنل شــرکت پتروشــیمی لردگان 
انجام شد. به گزارش پول وارز همزمان با آغاز هفته 
دفاع مقدس، با حضور ســازمان انتقال خون استان 
در مرکز ســامت و فوریت های پزشکی مجتمع، 
برنامه اهدای خــون کارکنان پتروشــیمی لردگان 
اجرا شــد که به گفته مســئول تیم اجرایی ســازمان 
انتقال خون، با شــور و اســتقبال کارکنان شــرکت 
پتروشیمی لردگان روبرو شد. ساتیار خیری مدیر 
ســامت، ایمنی و محیط زیست پتروشیمی لردگان 
در این خصوص اظهار داشــت: بــالای ۹۰ نفر از 
کارکنان جهت اهــدای خون و کمک بــه همنوعان 
خــود در مرکــز ســامت و فوریت های پزشــکی 
مجتمع حضور پیدا کردند و به نیازمندان و بیماران 
خون اهدا نمودند. به گزارش روابط عمومی حضور 
رئیس محترم مجتمع و سایر مدیران ارشد در این امر 
خداپسندانه از نقاط عطف برنامه اهدای خون امسال 
بود که مشوقی برای مشارکت دوچندان کارکنان در 

این امر انسانی گردید.

چشم امید پتروشیمی به فرهنگ 
بسیج  است/جلوگیری از سوختن 

۲ هزار تن C۳ پلاس

سیدغلامحسن گرشاســبی؛ مدیرعامل شرکت 
پتروشــیمی ایلام در دیدار با فرمانده بسیج کارگری 
اســتان و فرمانده پایــگاه مقاومت بســیج مجتمع 
گفت:چشــم امید من و مدیریت شرکت پتروشیمی 
ایلام به بسیج و فرهنگ بسیج اســت. به گزارش پول 
و ارز گرشاســبی با تبریک هفته دفــاع مقدس اظهار 
داشــت: بســیج می تواند به صورت راهبردی تولید را 
حمایت و یاری کند. وی با بیان اینکه بسیجی شاخص 
و معیارهایی دارد و بســیجی بطور مطلق مرید ولایت 
است افزود: بسیج از توانمندی مطالبه گری برخوردار 
اســت و می تواند مســئولین را به میدان جهاد ،کار و 
تلاش رهنمون کند. نایب رئیس هیات مدیره با اشاره 
به اینکه دســتاوردها و توانمندی های پتروشــیمی 
ایلام فراتر از منطقه اســت ادامه داد: در ایام انتخابات 
فعالیت انتخاباتی در پتروشــیمی ایلام مطلقاً ممنوع 
است. وی رســالت اصلی پتروشــیمی ایلام را تولید 
عنوان کرد و افزود: با تلاش کارشناســان و متخصصان 
 C۳ مجتمع برای نخستین بار از ســوختن 2 هزار تن
پلاس جلوگیری شد. سرهنگ شفیعی فرمانده بسیج 
کارگری اســتان ایلام ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
شــهیدان و هفته دفاع مقدس گفت: پتروشیمی ایلام 
بواسطه قرار گرفتن در مسیر تولید و خدمت واقعی به 
مردم و  جوانان در نوک پیکان دشمن است. وی با بیان 
اینکه وظیفه ی ذاتی سپاه حمایت از تولید است تاکید 
کرد:بســیج کارگری باید در پتروشیمی بیش از پیش 
فعال شود. فرمانده بسیج کارکری کارخانجات استان 
بیان داشت:ذهن مدیر نباید مشغول حاشیه ها شود بلکه 
فقط باید در اندیشه تولید و ارتقاء تولید باشد. سرهنگ 
شفیعی با اشاره به این مهم که کشور و بویژه صنعت در 
جبهه ی اقتصــادی قرار دارد و قصور خیانت اســت ،از 
مدیریت جهادی مدیرعامل شرکت پتروشیمی ایلام 
در جبهه تولید تقدیر کرد. به گزارش روابط عمومی ،در 
 ابتدای این نشست سعید بیگ محمدی فرمانده پایگاه 
مقاومت بسیج شهید کاظمی پتروشیمی ایلام گزارشی 

از اقدامات و فعالیت های این پایگاه ارائه کرد.

آریاساسول رکورد تولید 
تمامی ادوار خود را شکست

مقدار تولید نیمه اول ســال 1402 در از ادوار 
گذشته شرکت سابقه نداشــته و این نخستین 
باری اســت که آریاساســول توانست در شش 
ماهه اول ســال به این میزان تولید دست یابد. به 
گزارش پول و ارز به نقل از روابط عمومی شرکت 
پلیمر آریا ساسول این شــرکت در ماه شهریور 
168 هزار تن انواع محصــولات تولید کرده که 
نسبت به شــهریور 1401 دارای 9 درصد رشد 
بوده اســت. تولید تجمعی نیمه اول سال 1402 
معادل 1،014 هزار تن بوده اســت که نسبت به 
دوره مشابه سال گذشــته دارای ۳ درصد رشد 
بوده است. مقدار تولید نیمه اول سال 1402 در 
هیچ یک از ادوار گذشته شرکت سابقه نداشته و 
این نخستین باری است که آریاساسول توانست 
در شش ماهه اول سال به این میزان تولید دست 

یابد.
ثبت رکورد تولید در تمامی محصولات 

شرکت
در بخــش تولید اتیلن در دوره شــش ماهه، 
آریاساسول موفق به تولید 568 هزار و 150 تن 
شد که نسبت به دوره مشابه سال گذشته افزایش 
چشمگیر ۳1 هزار و 608 تنی را نشان می دهد. 
همچنین در بخش پلی اتیلن سنگین، با افزایش 
هزار و 6 تنی تولید شــش ماهه نســبت به دوره 
مشابه سال قبل تولید این محصول به 202 هزار و 
1۳۷ تن رسید. تولید شش ماهه پلی اتیلن سبک 
نیز به 18۷ هزار و 440 تن رســید که افزایش 9 
هزار و 8۳6 تنی نسبت به دوره مشابه سال قبل 
نشان می دهد. تولید شش ماهه C۳+ نیز رشدی 
5 هزار و 64۳ تنی در شش ماهه نسبت به مدت 

مشابه قبل از آن نشان می دهد.
افزایش قابــل قبول مقــدار فروش 

آریاساسول
مقدار فروش شرکت در آخرین ماه تابستان 
1402 نیز خود یــک رکورد طلایی به شــمار 
می رود و آریاساســول به مقــدار 10۷ هزار تن 
فروش داشــت که نسبت به شــهریور ماه سال 
گذشــته 9 درصد و نســبت به ماه گذشته 11 
درصد رشد داشــته اســت. فروش شش ماهه 
شــرکت در ســال 1402 معادل 61۳ هزار تن 
بود که نسبت به دوره مشــابه سال 1401 دارای 
5 درصد رشد بوده اســت. همانند تولید، مقدار 
فروش در نیمه اول ســال 1402 نسبت به همه 
سال های گذشته بالاتر بوده است. این دستاورد 
بزرگ در بخش تولید، فروش و مدیریت خطوط 
لوله )پایپ لاین( نتیجه و مرهــون کار تیمی در 

تمامی ارکان سازمان است.
افزایــش ارزشــمند مبلــغ فروش 

آریاساسول
مبلغ عالی فروش شرکت پلیمر آریاساسول 
در طی ماه شــهریور 28 هزار میلیارد ریال بود و 
مبلغ فروش شــهریور شرکت نسبت به شهریور 
سال 1401 با 24 درصد و نسبت به ماه گذشته با 
2۳ درصد رشد همراه است. مبلغ فروش تجمعی 
نیمه اول ســال 1402 آریاساسول معادل 165 
هزار میلیارد ریال بود که نســبت به دوره مشابه 
ســال 1401 افزایش 11 درصدی داشت. مبلغ 
فروش تجمعی نیمه اول ســال 1402 بالاترین 
مبلغ فروش طی سال های فعالیت شرکت بوده 
است. لازم به ذکر اســت میانگین مبلغ فروش 
در ســال 1400 و 1401 به ترتیب برابر با 22 و 
2۳ هزار میلیارد ریال بود و مبلغ فروش مرداد 
ماه سال 1402 نسبت به میانگین مبلغ فروش 
سال 1400 و 1401 به ترتیب 29 و 24 درصد 

بالاتر است.

مستندسازی موقوفات از 
اولویت های استان البرز است

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان البرز گفت: 
مستند سازی موقوفات از اولویت های این استان 
اســت که تلاش های ویژه ای در این زمینه آغاز 
شده است .حجت الاســلام و المسلمین » علی 
دشتکی »در ســخنرانی پیش از خطبه های نماز 
جمعه این هفته کلانشهر کرج افزود: برای مستند 
سازی بسیاری از موقوفات نیاز به همکاری بیشتر 
هیات امنای مساجد و ائمه جماعات را داریم .وی 
بیان کرد: اکنون افزایــش 15 برابری خدمات در 
بخش هســتیم و ۳5 هزار نفر به طور مستقیم به 
عنوان متولی امین با اداره کل اوقاف وامور خیریه 
اســتان همکاری دارند .مدیرکل اوقــاف و امور 
خیریه اســتان البرز گفت: این استان دارای بیش 
از یک هزار و 400موقوفه و 15 هزار رقبه است که 
بخش اعظم اقدامات این اداره کل در زمینه مسایل 
اجتماعی و کمک به نیازمندان است..دشتکی با 
اشاره به رشادت های رزمندگان اسلام در هشت 
ســال دفاع مقدس بیان کرد: افتخاراتی که امروز 
درجامعه اسلامی شاهد آن هستیم به دلیل وجود 

روحیه ایثارگری و انفاق است .

خبرخبر
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وزارت دفاع روسیه اعام کرد که پدافند هوایی روسیه 
11 پهپاد اوکراینی را شــبانه منهدم کرده است. یکی از این 
پهپادها بر فراز منطقه »کالــوگا« و 10 فروند دیگر بر فراز 

منطقه »کورسک« بوده است.
به گزارش ایرنا از خبرگزاری اســپوتنیک، وزارت دفاع روســیه 
در بیانیه ای اعلام کرد: در طول شــب منتهی به 29 ســپتامبر )۷ 
مهر(، تلاش دیگــر کی یف برای حمله تروریســتی با هواپیماهای 
بدون سرنشــین به تأسیساتی در خاک روســیه خنثی شده است. 
ســامانه های پدافند هوایی 11 پهپاد اوکراینــی را منهدم کردند. 

یک پهپاد بر فراز منطقه »کالــوگا« و 10 فروند دیگر بر فراز منطقه 
»کورسک« بوده است.

بر اساس این گزارش، نیروهای اوکراینی پس از آنکه چندین مکان 
استراتژیک خود را در ماه های گذشته از دست دادند و تلفات زیادی 
را متحمل شدند، دست به دامن حمله با هواپیماهای بدون سرنشین 
شده اند. پس از آغاز جنگ میان روسیه و اوکراین در روزهای پایانی 
ماه فوریه )اسفند( سال گذشته، آمریکا و متحدانش در ناتو به شکل 
چشــمگیری حمایت نظامی از کی یف را افزایش دادند و میلیاردها 

دلار کمک نظامی به این کشور ارائه کردند.

آمریکا که پیشتر بمب های خوشــه ای و مهمات حاوی اورانیوم 
ضعیف شــده را در اختیار اوکراین قرار داده  بود، اینک برای ارســال 
موشــک دوربرد »اتکمز« )ATACMS( چراغ ســبز نشان داده  

است.
سامانه های موشــکی دوربرد ارتش آمریکا موسوم به »اتکمز«، 
بردی بین ۷0 تا بیش از ۳00 کیلومتر دارنــد و اوکراینی ها مدت ها 
استدلال کرده اند که این موشــک های دوربرد برای حمله به عمق 
مواضع روســیه در امتداد خط مقدم 965 کیلومتری دارای اهمیت 

بسیار هستند.

روسیه ۱۱ پهپاد اوکراینی را منهدم کرد

منابع صهیونیستی مدعی شدند که جو 
بایدن رئیس جمهــوری آمریکا و بنیامین 
نتانیاهو نخســت وزیر رژیم اشــغالگر 
فلسطین، بر ســر آنچه »راه حل دو کشور« 
برای مساله فلسطین عنوان می شود، توافق 

کردند.
شبکه خبری المیادین روز جمعه به نقل از رسانه 
های صهیونیست از توافق میان بایدن و نتانیاهو بر 
سر حفظ گزینه موســوم به »راه حل )تشکیل( دو 
کشور » بعنوان بخشــی از »به تعبیر آنها - توافقی 
فراگیر برای عادی ســازی روابط میان عربستان 

سعودی و اسرائیل، خبر داد.
این گزارش حاکی است که کاخ سفید به کابینه 
رژیم صهیونیســتی تاکید کرد که باید »امتیازات 
بزرگی به فلسطینیان« بدهد و این بخشی از یک 
توافق فراگیر است که از جمله شامل عادی سازی 

روابط میان ریاض و تل آویو نیز خواهد بود.
پایگاه خبــری صهیونیســتی آی24 به نقل 
از یک مقــام بلندپایه رژیم صهیونیســتی مدعی 
شــد که دو طرف در جریان دیدار هفته گذشته در 
نیویورک، ضرورت حضور »طرف فلســطینی در 
توافق عادی سازی روابط با عربستان سعودی« را 
پذیرفته و تاکید کرده اند که توافق با ریاض، منوط 
به امکان رسیدن به یک »توافق صلح« میان رژیم 

صهیونیستی و فلسطین است.
بایدن در ایــن دیدار مطالبات مشــخصی در 
خصوص آنچه دادن امتیاز به فلسطینیان تلقی می 
شود، مطرح نکرده و صرفا تاکید کرده است که تل 
آویو باید گزینه امکان رسیدن به توافق »راه حل دو 

کشور« را برای خودش حفظ کند.
منابع صهیونیستی به این پایگاه خبری گفته 
اند که نتانیاهو نیز به طور اصولی تا حد زیادی با این 
موضع بایدن موافق است با این حال مذاکرات میان 
تل آویو و ریاض در بخش مربوط به مساله فلسطین، 
هنوز در ابتدای راه است و مساله اصلی این است که 
این اصل کلی که مورد توافق بایدن و نتانیاهو قرار 
گرفته است، چگونه باید به طور عملی و روی زمین 

اجرایی شود.
از ســوی دیگر، در بعد مســائل داخلی آمریکا 
نیز کاخ ســفید از اسرائیل خواســته است که به 
فلسطینی ها امتیازاتی بدهد تا از این طریق حمایت 
ســناتورهای دمکرات را برای توافقی که می تواند 
شــامل یک اتحاد دفاعی میان آمریکا و عربستان 

سعودی بشود، بدست آورد.
این پایگاه خبــری صهیونیســت همچنین 
نوشــت که محمد بن ســلمان، ولیعهد سعودی 

امیدوار است از طریق این توافق ها، »حمایت افکار 
عمومی عربســتان و جهان عرب و اسلام را به نفع 

عادی سازی با اسرائیل بسیج کند«.
با این حال، این رســانه اسرائیلی تاکید کرد که 
مخالفت شدید احزاب راســتگرا در کابینه فعلی و 
حزب لیکود، تهدیدی جدی بر سر حرکت احتمالی 

نتانیاهو در این مسیر خواهد بود.
به گــزارش ایرنــا، مقامــات و رســانه های 
صهیونیســتی و در راس آنها نتانیاهو نخست وزیر 
این رژیم این روزها برای دور کردن توجه ها از بحران 
داخلی این رژیم، روی عادی سازی روابط با اعراب 
حســاب ویژه ای باز کرده و تقریبا هر روز درباره آن 
اظهار نظر می کند و بتازگی )6 مهر( نیز بار دیگر با 
هدف تبلیغ این مسئله، مدعی تمایل چند کشور 
برای ملحق شدن به قطار ســازش با رژیم اشغالگر 

شد.
با شــروع حرکت قطار ســازش میان امارات 

متحده عربی و بحریــن با رژیم صهیونیســتی، 
تبلیغات سیاســی شدیدی از ســوی رسانه های 
آمریکایی – غربی – صهیونیستی و بعضا عربی به 
راه افتاد که بسیاری از کشــورهای عربی از جمله 
عربستان به این قطار خواهند پیوست، اما با گذشت 
ســه ســال از این رویداد، فقط دو کشور آفریقایی 
مغرب و سودان به این قطار پیوستند و دیگر هیچ 
کشوری سوار آن نشــد، اما ســفر اخیر دو هیات 
صهیونیستی به عربستان، اما و اگرهایی را در اذهان 
کارشناسان و تحلیلگران منطقه و حتی عربستانی 

ایجاد کرده است.
پیشتر نتانیاهو در مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد گفته بود که بر این باور اســت امکان توافق 

صلح با عربستان با همکاری جو بایدن وجود دارد.
این در حالی اســت که »محمد بن ســلمان« 
ولیعهد عربســتان ســعودی چهارشنبه گذشته 
در مصاحبه با شــبکه »فاکس نیوز« آمریکا شرط 
عادی ســازی روابط با تل آویــو را تحقق اهداف 
فلسطینیان دانست و گفت: مسئله فلسطین برای 

عادی سازی روابط با )رژیم( اسرائیل مهم است.
کارشناســان پیش بینی می کنند که موضوع 
برقراری روابط تل آویو با ریاض که نتانیاهو دنبال 
می کند، باعث گسترده تر شدن تنش و اختلاف در 

درون کابینه او شود.
نتانیاهو همه تقلای خود را برای بازار گرمی روند 
سازش و دســتیابی به توافق برای برقراری روابط 
با عربســتان انجام می دهد تــا آن را به عنوان یک 
دستاورد مطرح کرده تا شاید بتواند خود را از بحران 

شدید داخلی گرفتار شده در آن، نجات دهد.

منابع صهیونیست: 

بایدن و نتانیاهو »راه حل دو کشور« را برای مساله فلسطین پذیرفتند

زلنسکی: 

هیچ شواهد تائید شده ای درباره فروش موشک از ایران به روسیه وجود ندارد

روزنامه رسمی چین: 

فشار نظامی بر تایوان افزایش می یابد

به گزارش بامداد جمعه ایرنا به نقل از رسانه های اوکراینی، 
رئیس جمهور اوکراین پس از دیدار با ینس اســتولتنبرگ 
دبیرکل ناتو در کی یف با حضور در یــک کنفرانس خبری 
مشــترک، تاکید کرد: تا به امروز، بر اســاس گزارش های 
سرویس های اطاعاتی ما هنوز هیچ موشک ایرانی به روسیه 

فروخته نشده است.
اندیشکده مؤسسه مطالعات جنگ )ISW( مدعی شده است که 
مقامات ایرانی و روسیه ممکن اســت پس از انقضای محدودیت های 
مربوطه در قطعنامه 22۳1 سازمان ملل در 18 اکتبر )26 مهر(، توافق 

نامه ای در مورد فروش پهپاد و موشک  منعقد کنند.
به گزارش ایرنا، اروپا و آمریکا در ماه های گذشــته همواره مدعی 
ارسال سلاح نظامی و پهپاد از سوی جمهوری اسلامی ایران به روسیه 

شده اند و این ادعا از سوی رسانه های غربی تشدید شده است.
در همین ارتباط، نشســت دوره ای شــورای امنیت سازمان ملل 

درباره اجرای قطعنامه 22۳1 و برجام در روز 15 تیرماه )6 جولای( به 
عرصه جدال میان دیپلمات های آمریکا و انگلیس با روسیه تبدیل شد 
که با دعوت از اوکراین در پی تکمیل سناریوی خود علیه برنامه دفاعی 
بازدارندگی جمهوری اســلامی ایران و تداوم تحریم های موشــکی 

هستند.
رابرت وود سفیر و معاون نمایندگی دائم آمریکا در سازمان ملل 15 
تیرماه در نشست دوره ای شورای امنیت درباره اجرای قطعنامه 22۳1 
و برجام با تکرار اتهامات واشنگتن ادعا کرد که ایالات متحده آمریکا به 
شدت نگران استفاده روسیه از پهپادهای ایرانی علیه زیرساخت های 
غیرنظامی در اوکراین اســت و ایران و روسیه قطعنامه 22۳1 را نقض 

کرده اند.
امیرسعید ایروانی ســفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل در 
پاسخ، گفت: »ایران قاطعانه اتهامات بی اساس اوکراین را رد می کند. 
ایران موضع بی طرفانه خود را در قبــال درگیری اوکراین حفظ کرده 
اســت. ما با صبر و حوصله منتظر شــواهد ادعایی از اوکراین، پس از 
دیدار مقدماتی بین کارشناســان ایرانی و اوکراینــی بودهایم. با این 
حال، اســتفاده از به اصطلاح »سند« متشکل از عکس های متناقض 
و اطلاعات »منبع باز« مشکوک و سوء اســتفاده از رویه های سازمان 
ملل برای انتشار آن به عنوان شــواهدی از تخلفات ادعایی، همانطور 
که توسط اوکراین و بریتانیا انجام شده است، غیرحرفه ای، فریبکارانه 
و غیر سازنده است.« سفیر ایران در سازمان ملل ادامه داد: درخواست 
مکرر دبیرخانه برای انجام به اصطــلاح تحقیقات فاقد مبنای قانونی 
است. نه قطعنامه 22۳1 و نه یادداشت مربوطه رئیس شورای امنیت 
)S/44/2016( اجازه چنین مأموریت غیرقانونی را نمی دهد. هرگونه 

یافته یا نتیجه گیری دبیرخانه منتج از چنین فعالیت های غیرقانونی بی 
اعتبار است. ایروانی تاکید کرد: کاملًا مشهور است که برخی کشورها به 
طور عمدی تلاش می کنند توجه بین المللی را از دلایل اصلی وضعیت 
فعلی مربوط به اجرای برجام و نقض مداوم قطعنامه 22۳1 توســط 
آمریکا از زمان خروج غیرقانونی این کشــور از توافق در ســال 2018 
منحرف کنند. در نتیجه ما قاطعانه اعلام می کنیم که حضور اوکراین 
را در این نشست به رسمیت نمی شناســیم و قصد نداریم به اتهامات 
بی اساس و تکراری نماینده اوکراین یا برخی از کشورهای عضو شورا 
علیه کشورم در این نشست بپردازم. حسین امیرعبداللهیان وزیر امور 
خارجه ایران نیز همواره اعلام کرده اســت که ادعای ارسال موشک 
ایرانی به روسیه برای کاربرد علیه اوکراین یک ادعای بی اساس است. 
وزیر امور خارجه ایران تاکید کرده است که ما با روسیه همکاری دفاعی 
داریم اما بی تردید ارسال سلاح و پهپاد علیه اوکراین سیاست ما نیست. 
امیرعبداللهیان همچنین با تاکید بر اینکه ایران خواستار توقف جنگ 
روســیه و اوکراین و بازگشــت طرفین به مذاکره است، تصریح کرده 
است که پهپادهایی که به روسیه داده ایم مربوط به ماه ها قبل از جنگ 
اوکراین است و اگر برای ما ثابت شــود روسیه از پهپاد ایرانی در جنگ 

علیه اوکراین استفاده کرده، نسبت به آن بی تفاوت نخواهیم بود.
وزیر امور خارجه ایران در کنفرانس خبــری خود در پانزدهمین 
کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی ایران و آفریقای جنوبی 
در پرتوریا نیز با تاکید بر اینکه هیچ ســند معتبــری مبنی بر کاربرد 
پهپادهای ایرانی در جنگ علیه اوکراین ارائه نشــده اســت، گفت: 
در جنگ اوکراین کنار هیچ یک از طرفین بــرای تداوم جنگ نبوده و 

نیستیم.

روزنامه »گلوبال تایمز« چین در گزارشی اعام کرد که که 
ارتش آزادیبخش خلق چین )پــی ال ای -PLA( به عنوان 
هشدار جدی به نیروهای جدایی طلب »استقال چین تایپه 
)تایوان( و نیز مداخله گران خارجی، بر فشارهای نظامی خود 

بر بخش سرزمینی خود می افزاید.
به گزارش ایرنا، این نشــریه رســمی چینی با اشــاره به برگزاری 
رزمایش های نیروهای زمنــی ارتش آزادی بخــش خلق چین که 
از یکشنبه گذشته در اطراف تایوان آغاز شــد، نوشت: »پی ال ای« در 
ســال های اخیر به طور فزاینده ای در حال افزایش فشار نظامی خود 
بر تایوان است. این کشور اســتقلال تایوان را به رسمیت نمی شناسد 
و بارها تهدید کرده است که در صورت اعلام اســتقلال تایوان، از زور 

استفاده خواهد کرد.
این گزارش با اعلام اینکه این ارتش در ماه ســپتامبر رکورد تعداد 
مأموریت های روزانه هواپیماها و کشتی های خود را در اطراف جزیره 
تایوان شکست، افزود:«در تاریخ 1۷ سپتامبر، 10۳ فروند هواپیمای 
جنگی و در تاریخ 11 سپتامبر، 20 کشتی جنگی در نزدیکی جزیره 
مشاهده شدند. همچنین در اواسط سپتامبر، گروه حامل هواپیمای 

»شــانگدون« یک تمرین 5 روزه در آب های غربــی اقیانوس آرام در 
شرق جزیره برگزار کرد که به آنها گروه دیگری از 8 کشتی جنگی ارتش 

آزادی بخش خلق چین پیوستند.«
به گفته »چیو کو-چنگ« رئیس ستاد مشترک دفاع ملی تایوان، در 
طول این تمرینات، هواپیمابر شانگدون با ناوگانی از کشتی های ارتش 
آزادی بخش خلق چین از منطقه جنوبی چین تشکیل یک تیم به نام 
»تیم آبی« داد و در مقابل آنها تیم »قرمز« که از سایر کشتی های جنگی 

و واحدهای هوایی ارتش آزادی بخش خلق چین از منطقه شرقی چین 
تشکیل شده بود، به تمرین پرداخت.

براساس این گزارش، تمرینات قبلی هواپیمابرهای چین در دریا 
معمولاً حدود یک ماه طول می کشــیدند و این تعداد کشتی جنگی 
را شامل نمی شدند، بنابراین کارشناســان معتقدند که تمرین اخیر 
احتمالاً شامل تاکتیک های جدید یا شــکلی جدید از آموزش بوده 

است.
با این حال، سرهنگ »وو چی آن« سخنگوی وزارت دفاع چین، در 
یک کنفرانس خبری معمولی در تاریخ ۳1 اوت )9 شهریور( گفت که 
ارتش آزادی بخش خلق چین نیازی بــه اعلام اقدامات تلافی جویانه 
علیه همکاری های بین نیروهای جدایی طلب »اســتقلال تایوان« و 

نیروهای خارجی ندارد.
یک کارشناس نظامی چینی که خواست نامش فاش نشود به تازگی 
به روزنامه »گلوبال تایمز« گفت که تحولات جدید در تمرینات ارتش 
آزادی بخش خلق چیــن در اطراف جزیره تایوان نشــان می دهد که 
آمادگی رزمی آنها در حال افزایش است و این کشور قادر است وضعیت 

در تنگه تایوان را کنترل کند.

آغاز روند اجرایی انتخابات 
محلی در ترکیه

شــورای عالی انتخابات ترکیه از آغاز روند 
اجرایی انتخابات محلی در این کشور خبر داد 
و اعلام کرد که زمان اعلام و تغییر آدرس برای 
کســانی که تمایل برای شــرکت در انتخابات 
محلی ســال آینده ترکیه را دارنــد، پس فردا 
یکشــنبه به پایان می رســد. به گــزارش روز 
جمعــه ایرنا، انتخابــات محلی ترکیــه برای 
برگزیــدن شــهرداران شــهرهای مختلف 
این کشــور قرار اســت ۳1 مارس 2024 )12 
فروردین ماه 140۳( برگزار شــود و بر همین 
اساس، شــهروندان این کشــور برای حضور 
در پای صندوق هــای رای باید 6 مــاه قبل از 
انتخابات، محل ســکونت خود را برای تعیین 
حوزه و صندوق اخذ رای از شهروندان از طریق 
شبکه الکترونیک دولت به ثبت برسانند. بنا به 
گزارش تارنمای خبر.۷ ترکیه، شــورای عالی 
انتخابات ترکیه فهرســت رأی دهندگان را از 
اداره امور نفوس و شــهروندی دریافت خواهد 
کرد و تنها کســانی می توانند در این انتخابات 
شرکت کنند که در ســامانه الکترونیک دولت 
یا اداره ثبت احوال ثبت نام کرده باشــند و همه 
شهروندان تنها در صندوق انتخابات تعیین شده 
در نزدیک محل ســکونت خود اجازه و امکان 
رای دادن را دارند. بنا به اعلام این رسانه، حزب 
حاکم عدالت و توسعه نامزدهای انتخابات محلی 
خود را در اواخر ســال میلادی جاری و سه ماه 
قبل از تاریخ برگزاری انتخابات معرفی خواهد 
کرد و بــرای همه 922 منطقه و شهرســتان و 
۳2 هزار و 260 محله نامزد اختصاصی معرفی 
خواهد کرد. برخی از احزاب اپوزیسیون ترکیه 
نیز کــه در پی شکســت در انتخابات همزمان 
ریاست جمهوری و پارلمانی بهار امسال دچار 
تشتت و اختلاف شده اند، اعلام کرده اند که در 
انتخابات پیش رو، به صورت مستقل به رقابت 
خواهنــد پرداخت. »رجب طیــب اردوغان« 
رئیس جمهوری ترکیه بلافاصله پس ا انتخابات 
بهار امسال که به پیروزی او در انتخابات ریاست 
جمهوری و احــزاب حامــی وی در انتخابات 
پارلمانی انجامید، با تعییــن تاریخ ۳1 مارس 
2024 )12 فروردین ماه 140۳( برای انتخابات 
محلی در ترکیه اعلام کرد کــه دولت وی برای 
جلب اعتماد همه کســانی که به آنها رای داده 
و یا نداده اند، سخت کار کرده و پیروزی خود را 
تقویت خواهد کرد. حزب حاکم عدالت و توسعه 
ترکیه به رهبری رجب طیــب اردوغان رییس 
جمهوری این کشور پس از پایان انتخابات اخیر 
پارلمانی و ریاســت جمهوری، تــلاش خود را 
آغاز کرد تا در انتخابات محلی سال بعد، پست 
شهرداری کلانشهرهای آنکارا، استانبول و آدانا 
را که در جریان انتخابات ســال 2019 از دست 
داده است، دوباره در اختیار بگیرد. در انتخابات 
محلی ســال 2019 ترکیه که بــرای انتخاب 
شــهرداران این کشور برگزار شــد، 12 حزب 
»عدالت و توسعه«، »حرکت ملی«، »جمهوری 
خلــق«، »دموکراتیک خلق هــا«، »نیک«، 
»سعادت«، »ترکیه مســتقل«، »کمونیست 
ترکیه«، »اتحاد بزرگ«، »چپ دموکراتیک«، 

»دموکرات« و »وطن« به رقابت پرداختند.

دادگاه عالی صهیونیستی 
لغو قانون ممنوعیت برکناری 

نتانیاهو را بررسی کرد
منابع خبری پنجشنبه شــب گزارش دادند 
کــه دادگاه عالی رژیم صهیونیســتی لغو قانون 
ممنوعیت برکناری بنیامین نتانیاهو نخســت 
وزیر این رژیم را بررســی کرد. به گزارش ایرنا از 
خبرگزاری شهاب فلســطین، دادگاه عالی رژیم 
صهیونیستی امکان لغو قانونی را بررسی کرد که در 
ماه مارس گذشته توسط کابینه نتانیاهو تصویب 
شد و در رابطه با وضعیتی است که در آن نخست 
وزیری از سمت خود برکنار می شود. بررسی این 
قانون در حالی انجام می شــود که نخست وزیر 
رژیم صهیونیستی با اعتراضات مداوم علیه قانون 
اصلاحات قضایی مواجه اســت. 11 قاضی از 15 
قاضی دادگاه در جلسه ای که صبح پنجشنبه آغاز 
شــد برای تصمیم گیری در مورد اعتراضات ارائه 
شــده علیه قانون مصوب ماه گذشته در پارلمان 
شرکت کردند. هدف از قانونی که از سوی کابینه 
نتانیاهو ارائه و توسط پارلمان رژیم صهیونیستی 
تصویب شــد، جلوگیری از اســتفاده از هرگونه 
توجیهی برای برکناری نخســت وزیر از سمت 
خود است، مگر در مواردی که مرتبط به سلامتی 
شخص نخست وزیر باشــد که امکان ادامه کار را 
نداشته باشد. این قانون همچنین شامل تعیین 
محدودیت های دیگری بــرای تصویب برکناری 
نخست  وزیر از جمله الزام دو سوم اعضای کابینه 
به  علاوه 80 عضــو از 120 عضــو پارلمان رژیم 
صهیونیستی برای تائید برکناری است. اسحاق 
آمیت یکی از قضات دیوان عالــی این قانون را به 
عنوان یک اصلاحیه شخصی با هدف محافظت از 
نتانیاهو در برابر پاسخگویی توصیف کرد. مخالفان 
این قانون می گویند که یکی از ابزارهای نظارتی بر 
قوه مجربه و پارلمان از بین رفته اســت؛ پارلمانی 

که ائتلاف نتانیاهو بر آن حاکم است.

چین و عربستان سعودی رزمایش 
مشترک دریایی برگزار می کنند

سخنگوی وزارت دفاع چین پنجشنبه شب 
از برگزاری رزمایش مشترک دریایی این کشور 
با عربستان سعودی در ماه اکتبر آینده خبر داد. 
به گزارش ایرنا از خبرگزاری آناتولی ترکیه، وو 
کیان ســخنگوی وزارت دفاع چین پنجشنبه 
شــب اعلام کرد که این کشور رزمایش دریایی 
مشترکی را با عربستان سعودی در اکتبر آینده 
برگزار خواهــد کرد. ســخنگوی وزارت دفاع 
چین، گفت: رزمایــش دریایی بیــن چین و 
عربستان سعودی موســوم به »شمشیر آبی 
202۳« در شــهر ژان جیانگ واقع در اســتان 
گوانگ دونگ در جنــوب این کشــور برگزار 
خواهد شــد. چین و عربستان سعودی پیش از 
این در سال 2019 تمرینات دریایی مشترکی 
را با نام شمشیر آبی-2019 برگزار کردند که به 
مدت سه هفته در پایگاه دریایی ملک فیصل در 
ناوگان غربی در شهر جده ادامه داشت. پیش تر 
سخنگوی وزارت امور خارجه چین گفته بود: 
در 10 ساله اخیر بیش از یک هزار و 200 قرارداد 
همکاری بین چین و کشورهای عربی امضای 
شــده اســت. چین اکنون بزرگترین شریک 
تجاری کشــورهای عربی است. حجم تجارت 
بین چین و کشــورهای عربی در سال گذشته 
نسبت به ســال 2012 تقریباً 2 برابر شده و به 
4۳1.4 میلیارد دلار رسیده است و در نیمه اول 

سال جاری نیز به 199.9 میلیارد دلار رسید.

وزیر دفاع ترکیه: 
آماده از سرگیری مذاکرات با 
روسیه، ایران و سوریه هستیم

»یاشــار گولر« وزیر دفاع ترکیه پنجشنبه 
شب گفت که آنکارا آماده از سرگیری مذاکرات 
میان وزرای دفاع ترکیه، روسیه، ایران و سوریه 
است. به گزارش ایرنا از خبرگزاری اسپوتنیک 
روســیه، وزیر دفاع ترکیه در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه آیا سازوکار مذاکره وزرای دفاع 
چهار کشور متوقف شده است، افزود: ما همیشه 
آماده گفت  وگو و نشســتن پای میز مذاکره و 
صحبت هستیم. مطالبات طرف سوری چیزی 
نیســت که بتوان بلافاصله بپذیریم. همچنین 
در ســوم و چهارم آوریــل 202۳ رایزنی های 
چهارجانبه در ســطح معاونان وزرای خارجه 
روسیه، ایران، سوریه و ترکیه در مسکو برگزار 
شد. طرفین موضوعات مربوط به مقدمات دیدار 
وزرای امور خارجه این کشورها را مورد بحث و 
بررسی قرار دادند و هر کشــور موضع و نظرات 
خود را به صورت شفاف و آشکار بیان کرد. روند 
عادی ســازی روابط میان آنکارا و دمشق از 28 
دســامبر 2022 با دیدار وزرای دفاع روســیه، 
ســوریه و ترکیه در مسکو آغاز شــد. وزیران با 
تشکیل یک کمیسیون مشــترک سه جانبه 

موافقت کردند.

عضو ارشد جهاد اسلامی: 
 روابط ما با ایران عمیق 

و راهبردی است
احســان عطایا عضو دفتر سیاسی جنبش 
جهاد اسلامی فلسطین پنجشنبه شب گفت 
که روابط ما با جمهوری اسلامی ایران عمیق و 

راهبردی است.
به گزارش ایرنا از فلسطین الیوم، عطایا افزود: 
اعضای جنبش جهاد اسلامی به آنچه می گویند 
عمل می کننــد و آماده هر هزینــه ای در ازای 
موفقیت این حرکت در رویکــرد و تفکر خود 
هستند. وی گفت: به دنبال گسترش جنبش در 
چندین کشور هستیم و تأسیس جهاد اسلامی 
به منزله نور امیدی در مسیر آزادسازی فلسطین 
بود. عطایا اضافه کرد: جهاد اســلامی به سمت 
هر طرفی که علیه رژیم صهیونیستی و آمریکا 
شعار بدهد، متمایل خواهد بود و این امر عملًا 
قبل از اعلام سازمانی آغاز شده است. عضو دفتر 
سیاسی جهاد اسلامی همچنین، گفت: دشمن 
ملت فلسطین فقط رژیم صهیونیستی نیست 
بلکه یک ائتلاف بزرگ به رهبری آمریکا دشمن 
این ملت است. وی افزود: دشمن صهیونیستی 
شماری از فرماندهان جهاد اسلامی را به لبنان 
تبعید کرد، ولی ما توانستیم در بیروت و دمشق 
نیز جهاد را گسترش دهیم. عطایا اضافه کرد: هر 
چه به فلسطین نزدیکتر شوید جنبش جهاد به 
شما نزدیکتر می شــود و این قاعده ای است که 
جهاد در روابط خود با کشورها دنبال می کند. 
این مقام جهاد اسلامی در ادامه با اشاره به اینکه 
صهیونیست ها با کشــتار، سرزمین فلسطین 
را اشــغال کردند، گفت: رژیم صهیونیستی با 
حضور در خاک فلسطین، در حال غارت منابع 
کل منطقه اســت و هر نقطه ای که آزاد شد به 
لطف مقاومت بود. وی در خصوص روابط جهاد 
اســلامی در منطقه با بیان اینکه روابط جهاد 
اسلامی با ایران، سوریه و حزب  الله نقطه ثقلی 
در آموزش های نظامی و بهبود عملکرد ما است، 
افزود: جوامع فلســطینی در کشورهای غربی 

پیام آوران آرمان فلسطین هستند.

خبرخبر
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مدیرعامل بانــک ملی ایران به 
همراه اعضای هیات مدیره، هیات 
عامل، معاونان و دیگــر مدیران 
ارشــد این بانک در سفر به استان 
فارس با حضور در گلزار شــهدای 
شــیراز بر سر مزار شــهدا حاضر 
شد و با قرائت فاتحه به مقام والای 

شهدا ادای احترام کرد.
بــه گــزارش پــول و ارز بــه نقل از 
روابط عمومی بانک ملــی ایران، دکتر 

ابوالفضــل نجارزاده به همــراه مدیران 
ارشــد بانک ملی ایران ضمــن زیارت 
مــزار و قرائــت فاتحه برای شــهدای 

شــیراز، یاد و خاطره این شــهیدان را 
گرامی داشت. دکتر نجارزاده همچنین 
بر ســر مزار ســردار مدافع حرم شهید 
اســکندری نیز حاضر و یــاد و خاطره 
رشــادت هــای آن شــهید والامقام را 
گرامی داشــت. در ادامه نیز مدیرعامل 
بانک ملی ایران به همــراه هیات همراه 
ضمن زیارت حرم حضرت شاهچراغ بر 
سر مزار شهدای حادثه شــاهچراغ نیز 

حاضر شد.

ادای احترام مدیرعامل بانک ملی ایران به مقام شامخ شهدا با حضور در گلزار شهدای شیراز

استاندار فارس اقدامات و خدمات بانک 
ملی ایران را در سطح کشور مهم و اثرگذار 
خواند و از تاش ها و نقش بانک در راستای 
حمایت از توسعه طرح های صنعتی و ارائه 
تســهیات به بنگاههای تولیدی بزرگ در 

استان قدردانی کرد.
در دیدار اســتاندار فارس بــا مدیرعامل بانک 
ملی ایران مطرح شد:  عملکرد بانک ملی ایران در 
پیشــبرد طرح های توسعه ای اســتان وحمایت 
های همه جانبه از بنــگاه های تولیدی واقتصادی 

شایسته تقدیر است
به گزارش روابــط عمومی بانک ملــی ایران، 
نجارزاده در سفر به استان فارس به همراه جمعی از 
مدیران ارشد بانک ملی ایران با محمد هادی ایمانیه 
استاندار فارس دیدار و پیرامون مسائل بانکی و راه 
های مشــترک همکاری جهت تامین مالی طرح 

های زیربنایی و عمرانی استان گفت و گو کرد.
ایمانیه در این دیــدار از اقدامات و حمایت های 
این بانک درجهت ارائه حجم پرداخت تسهیلات 
تکلیفی، عمل به مسئولیت اجتماعی و همچنین 

ارائه خدمات مالی به واحدهای نیازمند و متقاضی 
تولیدی و صنعتی موجود استان تقدیر کرد و گفت: 
بانک  ملی ایران با تامین مالی و پرداخت تسهیلات 
نقش مهمی در توانمنــدی واحدهای صنعتی و 
تولیدی دارند که این نقش را بانــک ملی ایران در 

استان به خوبی ایفا کرده است.
وی در این دیدارگفت: با گســترش همکاری 

های دو جانبــه می توانیم به نفع مــردم قدم های 
مناسبی برداریم.

نجارزاده افزود :  این بانــک آمادگی کامل دارد 
تا استان را در توسعه طرح های عمرانی حمایت و 

همراهی کند.
وی در این جلسه تصریح کرد: بانک ملی ایران 
همسو با تدوین راهبردها، ارائه خدمات مالی خود 

را با هدف خلق زنجیره ارزش به مشتریان با شتاب 
بیشتری ادامه خواهد داد.

وی گفت: یکی از دغدغه های ما در بانک و نظام 
بانکی تراز نقدینگی است که با تحقق این موضوع 
افزایش توان تسهیلات دهی بانک افزایش می یابد و 
برآیند آن ارائه خدمات مالی مطلوب به آحاد جامعه 

است.
نجارزاده در این دیدار بر خــروج بانک از بنگاه 
داری تاکید کرد وافزود: در سال جاری برنامه داریم 

تا دارایی های عمده مازاد بانک را واگذار کنیم.
وی به افزایش تفویض اختیار به روسای شعب 
اشاره کرد و گفت : ما در حوزه تسهیلات تکلیفی در 
نظام بانکی سهم عمده ای داریم و تلاش داریم در 
اجرای نهضت ملی مسکن عملکرد قابل قبولی را از 

خود بجا بگذاریم.
حسن مونســان عضو هیأت مدیره بانک ملی 
ایران در این دیدار حمایت از توسعه استان را یکی 
از اهداف مهم بانک ملی ایران خواند و اظهارداشت: 
تمرکز بانــک در ســال جاری کمک به توســعه 

طرح های دولت است.

در میز اقتصادی بررسی شد؛

حداقل سه سال انفصال از خدمت برای هیئت عامل بانکهای بنگاه دار!

تسویه کامل پول خرید گندم تا پایان مهر

 در راستای توسعه همکاری های فی مابین:

دیدار مدیرعامل بیمه کوثر و رئیس پژوهشکده بیمه

کارشناس اقتصادی گفت: وقتی بانک ها به بنگاهداری 
دســت می زنند و تخصصی در آن ندارنــد اموال منجمد 
می شود و ناترازی شــکل می گیرد که ماحصل آن اضافه 

برداشت بانک ها و خروجی تورم خواهد بود.
در میز اقتصادی امروز در خصوص اصلاح نظام بانکی در برنامه 
هفتم و بنگاهداری بانک ها با حضور کارشناسان و مسئولان بحث 

و بررسی شد.
: منظور از بنگاهداری بانک ها چیست؟

شقاقی کارشناس اقتصادی: یک ســه گانه ناممکن در تجارت 
داریم که یک وجه خلق پول است، یک سو نرخ بهره حقیقی منفی 
و ســمت دیگر مجوز بانک ها برای بنگاهداری است که از این سه 
گانه پولی به بخش خصوصی نخواهد رســید. اصلا وظیفه بانک ها 
بنگاهداری نیســت رهبری هم بار ها بر آن تاکیــد کرده اند برخی 
از بانک ها از پــرورش گل و گیاه تا حوزه پتروشــیمی بنگاهداری 
می کنند، چون بنگاهداری بانک ها تخصص نیســت ناترازی را بالا 

می برد و ماحصل آن هم تورم است.
 در برنامه هفتم بناست روند چگونه باشد؟

طغیانی نماینده مجلس گفت: مســئله دارایی ها و سهامداری و 
بنگاهداری یکی از مشکلات امروز بانک ها است که سال ها درگیر 
آن هستیم متاسفانه الزام به ثبت رسمی اســناد نداریم بخشی از 
دارایی ها به شکل رسمی نیســتند و خیلی از آن ها را نمی شناسیم 
در برنامه هفتم دو ســامانه پیش بینی شده یک سامانه سهامداری 

شبکه بانکی و دیگر املاک و اسکان بانک ها است که باید اطلاعات 
را در آنجا قرار دهنــد اگر هم از این الزام قانونی شــانه خالی کنند 
برای آن بند هایی در نظر گرفته اســت.در کل اگر بانک ها اموال و 
سهامشان را در این ســامانه به درستی اظهار نکنند، اعضای هیئت 
مدیره به صورت تضامنی حداقل سه ســال انفصال از خدمت می 
گیرند و اموال و ســهام مازاد به شــرکت مدیریــت دارایی منتقل 
خواهد شــد. برخی از دارایی بانک ها لازمــه خدمت دهی بانک ها 
هستند مثل شعبه البته که بانک ها همه دارایی خود را نمی توانند 
به شعبه تبدیل کنند مسئول نظارت این موضوع هم بانک مرکزی 
است. این سامانه ها مقدمه ای برای اجرای قانون مربوط به مالیات 
اســت. حال اگر مشــتری برای دارایی بانک ها نبود به شرکت زیر 
مجموعه بانک مرکزی مدیریت دارایی ها بر اساس قانون فروخته 
می شــود البته که فرمول به گونه ای اســت که بانک هــا تمایل به 
فروش خارج از این شــرکت کنند. در کل اموال در اختیار بانک ها 

ارزنده است.
 نظر شما چیست؟

معصومی معاون مقررات بانک مرکزی: امــوال منقول در حال 
شناسایی است و بالای 60 درصد شناســایی شده است این اموال 
همیشه در صورت مالی بانک ها درج می شوند این سامانه ها کمک 
به شفافیت می کنند بانک ها در سامانه دارایی را اعلام کردند و بعد 
باید به ســراغ واگذاری بروند به دنبال شناسایی اموالی هستیم که 

به شکل غیر رسمی به بانک ها تعلق دارند.

 ارزیابی شــما از ناترازی و اثر گذاری آن بر سفره مردم 
چیست؟

شقاقی: اگر بانک ها تجدید ارزیابی کنند قطعا ناترازی نیستند 
وقتــی بانک ها به بنگاهداری دســت می زننــد و تخصصی در آن 
ندارند اموال منجمد می شود و ناترازی شکل می گیرد که ماحصل 
آن اضافه برداشت بانک های می شــود و خروجی تورم خواهد بود. 

البته اصلاح قانون پول و بانکی باید شکل گرفت.
 در خصوص کفایت سرمایه بانک ها هم بفرمایید.

طغیانی: در خصوص نســبت کفایت ســرمایه چــه بانک های 
خصوصــی و دولتی این نرح پایین اســت و در قانــون یپش بینی 
شده که باید به 8 درصد برســد که بانک مرکزی و وزارت اقتصادی 

موظف بر نظارت هستند.

سازمان برنامه و بودجه کشور با اعام اینکه تا کنون 71 
درصد از مطالبات گندمکاران به ارزش 110٫7 هزار میلیارد 
تومان تسویه شده اســت، اعام کرد: با تدابیر اتخاذ شده 
منابع لازم با روش های غیر تورمی در حال تأمین اســت و 
حداکثر تا پایان مهرماه باقیمانده طلب کشــاورزان عزیز 

پرداخت خواهد شد.
به گزارش ایلنا، سازمان برنامه و بودجه کشور در اطلاعیه ای اعلام 
کرد: با توجه به گزارش های پخش شده اخیر در رسانه ملی پیرامون 
وضعیت تسویه بدهی دولت به گندمکاران به آگاهی عموم مردم به 
خصوص کشاورزان عزیز و زحمت کش می رساند؛ منابع پیش بینی 
شده در قانون بودجه 1402 کل کشــور برای خرید تضمینی گندم 
بالغ بر 104٫5 هزار میلیارد تومان بــرای خرید 9 میلیون تن گندم 
با نرخ مصوب 11 هزار و 500 تومان برای کیلوگرم بود و مقرر شــده 
بود 1500 تومان به صورت غیر نقدی با توزیع نهاده با نرخ ترجیحی 
به رقم فوق افزوده شــود. پس از تصویب قانــون بودجه در مجلس 

شورای اسلامی، دولت برای تشویق بیش از پیش کشاورزان تصمیم 
گرفت 2 هزار تومان به عنــوان جایزه تحویل به رقــم نقدی قبلی 
بیفزاید و علاوه بر آن یارانه نهــاده 1500 تومانی نیز به نقدی تغییر 
یافت و دریافتی کشاورزان عزیز به ازای هر کیلوگرم گندم جمعاً به 
15 هزار تومان رسید. در اجرا با وضعیت مناسب تر اقلیمی و اهتمام 

گندمکاران، تولید گندم با رشــد چشــمگیری مواجه شد و خرید 
تضمینی با رشــد 44 درصد به 10٫۳4 میلیون تن رســید. برآیند 
این تغییرات، منابع موردنیاز را تــا 155 هزار میلیارد تومان افزایش 
داد؛ بنابراین منابع پیش بینی شــده در قانون بودجه تکافوی تأمین 
منابع مزبور را نمی کرد و با کســری حدود 50 هــزار میلیارد تومان 
مواجه شــد که تأمین منابع جدید را ضروری ســاخت. لازم به ذکر 
است که اکنون ۷1 درصد از طلب گندمکاران به ارزش 110٫۷ هزار 
میلیارد تومان تسویه شده است و دولت ضمن تقدیم لایحه اصلاح 
بودجه 1402 در اوایل مردادماه اقدامات خود را برای جبران کسری 
پرداخت تعهدات کشاورزان با تمام روش های ممکن آغاز کرد. ضمن 
عرض پوزش از عموم کشــاورزان زحمت کش که با حرکت جهادی 
گام مهمی در خودکفایی در محصول اساسی گندم و امنیت غذایی 
کشور برداشتند، اعلام می شود که با تدابیر اتخاذ شده منابع لازم با 
روش های غیر تورمی در حال تأمین است و حداکثر تا پایان مهرماه 

باقیمانده طلب کشاورزان عزیز پرداخت خواهد شد.

با حضور رئیس پژوهشکده بیمه در بیمه کوثر نشستی بین ایشان و 
دکتر آقادادی و گروهی از معاونین و مدیران بیمه کوثر و پژوهشکده در 

خصوص همکاری های دوجانبه برگزار شد.
به گزارش پول و ارز به نقل از روابط عمومی بیمه کوثر، مدیرعامل 
شــرکت در این نشســت ضمن خیرمقدم حضور دکتر عســگری و 
هیئت همراه اشاره داشــتند: بیمه کوثر همواره به دنبال بهره مندی 
از پژوهش های صورت پذیرفته در صنعت بیمه است، دکتر آقادادی 
عنوان نمودند: بیمه کوثر در راستای سیاست های آموزشی و پژوهشی 
عملکرد مثبتی به منظور توسعه این امر داشــته و با تشکیل شورای 

پژوهشی طرح های مناسبی در حال بررسی است و براساس تفاهم نامه 
قبلی، آمادگی کاملی برای گسترش همکاری های فی مابین در حوزه 
آموزش، پژوهش، حمایت از طرح ها و پایان نامه ها و همچنین موضوع 
تکافل داریم. رئیس پژوهشــکده بیمه دراین نشست اشاره داشتند: 
بیمه کوثر همواره قدم های موثر و همکاری های مطلوبی را در اجرای 
طرح های آموزشی و پژوهشی داشته است و در زمینه همکاری های 
آموزشی و تکافل و همایش های مدیریت ریسک و روز بیمه اقدامات 
خوبی در حال انجام است و امیدواریم با بهره مندی مناسب از طرح های 

پژوهشی و سرمایه های انسانی صنعت، نتایج مؤثرتری را شاهد باشیم.

آمادگی بانک ملی ایران برای 
تامین مالی همه جانبه واحدهای 

تولیدی استان فارس
مدیرعامــل بانک ملــی ایران بــه همراه 
دیگر مدیران ارشــد این بانک در جریان سفر 
به اســتان فارس از واحد تولیدی کاشــی و 
ســرامیک حافظ بازدید نمود و با مدیران این 
واحد صنعتی گفت و گو کــرد. این مجموعه 
تولیــدی به عنــوان یکی از فعــالان صنعت 
ساختمان کشور با ایجاد فرصت های شغلی، 
تکمیل زنجیره ارزش و افزایش ظرفیت های 

تولید فعالیت می نماید.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، 
دکتر نجارزاده در جریان ایــن بازدید از روند 
طرح توسعه کاشــی حافظ که ظرفیت تولید 

آن افزایش یافته است، قرار گرفت.
وی پس از بازدید از این بنــگاه اقتصادی 
با مدیران این شــرکت بزرگ صنعتی دیدار 
کرد و ضمن بررسی مشــکلات مرتبط و ارائه 
راهکارهای لازم، بر لــزوم ارائه خدمات بهینه 
و ســرویس دهی مطلوب به مشتریان وفادار 

بانک ملی ایران تاکید نمود. 
وی در جریان این بازدید بــا تاکید بر لزوم 
تلاش حداکثری برای تحقق شــعار سال، بر 
حمایت از واحدهای تولیدی و طرح های ملی 
در جهت رونق تولید براســاس اولویت های 

بانک تاکید کرد.
دکتر نجارزاده در ادامه خاطرنشان نمود: 
در ســال جاری، اراده بانک ملی ایران بر این 
اســت که با حمایت و ارائه خدمات مناســب 
بــه تولیدکنندگان فعــال داخلــی و صادر 
کنندگان، زمینه رونــق تولید، ایجاد فرصت 
های شــغلی ،خودکفایی و ارزآوری بیش از 

پیش را فراهم نماید.
 مدیرعامــل گروه تولیدی کاشــی حافظ 
در این بازدیــد با ارائه گزارشــی از عملکرد و 
فعالیت های این مجموعه بزرگ صنعتی، به 
بیان نقطه نظرات خود و تبیین درخواستهای 

این شرکت از بانک ملی ایران پرداخت.

اجرای طرح »آتی شهر« در بانک 
شهر همزمان با بازگشایی مدارس

مدیر امور تحقیقات و توسعه بازار بانک 
شهر ضمن تبریک بازگشــایی مدارس، از 
شروع طرح »آتی شــهر« در راستای توجه 
به مســئولیت اجتماعی این بانک و با هدف 
سرمایه گذاری و افتتاح حســاب بانکی به 

نام کودکان از سوی والدین آنان خبر داد.
به گــزارش روابط عمومی بانک شــهر، 
رضا قنبرزاده بــا بیان اینکه امــروز بانک 
شــهر به عنوان بانکی جوان، خوشــنام و 
محبوب در میان مشــتریان شــبکه بانکی 
و شــهروندان معرفی می شــود، گفت: در 
همین راســتا و به منظور ایجــاد تصویری 
مثبت از برنــد بانک در جامعــه کودکان و 
نوجوانان طرح »آتی شــهر« )طرح جامع 
بانکــداری کــودک و نوجــوان( را به اجرا 

گذاشته ایم.
قنبرزاده تصریــح کرد: بانک شــهر در 
ســال جاری برنامه جدی و مســتمری به 
منظور نفوذ در جامعه کودکان و نوجوانان 
در قالب طرح آتی شــهر )افتتاح حســاب 
ویژه برای کودکان و توسعه مزایای جانبی 
آن به مــرور زمان( و طــرح آتینو )طراحی 
اپلیکیشن بانکی، باشــگاه مشتریان و وب 
سایت خاص کودکان و نوجوانان( در دست 

اقدام دارد.
وی ادامه داد: بر این اساس، در گام اول 
و در قالب اجرای طرح آتی شــهر، بســته 
هایی در اختیار مدارس منتخب تهران )در 
مرحله اول و به صــورت پایلوت( قرار داده 
شده اســت که این بســته ها علاوه بر اقلام 
تبلیغاتی، شــامل کارت بانکــی غیرفعال 
می باشــد که در صورت مراجعــه والدین 
به شــعب بانک امکان افتتاح حساب برای 
فرزند آنان با موجــودی اولیه 500.000 

ریال از سوی بانک فراهم شده است.
مدیر امور تحقیقات و توسعه بازار بانک 
شــهر در پایان با توجه بــه دغدغه و علاقه 
مندی والدیــن به افتتاح حســاب و صدور 
کارت بانکــی بــرای فرزندانشــان، گفت: 
طرح »آتی شــهر« بانک شهر فرصتی برای 
رفع این دغدغــه و تغییــر نگرش ها برای 
جایگزین شــدن کارت بانکی به جای پول 
نقد در مخارج روزمره کودکان و نوجوانان 

به ویژه در فضای مدرسه است.

در راستای توسعه همکاری های 
فی مابین:

دیدار مدیرعامل بیمه کوثر و 
رئیس پژوهشکده بیمه

با حضور رئیس پژوهشــکده بیمه در بیمه 
کوثر نشســتی بین ایشــان و دکتر آقادادی 
و گروهــی از معاونین و مدیــران بیمه کوثر و 
پژوهشکده در خصوص همکاری های دوجانبه 
برگزار شــد. به گزارش پول و ارز به نقل از روابط 
عمومی بیمه کوثر، مدیرعامل شــرکت در این 
نشست ضمن خیرمقدم حضور دکتر عسگری 
و هیئت همراه اشاره داشتند: بیمه کوثر همواره 
به دنبال بهره منــدی از پژوهش های صورت 
پذیرفته در صنعت بیمه اســت، دکتر آقادادی 
عنوان نمودند: بیمه کوثر در راستای سیاست 
های آموزشی و پژوهشــی عملکرد مثبتی به 
منظور توسعه این امر داشته و با تشکیل شورای 
پژوهشی طرح های مناســبی در حال بررسی 
است و براساس تفاهم نامه قبلی، آمادگی کاملی 
برای گسترش همکاری های فی مابین در حوزه 
آموزش، پژوهش، حمایت از طــرح ها و پایان 
نامه ها و همچنین موضوع تکافل داریم. رئیس 
پژوهشکده بیمه دراین نشست اشاره داشتند: 
بیمه کوثر همواره قدم هــای موثر و همکاری 
های مطلوبی را در اجرای طرح های آموزشــی 
و پژوهشی داشته اســت و در زمینه همکاری 
های آموزشی و تکافل و همایش های مدیریت 
ریسک و روز بیمه اقدامات خوبی در حال انجام 
است و امیدواریم با بهره مندی مناسب از طرح 
های پژوهشی و ســرمایه های انسانی صنعت، 

نتایج مؤثرتری را شاهد باشیم.

پیام سرپرست بانک صادرات 
ایران به مناسبت »هفته وحدت«

محسن ســیفی، سرپرســت بانک صادرات 
ایران در پیامی با تبریک فرارسیدن هفته وحدت 
و جشــن ولادت نبی مکرم اسلام حضرت محمد 
مصطفی )صلی الله علیــه و آلــه(، »وحدت« را 
عامل اصلی هم افزایی و اســتفاده از ظرفیت های 
بزرگ امت اسلامی برشمرد و خواستار هم گرایی 
بیشــتر و بهره گرفتن از برکات دین مبین اسلام 
برای توســعه خدمات بانکی به مردم و حمایت از 

بخش های مختلف اقتصادی کشور شد.
به گزارش پــول و ارز  در متن پیــام وی به این 

مناسبت آمده است:
قُوا وَاذْکُرُوا  » وَاعتَصِمُوا بحَِبلِ الَلهّ جَمیعًا ولاتفََرَّ
نعِمَتَ الَلهّ عَلیَکُم إذِ کُنتُم أعدَاءً فَألفََّ بیَنَ قُلُوبکُِم 

فَأصبَحتُم بنِِعمَتِهِ إخِوَاناً )آل عمران/10۳(
و همگی به ریسمان خدا چنگ زنید و پراکنده 
نشوید و نعمت  خدا را بر خود، به یاد آرید که چگونه 
دشمن یکدیگر بودید و او میان دل های شما، الفت 
ایجاد کرد و به برکت نعمت او، برادران هم شدید. 

)سوره آل عمران / آیه 10۳(
ولادت مبارک ختمــی مرتبت پیامبر گرامی 
اسلامی حضرت محمد مصطفی )صلی الله علیه و 
آله(، نقطه پرگار وحدت  مسلمانان و منبع عظیم 
الهام بخش رشد و توســعه جوامع اسلامی است 
تا جایی که امروز مسلمانان ســهم بی بدیلی در 
پیشرفت و توسعه جوامع بشــری دارند. فرهنگ 
انسان ساز اسلام به برکت وجود پیامبر اکرم )ص( 
با تمامی اختلاف نظرها و ســلیقه های متفاوت 
در آداب و رسوم در میان مردم مسلمان کشورها 
از غرب تا شرق آسیا، آفریقا و سایر مناطق دنیا، از 
قبله و شریعتی هماهنگ و هم راستا برخوردارند 
که از فرموده معروف ایشان در نخستین روزهای 
دعوت خود از مردم مکه که »یا قومی قولوا لااله الا 
الله تفلحوا« تا آیات نورانی قرآن کریم، سنت حسنه 
ایشان و برخورداری از راهنمایی های ائمه اطهار 
)ع(، صحابه و بزرگان دین مبین اســلام، همه در 
جهت رستگاری انســان ها در لوای پرچم توحید 
است. تاریخ سراسر افتخار و پر فراز و نشیب اسلام 
طی 15 قرن گذشته، خود گواه پویایی و سرزندگی 
اســت و بر همین منهج، مردم شریف و مسلمان 
ایران با پشت گرمی و بهره مندی از آموزه های آن، با 
تقویت همدلی و وحدت و هم افزایی در ظرفیت ها، 
اســتعدادها و ثروت های خدادادی ملی، مســیر 
پیشرفت، رفاه، توسعه و امکان برخورداری متوازن 
از ثروت را برای تمامی مردم کشور فراهم خواهند 
کرد. کارکنان بانک معظم صــادرات ایران ضمن 
گرامی داشــت هفته وحدت و میلاد با ســعادت 
پیامبر مکرم اسلام، با همدلی و هماهنگی بیشتر 
در قامت یکی از بزرگترین و مؤثرترین  بانک های 
کشــور در ارائه خدمات بانکی و مالی، ۷2 ســال 
تجربه خود را برای خدمت بــه مردم اقصی نقاط 
کشور به کار گرفته و با افتخار در این مسیر روشن، 

همچنان استوارند.«

در دیدار استاندار فارس با مدیرعامل بانک ملی ایران مطرح شد:

 عملکرد بانک ملی ایران در پیشبرد طرح های توسعه ای استان وحمایت های 
همه جانبه از بنگاه های تولیدی واقتصادی شایسته تقدیر است

خبرخبر


